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Wotum zaufania
dla burmistrza
Grzegorza Janeczka. str. 4

Głowno | Zjazd delegatów

Zaszły zmiany 
w zarządzie PSL
Wieloletni prezes Zarządu Miejsko-Gminnego PSL 
w Głownie, Dariusz Kierus, od niedawna sprawuje 
funkcję honorowego prezesa. W połowie czerwca 
odbył się zjazd delegatów, podczas którego zmianie 
uległ skład wspomnianego zarządu.

Czerwcowe spotkanie stało się 
okazją, by podziękować Dariu-
szowi Kierusowi za wieloletnie 
zaangażowanie, które w  dużym 
stopniu przyczyniło się do konty-
nuowania działalności PSL w na-
szej okolicy.

– Osobiste aktywne zaangażo-
wanie i systematyczna praca w te-
renie zaowocowała wstąpieniem 
do PSL wielu nowych członków. 
Podejmowanie inicjatyw na rzecz 
rozwoju organizacji PSL przy-
czyniło się do zaistnienia tej par-
tii w  świadomości mieszkańców 
gminy, co skutkowało obecnością 
członków PSL we władzach sa-
morządowych. Wspieranie przez 
naszego kolegę wielu inicjatyw 
społecznych przyczyniło się z ko-
lei do rozwoju gminy i  poprawy 
warunków życia jej mieszkańców 
– ocenia Grzegorz Szkup, zna-
ny naszym czytelnikom również 

za sprawą pełnienia funkcji prze-
wodniczącego Rady Miejskiej 
w Głownie.

W uznaniu tych i wielu innych 
zasług Dariuszowi Kierusowi 
przyznany został tytuł Honoro-
wego Prezesa Zarządu Miejsko-
-Gminnego PSL w  Głownie.

– Nadanie tego tytułu jest za-
sadne i w pełni zasłużone – dodaje 
nasz rozmówca.

Zgodnie ze zmianami, jakie 
wprowadzono podczas czerwco-
wego spotkania, wieloletniego 
działacza zastąpi na stanowisku 
prezesa wspomniany już Grze-
gorz Szkup. Wiceprezesem został 
z  kolei starosta zgierski Bogdan 
Jarota. Nowy skład uzupełniony 
zostanie również przez: Krzysz-
tofa Kucharczyka (skarbnik), 
Weronikę Rożniatę (sekretarz) 
oraz Jerzego Karbowiaka (czło-
nek zarządu).  aw

Głowno | Sezon kąpielowy

Dlaczego czerwona fl aga 
wciąż powiewa nad Mrożyczką?
Lato w pełni, trwa 
sezon kąpielowy, który 
przyciąga nad Mrożyczkę 
coraz większe rzesze 
plażowiczów. Mimo to, 
nad kąpieliskiem wciąż 
powiewa czerwona fl aga. 
Co to oznacza?

Czerwona fl aga wiąże się 
z zakazem kąpieli, a  większo-
ści osób kojarzy się on z jakością 
wody, która w poprzednich sezo-
nach nierzadko uniemożliwiała 
bezpieczne korzystanie z  akwe-
nu. Tym razem sytuacja jest nie-
co inna, bowiem jakość wody jest 
zadowalająca oraz bezpieczna 
dla zdrowia. Obowiązujący zakaz 
wynika z  kolei z  braków kadro-
wych, o  których już w  poprzed-
nich tygodniach informowaliśmy 
naszych czytelników. Konkretnie 
chodzi o brak ratowników, którzy 
mogliby w okresie letnim zadbać 
o  bezpieczeństwo osób korzysta-
jących z uroków Mrożyczki. 

– Przez cały czas poszukuje-
my ratowników. Czerwona fl aga 
powiewa, bo kąpielisko nie jest 

strzeżone. Jakość wody jest zado-
walająca, dlatego z obiektu można 
korzystać, ale na własną odpowie-
dzialność – mówi Jacek Skwier-
czyński, dyrektor Miejskiego Za-
kładu Komunalnego w Głownie.

Przypomnijmy, że ze względu 
na areał zalewu ratowników po-
trzeba dwóch, by dozór mógł być 
sprawowany zarówno z  lądu, jak 
i z pomostu. Problem z dostępno-
ścią wykwalifi kowanych ratow-

ników to kłopot wielu kąpielisk 
w całej Polsce, z  którym i  nad 
Mrożyczką borykamy się od dłuż-
szego czasu. Pojawił się już jed-
nak pomysł, by temu zaradzić.

– Jesienią chcemy urucho-
mić kursy na ratownika dla 3-4 
osób z Głowna. Zamierzamy po-
kryć koszty kursu i egzaminu, by 
przygotować je do pracy na na-
szym kąpielisku. Mamy nadzieję, 
że to pomoże rozwiązać problem, 

Głowno | Stena Recycling chce uruchomić zakład gospodarowania odpadami przemysłowymi

Szwedzi chcą zarabiać 
na naszych śmieciach
To jeszcze nic pewnego, ale w ostatnim czasie pojawiła się opcja 
wykorzystania części terenów po dawnym WZMocie. Jeśli wszystko 
pójdzie zgodnie z planem, przy ul. Norblina w Głownie powstanie zakład 
gospodarowania odpadami przemysłowymi.

Spotkanie w tej sprawie odby-
ło się w miniony czwartek (1 lip-
ca) w  siedzibie Rady Miejskiej 
w Głownie przy ul. Dworskiej 4. 
Wzięli w nim udział radni miejscy 
oraz przedstawiciele fi rmy Ste-
na Recycling, zajmującej się re-
cyklingiem odpadów przemysło-
wych, która jest zainteresowana 
budową takiego zakładu na tere-
nie naszego miasta.

Wydarzenie rozpoczęło się pre-
zentacją działalności szwedzkiej 
fi rmy, która od 20 lat działa na 
terenie Polski, wspierając przed-
siębiorstwa w  gospodarowaniu 
odpadami oraz podwyższaniu 
wskaźników recyklingu, a  jedno-
cześnie prowadząc działania z za-
kresu ekologicznego doradztwa, 
a także ekoedukacji.

Wstępna koncepcja 
już jest
Według wstępnych planów gło-

wieński zakład miałby być jed-
nym z  kilkunastu oddziałów tej 
fi rmy w Polsce. Zgodnie z  zało-

żeniem, miałby on powstać przy 
ul. Norblina, na prywatnej dział-
ce obejmującej obszar ok. 2 hek-
tarów. Jest to – jak oszacowano – 
inwestycja warta ponad 20 mln zł.

– Jesteśmy zainteresowani za-
kupem tej działki, a docelowo ob-
sługą klientów przemysłowych 
z regionu. To teren prywatny, ale 
zależy nam, by przed rozpoczę-
ciem jakichkolwiek działań kon-
cepcję nowego zakładu przedsta-
wić zarówno władzom miejskim, 
jak i społeczności lokalnej – prze-
konywał podczas spotkania Piotr 
Bruździak, dyrektor ds. sprzedaży 
i marketingu w Stena Recycling.

Zgodnie z  zaprezentowanym 
projektem, nowy zakład przysto-
sowany byłby do realizacji kilku 
procesów operacyjnych z zakresu 
recyklingu, w tym: przyjęcia z po-
wstałych na terenie lokalnych fi rm 
oraz centrów logistycznych odpa-
dów poprodukcyjnych (np. drew-
na, złomu, opakowań, makulatu-
ry i sprzętu elektronicznego), ich 
sortowania i belowania, a następ-

nie kompaktowania. Co ważne, po 
przygotowaniu do dalszej obróbki 
odpady byłyby transportowane do 
kolejnych oddziałów tej fi rmy, zlo-
kalizowanych w innych częściach 
kraju. Recykling obejmowałby 
również odpady sklasyfi kowane 
jako niebezpieczne, będące jed-
nak efektem procesów produkcyj-
nych zachodzących w  większo-
ści fi rm i warsztatów (m.in. farb, 
emulsji, olejów czy aerozoli).

Przetwarzanie – tak, 
składowanie – nie
Warto podkreślić, że w  czasie 

czwartkowego spotkania mowa 
była o powstaniu zakładu, którego 
celem jest recykling odpadów, nie 
zaś ich utylizacja. Przedstawiciele 
fi rmy zapewniali zarazem, że nie 
będzie to również składowisko od-
padów.  str. 5
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Czy działalność 
zakładu wpłynie 
na atrakcyjność 
miasta oraz jego 
przyrodnicze walory?

URZĄD DOCENIA 
INWESTORA

W przesłanym naszej redakcji 
stanowisku Urząd Miejski 
podkreśla, że burmistrz 
Głowna Grzegorz Janeczek, 
po zapoznaniu się ze 
wstępnymi planami inwestora, 
kierując się zasadami 
pełnej transparentności, 
zaproponował publiczne 
spotkanie z radnymi 
Rady Miejskiej w Głownie 
w ramach posiedzenia 
Komisji Gospodarki i Budżetu, 
aby przedstawiciele fi rmy 
przekazali informacje na 
temat ewentualnej inwestycji, 
odpowiedzieli na pytania oraz 
wyjaśnili i rozwiali pojawiające 
się wątpliwości, co do 
wpływu tej inwestycji na życie 
mieszkańców i środowisko 
naturalne. 
Zdaniem przedstawicieli Stena 
Recycling wszelkie instalacje 
tej fi rmy spełniają najsurowsze 
wymogi środowiskowe 
i standardy bezpieczeństwa, 
otrzymując w Szwecji, która na 
kwestię związane z ochroną 
środowiska jest szczególnie 
wyczulona, najwyższe 
wyróżnienia i nagrody. W opinii 
przedstawicieli tej fi rmy 
instalacja jest bezzapachowa, 
monitorowany jest w niej 
poziom hałasu, nie jest 
prowadzone składowisko 
oraz spełnione są wszelkie 
zalecenia przeciwpożarowe. 
W stanowisku podkreśla 
się, że przedsiębiorstwo 
nie miało obowiązku 
informować o tym radnych, 
mogło się jedynie ograniczyć 
do spełnienia warunków 
planu zagospodarowania 
przestrzennego i zdobycia 
odpowiednich decyzji 
i pozwoleń. Zachowanie fi rmy 
wydaje się być modelowe, 
tak jak reakcja radnych, którzy 
kierując się zasadami jawności 
w życiu publicznym, wprost 
pytali inwestora o ewentualne 
korzyści i zagrożenia, płynące 
z potencjalnej inwestycji dla 
mieszkańców naszego miasta. 
�
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Czy dron może
się przydać rolnikowi? 
O Dniach Pola w Bratoszewicach. str. 13

Kajakiem
przez dzikie i kręte
wody Mrogi. str. 25

Chętnych, by korzystać z uroków Mrożyczki nie brakuje, 
choć na kąpieliskiem unosi się czerwona fl aga. 
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AGNIESZKA WOJCIESZEK

Aktualności

Głowno i okolice
 Do pożaru kontenera na śmieci 

przy ul. Rynkowskiego w Głownie 
wezwani zostali strażacy w czwar-
tek, 1 lipca o godz. 20.25. Ogień 
pojawił się w kontenerze przy cmen-
tarzu parafi alnym. Na szczęście, ca-
łość udało się szybko ugasić.

Stryków i okolice
 O kradzież artykułów spożyw-

czych i przemysłowych o wartości 
911 złotych podejrzewany jest 26-let-
ni mieszkaniec powiatu zgierskiego, 
który w czwartek (1 lipca) o godz. 
13.30 ujęty został przez personel 
sklepu przy ul. Warszawskiej w Stry-
kowie. O zatrzymaniu mężczyzny 
poinformowano policję. Trwa postę-
powanie karne w tej sprawie.

 Tego samego dnia (1 lipca), rów-
nież w okolicy sklepu przy ul. War-
szawskiej w Strykowie doszło do ko-
lizji dwóch Volkswagenów. Kierowca 
jednego z nich, 72-letni mieszkaniec 
powiatu zgierskiego, nie zachował 
odpowiedniej ostrożności i włącza-
jąc się do ruchu z parkingu nie ustą-
pił pierwszeństwa przejazdu nad-
jeżdżającemu pojazdowi tej samej 
marki, prowadzonemu przez 43-let-
nią mieszkankę powiatu zgierskiego. 
Uczestnicy zdarzenia byli trzeźwi 
i nie potrzebowali pomocy medycz-
nej. Sprawcę ukarano mandatem.

 2 lipca o godzinie 18.10 na par-
kingu przy ul. Targowej w Strykowie 
doszło do kolizji dwóch aut. Spraw-
cą okazał się kierowca Volkswage-
na, 26-letni obywatel Białorusi, który 

podczas manewru cofania uderzył 
w bok zaparkowanej nieopodal Sko-
dy. Mężczyzna był trzeźwy. Skończy-
ło się na mandacie.

 Policja wciąż poszukuje spraw-
cy zderzenia, jakie miało miejsce 
w niedzielę (4 lipca) o godzinie 6.10 
przy ul. Warszawskiej w Strykowie 
(DK nr 14). Nieznany na ten mo-
ment kierowca BMW, jadąc z Łodzi 
w kierunku Głowna w pewnej chwili 
zjechał na przeciwległy pas ruchu, 
zderzając się z Dodge’em. Mężczy-
zna niezwłocznie odjechał z miejsca 
zdarzenia. Kierujący Dodge’em, 
36-letni mieszkaniec powiatu zgier-
skiego, nie potrzebował pomocy 
medycznej i był trzeźwy. Trwają 
czynności zmierzające do ustalenia 
tożsamości sprawcy tego zdarzenia.

Łowicz | Ogromny sportowy sukces Barbary Dankiewicz 

Łowiczanka na podium wielkiej imprezy
Barbara Dankiewicz mieszkająca na co dzień 
w Łowiczu i będąca przeszło 26 lat przedszkolanką 
w przedszkolu nr 5 ,,Jaś i Małgosia”, mieszczącym się 
przy ulicy Józefa Chełmońskiego w ostatni weekend, 
a dokładnie 4 lipca stanęła na podium Mistrzostw 
Europy i Pucharu Polski w Nordic Walking 2021. 
Zajęła w nich 3 miejsce.

Zaczęło się 
przypadkiem 
Gdy zapytaliśmy pani Barbary, 

jak zaczęła się jej historia z nordic 

walking z uśmiechem stwierdziła, 
iż kryje się za tym zabawna histo-
ria. Będąc 3 lata temu, w okolicach 
sierpnia ze swoim serdecznym 

przyjacielem Krzysztofem Gołę-
biowskim w Lesie Łagiewnickim 
natrafi li na ,,Towarzyski Maraton 
Leśnym Szlakiem” (nordic wal-
king). Korzystając z  użyczonego 
na miejscu sprzętu, nie będąc do 
tego kompletnie przygotowanym 
zdecydowali się wystartować. Ma-
raton udało im się ukończyć, co 
już można rozpatrywać w  kate-
gorii sukcesu zważywszy na oko-
liczności. Tak też rozpoczęła się 
przygoda pani Barbary i  jej przy-
jaciela z nordic walking. str. 11
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Barbara Dankiewicz stanęła na podium Mistrzostw Europy i Pucharu Polski w Nordic Walking 2021.

Gmina Głowno | Wotum zaufania i absolutorium dla wójta Marka Jóźwiaka

Większość radnych była za
Zdecydowaną większością gło-

sów, bo w obu przypadkach przy 
jednym wstrzymującym się udzie-
lono wotum zaufania oraz absolu-
torium wójtowi Markowi Jóźwia-
kowi za 2020 rok. Wspomniane 
głosowanie było jednym z  naj-
ważniejszych punktów sesji Rady 
Gminy Głowno, odbywającej się 
we wtorek – 29 czerwca.

Podstawą do udzielenia wo-
tum zaufania była ocena „Raportu 
o stanie Gminy Głowno”, nie tyl-
ko określającego sytuację gospo-
darczo-ekonomiczną gminy oraz 
wskazującego na jej możliwości, 
lecz także stanowiącego podsu-
mowanie działalności wójta w mi-
nionym roku. Debata na ten temat 
poprzedziła głosowanie w tej spra-
wie, a w trakcie posiedzenia rad-
ni dość pozytywnie wyrażali się 
o  ubiegłorocznych działaniach 
wójta, wskazując na skuteczność 
m.in. w  zakresie pozyskiwania 
funduszy zewnętrznych.

– Myślę, że w dobrym kierun-
ku rozwija się nasza gmina i spo-
ro się w niej dzieje. Ważnym osią-
gnięciem jest m.in. skuteczność 
w  pozyskiwaniu grantów i  reali-
zacja projektów z  funduszy ze-
wnętrznych. Idziemy w  dobrym 

kierunku – oceniła radna Iwona 
Dałek, a utrzymanych w tym du-
chu głosów było więcej.

– Podobają mi się na tę chwilę 
działania pana wójta. Oceniam tę 
pracę pozytywnie – zauważył rad-
ny Łukasz Łukasik.

Ostatecznie, wójt uzyskał wo-
tum zaufania większością głosów, 
zaś po zatwierdzeniu sprawoz-
dania fi nansowego wraz ze spra-
wozdaniem z wykonania budżetu 
za 2020 rok udzielono mu abso-
lutorium. Je również wójt uzyskał 
większością głosów przy jednym 
wstrzymującym się.

– Głosowałem za udzieleniem 
absolutorium i  wotum zaufania 
dla wójta Marka Jóźwiaka po-
nieważ uważam, że współpra-
ca z radnymi była bardzo dobra. 
Zaszły pewne zmiany, o których 
często mówiłem i do których na-
mawiałem chociażby działal-
ność Ośrodka Upowszechniania 
Kultury czy Gminnej Bibliote-
ki Publicznej. Wszystkie gmin-
ne inwestycje zostały zrealizowa-
ne, z  których najbardziej cieszy 
naprawa SUW-u w  Boczkach 
Domaradzkich, skąd najwięcej 
mieszkańców naszej gminy czer-
pie wodę. Uzyskujemy ponadto 

duże dofi nansowania do budowy 
dróg, co pozwala na oszczędno-
ści i wolne środki w kolejnych la-
tach – powiedział nam już po se-
sji radny Michał Wójcik.

Tuż po głosowaniach nad-
szedł czas na podziękowania. Sło-
wa wdzięczności Marek Jóźwiak 
skierował nie tylko do obecnych 
na sali radnych, podkreślając, że 
jest to wyjątkowy dzień po latach 
ciężkiej, choć owocnej współpra-
cy, lecz także do pracowników 
Urzędu Gminy Głowno.

– To także ocena tych, z który-
mi na co dzień współpracuję, bo 
bez dobrej kontroli fi nansów nie 
da się dobrze gospodarzyć. Bez 
tak świetnej ekipy nie byłbym 
w  stanie nic zrobić. Warto pod-
kreślić, że z  jednej strony mowa 
o  ludziach doświadczonych, 
a z drugiej o młodych, którzy są 
przyszłością tego urzędu – pod-
kreślił.

Przypomnijmy, że w  zeszłym 
roku wotum zaufania udzielo-
no wójtowi większością głosów 
– 14 osób opowiedziało się za 
jego udzieleniem, a  jedna osoba 
wstrzymała się od głosu. Absolu-
torium udzielone zostało jedno-
głośnie.  aw

MAREK JÓŹWIAK
wójt Gminy Głowno

W związku z otrzymaniem 
przeze mnie pozytywnej 
oceny mojej pracy na 
rzecz mieszkańców 
Naszej Gminy Głowno, 
chciałbym podziękować za 
dobrą współpracę Radzie 
Gminy Głowno. Słowa 
podziękowania przekazuję 
moim współpracownikom 
z Urzędu Gminy Głowno, 
bez ich profesjonalnej 
pracy nie uzyskalibyśmy 
tak dobrych wyników 
w pozyskiwaniu funduszy 
zewnętrznych i realizacji 
celów nakreślonych przez 
Radę Gminy. Mieszkańcom 
Gminy Głowno dziękuję za 
zrozumienie, cierpliwość 
i wyrozumiałość.

Głowno | Koniec ważnej inwestycji

Plażowa już po przebudowie
Zakończyła się przebudowa ul. 

Plażowej w Głownie. Na ten mo-
ment mieszkańcy wspomnianej 
okolicy czekali prawie pół wieku.

Dziś do dyspozycji mieszkań-
ców jest już betonowa jezdnia 
z kostki brukowej o długości 398 
metrów, zaś działania moderniza-
cyjne prowadzone w tym miejscu 
przez kilka tygodni obejmowały 
również wykonanie zjazdów do 
poszczególnych posesji oraz dojść 
do furtek. Zainteresowanych cie-
szy z  pewnością chodnik wyko-
nany po jednej ze stron, na odcin-
ku od ul. Sasanek do ul. Morskiej, 
czyli tam, gdzie dotąd przejście 

było utrudnione. Z  myślą o  oso-
bach odwiedzających park linowy 
oraz pobliskie obiekty rekreacyjne 
powstały równoległe do jezdni za-
toki postojowe.

Przypomnijmy, że remont ul. 
Plażowej pierwotnie miał zakoń-
czył się w połowie maja, jednak 
ze względów proceduralnych sfi -
nalizowano go dopiero w czerw-
cu. Koszt całości zadania opie-
wał na kwotę 561.334,75 złotych. 
Przebudowę zrealizowała łódzka 
spółka „Jamad” zajmująca się bu-
downictwem ogólnym, robotami 
drogowymi oraz stabilizacją grun-
tów.  aw

Smolice 
Staranował 
słup, jadąc na 
podwójnym gazie

W słup energetyczny uderzył 
kierowca Fiata Stilo, który w nie-
dzielę (4 lipca) ok. godziny 9.00 
przejeżdżał przez Smolice.

25-letni obywatel Ukrainy 
w pewnej chwili stracił panowanie 
nad prowadzonym przez siebie 
pojazdem i zjechał z drogi, w kon-
sekwencji uderzając w przydroż-
ny słup. W  trakcie zdarzenia nie 
odniósł poważniejszych obrażeń, 
jednak badanie na zawartość alko-
holu we krwi wykazało, że w dro-
gę wyruszył po spożyciu napojów 
wyskokowych. Miał 1,76 promi-
la. Mężczyzna został zatrzymany. 
Trwa postępowanie w tej sprawie. 
 aw

Głowno | Zwierzę uwięzione w błotnej toni

Strażacy uratowali psa
Z błotnej toni powstałej przy 

brzegu niewielkiego stawu stra-
żacy wyciągnęli w  mijającym 
tygodniu psa. Do zdarzenia do-
szło w  poniedziałek, 5 lipca 
o godz. 9.50 przy ul. Dworskiej 
w Głownie. Po przybyciu na miej-

sce służb okazało się, że pies 
uwięziony jest w błocie, z którego 
nie może się samodzielnie wydo-
stać. Strażacy przybyli z odsieczą 
i  bezpiecznie wydostali zwierzę 
na ląd. Psa przekazano pracowni-
kowi UM w Głownie.  aw

Głowno | Nie zdążyła przejechać

Wymusiła pierwszeństwo
Pod koła samochodu osobo-

wego wjechała 93-letnia miesz-
kanka powiatu zgierskiego, któ-
ra w poniedziałek, 5 lipca o godz. 
14.10 poruszała się ul. Łowicką 
w Głownie. Rowerzystka nie ustą-

piła pierwszeństwa przejazdu po-
jazdowi marki Fiat, doprowadza-
jąc do zderzenia z nim. Uczestnicy 
tego zdarzenia nie odnieśli poważ-
niejszych obrażeń i  byli trzeźwi. 
Kobietę ukarano mandatem.  aw

Widok na ul. Plażową, który zmienił się nie do poznania. 
Przejazd oraz przejście chodnikiem są teraz przyjemne i bezpieczne. 
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Stryków | Skrzyżowanie autostrad A1/A2

Wiadukt już remontowany,  
ale co właściwie się stało? 
Remont wiaduktu 
w ciągu autostrady A1 
na węźle Łódź Północ, 
na jezdni zachodniej, 
prowadzącej  
w kierunku Katowic, 
rozpoczął się  
28 czerwca, tuż po 
pierwszym wakacyjnym 
weekendzie. 

Roboty skutkują zmiana-
mi w  organizacji ruchu również  
na autostradzie A2 – pod remon-
towanym obiektem. Ruch na kie-
runku Poznań – Warszawa od-
bywa się po jednym pasie w obu 
kierunkach, co powoduje spowol-
nienia. Zmiany w organizacji ru-
chu będą dostosowywane na bie-
żąco do prowadzonych prac. 

Przypomnijmy, że wiadukt zo-
stał wyłączony z eksploatacji pod 
koniec 2019 roku, po pojawieniu 

się zarysowań na konstrukcji. Od 
tamtego czasu przejazd w kierun-

ku Katowic odbywał się odcinkiem 
sąsiadującej z  węzłem łącznicy. 

W ubiegłym roku naukowcy z Po-
litechniki Warszawskiej, na zle-

cenie GDDKiA, przeanalizowali 
stan wiaduktu. Powstała obszerna 
ekspertyza techniczna, nad którą 
w ostatnich miesiącach pracował 
zespół ekspertów powołany przez 
Generalnego Dyrektora Dróg Kra-
jowych i  Autostrad. Co ciekawe, 
jak nam powiedział rzecznik łódz-
kiego oddziału GDDKiA Maciej 
Zalewski, ekspertyza nie dała jed-
noznacznej odpowiedzi na pytanie 
co właściwie się stało. Zalewski 
tłumaczy to tym, że wiadukt wy-
budowany został w „extradosed”, 
wcześniej w  Polsce nie stosowa-
nej – co skutkuje tym, że nawet 
praktycy, eksperci, nie mają jesz-
cze dostatecznego doświadczenia 
w  ocenianiu powstałych uszko-
dzeń. Wiadukty extradosed łączą 
w sobie cechy konstrukcji belko-
wej i podwieszonej, ale dźwigary 
główne są w nich znacznie niższe 
niż w klasycznych mostach wiszą-
cych – przez co konstrukcja jest 
tańsza. Wizualnie zaś zazwyczaj 
są ciekawsze od mostów belko-
wych.

Gdy więc zapytaliśmy czy 
może dopiero po rozpoczęciu 
prac się okaże, jaki będzie zakres 
potrzebnych do wykonania prac  
– czy będzie to raczej tylko po-
ważniejsza konserwacja, czy też 
można się spodziewać wzmacnia-
nia konstrukcji – odpowiedzi od 
Macieja Zalewskiego nie uzyska-
liśmy. Odesłał nas do rzecznika 
Budimexu, giełdowej spółki, która 
budowała wiadukt. Ale rzecznik 
tej firmy, Michał Wrzosek, także 
odmówił ujawnienia szczegółów. 
– Nie mam uprawnień do komen-
towania ekspertyzy – mówi. 

Pewne jest, że prace wyko-
na właśnie Budimex – i że spół-
ka bierze koszt prac na swoje bar-
ki, choć okres, na który udzielała 
gwarancji, już minął. – Publiczne 
pieniądze nie zostały w to zaanga-
żowane – zapewnia Zalewski.

– Budimex zawsze przykła-
da szczególną wagę do obiektów, 
które realizujemy. W poczuciu od-
powiedzialności za obiekt oraz za 
relacje z  inwestorem podjęliśmy 
się tego. To jest dla nas działanie 
normalne, standardowe, stosuje-
my je także na innych obiektach  
– potwierdza Michał Wrzosek.

Intensywne prace mają być pro-
wadzone do jesieni. Przywrócenie 
ruchu na wiadukcie planowane 
jest w listopadzie, a przejazd pod 
wiaduktem całą szerokością obu 
jezdni autostrady A2 ma być moż-
liwy do końca roku. O ile wszyst-
ko będzie dobrze.  mak, wal

Mapa sytuacyjna przygotowana przez GDDKiA.
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Kultura | Oto Głowna Foto

Piękno okolicy znów zainspiruje 
miłośników fotografowania
Miejski Ośrodek Kultury 
w Głownie przygotował 
gratkę dla miłośników 
przyrody i rekreacji, 
a zarazem pasjonatów 
fotografowania w plenerze. 
Już po raz trzeci ruszył 
konkurs fotograficzny pod 
hasłem: „Oto Głowna foto”.

Podobnie jak w  poprzednich 
latach, zdjęcia uwieczniające kra-

jobrazowe walory naszego mia-
sta oceniane będą w trzech kate-
goriach: pejzaż, architektura oraz 
rodzinna re-kreacja. By wziąć 
udział w  tej artystycznej rywali-
zacji, wystarczy wykonać fotogra-
fię inspirowaną pięknem okolicy 
i  przesłać ją drogą elektroniczną 
na adres: konkurs@mok.glowno.
pl lub dostarczyć w formie zapisu 
na nośniku cyfrowym do siedziby 
MOK-u wraz z wypełnioną i pod-
pisaną kartą zgłoszenia, dostępną 

na stronie wspomnianego ośrodka 
kultury. Każdy autor może nade-
słać po jednej pracy w każdej z ka-
tegorii konkursowych.

Termin nadsyłania prac upłynie 
15 sierpnia br., zaś rozstrzygnię-
cie nastąpi 28 sierpnia br. Konkurs 
skierowany jest do osób pełnolet-
nich. Do wygrania nagrody rze-
czowe, m.in. zestawy oświetle-
niowe – softbox. Szczegóły i  re-
gulamin rywalizacji na stronie 
MOK-u.  aw

Gmina Dmosin | Zaproszenie do kina 

„Luca” w Cinema City 
Wyjazd autobusowy do kina Cinema City w łódzkiej 
Manufakturze na amerykański film animowany pt: „Luca” 
organizuje w ramach akcji wakacyjnej, w środę, 14 lipca, 
Gminna Biblioteka Publiczna w Dmosinie. 

Jest to komedia fantasy wy-
twórni Pixar, wyprodukowana 
w 2021 roku. Film wyreżyserował 

Enrico Casarosa, jest to jego peł-
nometrażowy debiut reżyserski. 
Wyjazd jest odpłatny, koszt jest 

uzależniony od ilości uczestników, 
ale nie powinien przekroczyć 30 
zł od osoby (łącznie z biletem do 
kina). Obowiązują wcześniejsze 
zapisy bezpośrednio w bibliotece 
lub telefonicznie pod numerem 46 
874-62-30. Podajemy tę informa-
cję z  wyprzedzeniem, ponieważ 
zapisy są przyjmowane najpóźniej 
do poniedziałku, 12 lipca. Wyjazd 
jest planowany w środę, 14 lipca, 
o godzinie 10.00 z placu przy ko-
ściele w Dmosinie.  mak 

RZUT OKIEM | KAMERALNA ATMOSFERA 

Tłumów nie było na koncercie zespołu Plateau w sali Ośrodka Kultury i Rekreacji w Strykowie, który 
25 czerwca zorganizowała miejscowa biblioteka, ale też i organizatorzy nie spodziewali się bardzo 
dużego zainteresowania poezją śpiewaną. Strykowska publiczność usłyszała przekrojowy materiał zespołu, 
m.in. z albumu „Projekt Grechuta” oraz takie piosenki jak „Niebezpiecznie piękny świt”, „Nic nie pachnie jak 
Ty”, „Dni, których nie znamy”, „Niepewność”, „Będziesz moją Panią”. Nie mogło też zabraknąć hitu Leonarda 
Cohena „Dance Me to the End of Love” w polskiej wersji językowej: „Tańczmy po miłości kres”. Zespół wystąpił 
w 3-osobowym składzie: Michał Szulim – lider, Marcin Lizak i Karol Kowalczyk. mak
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Coraz większa 
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Miasto Głowno | Debata o stanie gminy

Jednogłośne wotum zaufania 
i absolutorium dla burmistrza
Jednomyślni okazali się radni Rady Miejskiej 
w Głownie, którzy w trakcie czerwcowej 
sesji (30 czerwca) udzielili wotum zaufania 
oraz absolutorium burmistrzowi Grzegorzowi 
Janeczkowi. Środowe posiedzenie radnych stało się 
również okazją, by podyskutować o największych 
bolączkach, z jakimi boryka się miasto.

Udzielenie burmistrzowi wo-
tum zaufania oraz absolutorium 
z  tytułu wykonania budżetu 
za  rok 2020 poprzedziła deba-
ta o stanie Gminy Miasta Głow-
no przeprowadzona w  oparciu 
o  przygotowany wcześniej ra-
port na ten temat. Przypomnij-
my, że dokument został przedsta-
wiony radnym już po raz trzeci, 
a jego opracowanie było wymo-
giem nowelizacji ustawy o  sa-
morządzie gminnym. W  trakcie 
sesji burmistrz częściowo omó-
wił pismo, wskazując przy okazji 

na najważniejsze bolączki, z jaki-
mi boryka się samorząd.

Robimy to, 
na co nas stać
Na ich liście znalazły się zbyt 

niskie dochody bieżące względem 
potrzeb, upragnionych inwestycji, 
a wreszcie wydatków, które gmi-
na zobowiązana jest pokrywać. 
Inną trudnością, z  jaką w  opinii 
burmistrza boryka się miasto, jest 
kwestia fi nansowania oświaty. Jak 
podkreślił, corocznie zwiększa się 
udział środków miejskich w  do-

fi nansowaniu oświaty, przez co 
środki przeznaczone pierwotnie 
na inne potrzeby są przesuwane 
właśnie na ten cel. 

– Subwencja oświatowa nie 
wystarcza nawet na pokrycie 
pensji nauczycieli, nie mówiąc 
już o kosztach prądu, wody czy 
utrzymania pracowników ad-
ministracji. Sytuacja się pogar-
sza, a czarny scenariusz jest taki, 
że gmina będzie funkcjono-

wać tylko po to, żeby prowadzić 
szkoły i płacić za śmieci. Każdy 
chciałby robić więcej i  szybko, 
ale możemy robić tylko to, na co 
nas stać – tłumaczył burmistrz.

Są plusy i minusy
Głos w  debacie zabrali prze-

wodniczący Rady Miejskiej 
w Głownie Grzegorz Szkup, któ-
ry zwrócił uwagę na trudną sytu-
ację gospodarki mieszkaniowej 
w  naszym mieście, a  więc brak 
mieszkań zarówno komunalnych, 
jak i  czynszowych oraz Przemy-
sław Milczarek, przewodniczący 
Komisji Gospodarki i  Budżetu, 
który wskazał m.in. na utrzymują-
cą się w całym kraju, ale mało po-
zytywną tendencję spadku liczby 
mieszkańców.

– To trend powszechny, ale zły. 
Musimy spróbować coś zrobić, 
by nowi mieszkańcy do nas zawi-
tali – postulował.

Mówiąc o  bolączkach radny 
wskazał również na powracającą 
wciąż kwestię liczby dróg grunto-
wych w naszym mieście, a nadto 
zwiększającą się liczbę seniorów 
oraz cudzoziemców.

– Jest też wiele plusów. Ludzie 
z zewnątrz są zachwyceni naszym 
miastem, a  my sami jesteśmy 
dumni z  naszej małej ojczyzny. 
Mamy bardzo fajne miasto i roz-
wijające się – dodał.

Radni byli na tak
Rezultatem wspomnianej de-

baty było jednogłośne udziele-
nie burmistrzowi wotum zaufa-
nia. Podobnie przebiegło również 
głosowanie w sprawie udzielenia 
absolutorium z  tytułu wykonania 
budżetu za  rok 2020, które po-
przedziło sprawozdanie z tego za-
kresu oraz przedstawienie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
a także stanowiska Komisji Rewi-

zyjnej w tej sprawie. Tuż po głoso-
waniach przyszedł czas na podzię-
kowania dla współpracowników.

– To miłe, kiedy zauważa się 
czyjeś starania. Cieszę się, że uda-
je nam się osiągać cele, które za-
kładamy, zdając sobie sprawę 
z trudności. Za nami trochę nie-
wdzięczny rok, ale wszyscy sta-
raliśmy się robić to, co można dla 
naszego samorządu – zaznaczył 
burmistrz.  aw

GRZEGORZ SZKUP
Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Głownie

To był bardzo trudny rok, 
a burmistrz Grzegorz 
Janeczek wykazał 
się skutecznością 
w działaniu 
i sprawnością 
w gospodarowaniu, 
dlatego nie było 
przeciwwskazań, 
by udzielić mu wotum 
zaufania i absolutorium.Burmistrz Grzegorz Janeczek
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Głowno | Zmiana w Radzie Miejskiej

Tomasz Chmielewski 
złożył ślubowanie
Ofi cjalne zaświadczenie 
o wyborze na radnego 
Rady Miejskiej w Głownie 
w trakcie czerwcowej sesji 
(30 czerwca) otrzymał 
Tomasz Chmielewski, który 
w dniu 13 czerwca wygrał 
wybory uzupełniające.

Podczas swojej pierwszej sesji 
nowy radny ślubował godnie, rze-
telnie i uczciwie sprawować swo-
je obowiązki, mając na względzie 
dobro miasta i  jego mieszkań-
ców. Przypomnijmy, że Tomasz 
Chmielewski zdobył 11 spośród 

13 oddanych w  trakcie wyborów 
głosów. Nowy radny ma 43 lata 
i od urodzenia mieszka w Głow-
nie. Jest inżynierem informatyki, 
a  na co dzień pracuje jako star-
szy referent ds. informatyczno-ad-
ministracyjnych w  Łódzkiej Ko-
lei Aglomeracyjnej. Sympatyzuje 
z prawą stroną sceny politycznej, 
ale w  wyborach uzupełniających 
do  Rady Miejskiej w  Głownie 
startował z  własnego komitetu 
wyborczego.  aw

RZUT OKIEM | ŁATANIE DZIUR NA BOISKU

W sobotni poranek 26 czerwca piłkarze oraz rodzice młodszych roczników zaangażowali się w akcję 
wspólnych prac na boisku Zjednoczonych Stryków przy ulicy Brzezińskiej. Młodzi zawodnicy oraz ich rodzice 
zajęli się nawożeniem ziemi w miejscach ubytków na boisku, zasypywaniem ich i wygładzaniem. Po pracy 
dla wszystkich zaangażowanych zorganizowano grilla z kiełbaskami. ek

Gmina Stryków 
Inwestycja 
zakończona, 
ale dopiero 
teraz 
dofi nansowana

Mimo że budowa wodocią-
gu w  Kiełminie zakończyła się 
w  maju, samorząd gminy Stry-
ków dopiero w  ubiegłym tygo-
dniu podpisał umowę dotacyjną 
na jej unijne dofi nansowanie. Jest 
to przysłowiowa „kropka nad i” fi -
nalizująca ten projekt. 

Tym razem gmina otrzymała 
dofi nansowanie 623.821 zł z Eu-
ropejskiego Funduszu Rolne-
go na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Łączny koszt inwesty-
cji wyniósł natomiast 937 871,14 
złotych. 

Za tę kwotę wybudowano 
nowy odcinek sieci wodociągowej 
o długości około 1 km z pompow-
nią wody oraz zbiornikiem wy-
równawczym, którego zadaniem 
jest utrzymanie odpowiednie-
go ciśnienia wody w  wodociągu 
w Kiełminie i okolicach w okre-
sach wzmożonego jej poboru 
– czyli latem.  mak 
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Nowy radny Tomasz 
Chmielewski jest już 
po zaprzysiężeniu. 
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Głowno | Stena Recycling chce uruchomić zakład gospodarowania odpadami przemysłowymi

Szwedzi chcą zarabiać  
na naszych śmieciach

dokończenie ze str. 1

– Chodzi nam o ciągłą rotację 
odpadów i  przygotowanie ma-
teriału, który do nas trafi do dal-
szego zagospodarowania. Maga-
zynowanie prowadzone będzie 
jedynie do momentu uzyskania 
ilości transportowej i  logistycznej 
w  celu zminimalizowania ruchu 
transportowego. Zwykle proces 
ten trwa ok. 14 dni – zapewnia-
ła Anna Wójcik-Przybył, dyrek-
tor Działu Ochrony Środowiska 
w Stena Recycling.

Według przedstawicieli wspo-
mnianej firmy powierzchnie ma-
gazynowe, jakie być może po-
wstaną w  ramach tej inwestycji, 
dostosowane będą do wielkości 
całego zakładu, a  ponadto spe-
cjalnie oznaczone i zabezpieczone 
przed uwalnianiem się substancji 
szkodliwych do gleb i  wód po-
wierzchniowych. Z kolei transport 
materiałów zarówno do zakładu, 
jak i z jego terenu – już po przygo-
towaniu do dalszego zagospodaro-
wania – realizowany będzie przez 
firmową flotę oraz partnerów ze-
wnętrznych, świadczących tego 
typu usługi na zasadzie outsour-
cingu. Oszacowano, że w  prak-
tyce pojawiać się będzie ok. 2-4 
samochodów dziennie, co daje 
kilkadziesiąt takich transportów 
w ciągu miesiąca. Jeśli zaś chodzi 
o  samą kwestię przetwórstwa, to 
na początek mowa o możliwości 
przetworzenia ok. 1.000 ton od-
padów miesięcznie, a więc blisko 
12.000 ton rocznie.

Co będziemy  
z tego mieć?
Radnych, którzy wzięli udział 

w  czwartkowym posiedzeniu, 
interesowała przede wszystkim 
kwestia korzyści, jakie wiązałyby 
się z  funkcjonowaniem oddzia-
łu szwedzkiej firmy w  mieście. 
Przedstawiciele Stena Recycling 
wskazywali na dochody z podat-
ku od nieruchomości oraz stabil-
ne zatrudnienie dla okolicznych 
mieszkańców, które początkowo 
miałoby oscylować na poziomie 
ok. 20 osób, a w dalszej perspek-

tywie zdecydowanie większej 
ich liczby. Wspomniano również 
o  korzyściach płynących z  tego 
projektu dla okolicznych przedsię-
biorców.

– Każda firma, a  w  okolicy 
miasta jest ich sporo, potrzebuje 
stabilnego operatora w  celu ure-
gulowania gospodarki odpadowej. 
Taki operator powinien spełniać 
najwyższe standardy oraz działać 
zgodnie z  rygorystycznymi prze-
pisami i  my właśnie taką jakość 
usług oferujemy – twierdził Piotr 
Bruździak.

Gospodarka odpadami 
i rekreacja – czy mogą 
iść w parze?
Innymi, równie ważnymi kwe-

stiami, jakie omówiono przy oka-
zji spotkania, było bezpieczeństwo 
i ochrona środowiska, a także re-
kreacyjny potencjał naszego mia-
sta, który nie musi – jak może się 
wydawać – iść w parze z charak-
terem ewentualnego przedsiębior-
stwa. W  odniesieniu do pytania 
o emisję hałasu reprezentanci Ste-
na Recycling zapewniali, że pro-
cesy produkcyjne w  większości 
odbywać się będą w zamkniętych 
halach, co zapewni ograniczo-
ny przepływ dźwięków. Dodat-
kowo, w  oddziale przestrzegane 
będą normy hałasu. Zanim inwe-
stycja będzie mogła ruszyć, prze-

widziane jest ponadto opracowa-
nie dokumentacji projektowej, 
obejmującej ocenę oddziaływania  
na środowisko, w tym m.in. symu-
lację akustyczną.

– Plac zostanie odpowiednio 
zabezpieczony, a sam zakład wy-
posażony w specjalistyczne insta-
lacje i  separatory. Normy hałasu 
na pewno nie zostaną przekroczo-
ne i gwarantujemy, że odpady nie 
będą przedostawać się wód grun-

towych oraz gleby. Unoszący się 
zapach również nie będzie uciąż-
liwy, bo przetwarzamy odpady 
przemysłowe, a  nie komunalne, 
a one są neutralne pod tym wzglę-
dem – tłumaczono, zaznaczając 
jednocześnie, że teren, który fir-
ma planuje zagospodarować, po-
zbawiony jest w  bezpośrednim 
sąsiedztwie zabudowy mieszka-
niowej.

Odpady 
problematyczne  
nie byłyby  
już problemem
Jacka Skwierczyńskiego, dy-

rektora Miejskiego Zakładu Ko-
munalnego w Głownie, poza tym 
czy działalność zakładu wpłynie 
na atrakcyjność naszego miasta 
oraz jego przyrodnicze walory, 
zainteresowała również kwestia 
wpływu na ilość odpadów w mie-
ście. Z udzielonej odpowiedzi jed-
noznacznie wynikało, iż opcja 
ewentualnej współpracy przezna-
czona jest dla przedsiębiorstw, 
a nie dla mieszkańców, co ozna-
cza, że odpady nie będą mogły 
trafić do sortowni bezpośrednio, 
ale za pośrednictwem MZK już 
tak. Dziś bliżej nieznane pozostają 

warunki tej współpracy, bo w du-
żej mierze uzależnione będą one 
od sytuacji panującej na rynku. 
Wiadomo jednak, że takie współ-
działanie umożliwiałoby przeka-
zywanie tzw. odpadów proble-
matycznych (m.in. folii rolniczej  
oraz paneli fotowoltaicznych). Do-
celowo, w skali roku mogłoby to 
również prowadzić do zmniejsze-
nia ilości odpadów przyjmowa-
nych przez MZK.

– Nie możemy wykluczyć,  
że mniejsza ilość odpadów będzie 
miała wpływ na ofertę ze strony 
firm je odbierających, a to będzie 
wiązać się z  bardziej atrakcyjną 
ofertą w  przyszłości. O spadku 
cen raczej nie może być mowy, 
ale być może będzie mniejszy 
ich wzrost. Opcja odbioru odpa-
dów, z  którymi dziś nie wiado-
mo co począć i wolniejszy wzrost 
cen za odbiór odpadów, to coś, co 
mnie przekonuje – tłumaczy Jacek 
Skwierczyński.

Jak to działa 
w praktyce?  
Radni chcą sprawdzić!
Do zaprezentowanej koncepcji 

inwestycji odniósł się również rad-
ny Przemysław Milczarek.

– Jesteśmy dość pozytywnie 
nastawieni do takiej inwestycji, 
choć wiadomo, że wciąż mamy 
obawy związane choćby z  kwe-
stią ochrony środowiska i  trans-
portu. Zależy nam, by nie ucier-
piały na tym walory turystyczne 
oraz rekreacyjny potencjał nasze-
go miasta. Ważne jest to, że zanim 
powstanie zakład, firma musi uzy-
skać wszystkie pozytywne opinie 
środowiskowe – podkreślił. 

Zaprezentowana wizja wy-
korzystania terenów dawnego 
WZMotu częściowo spodobała 
się również innym radnym, któ-
rzy, pamiętając jednak o  wątpli-
wościach, a  także rodzących się 
w  obliczu takiej inwestycji py-
taniach, wyrazili chęć poznania 
zasad funkcjonowania takiego 
oddziału w  praktyce. Niewyklu-
czone więc, że niebawem skorzy-
stają oni z  możliwości wyjazdu  
do Warszawy, gdzie od lat działa 
podobny pod względem wielko-
ści i charakteru oddział. Być może 
z  takiej możliwości będą mogli 
skorzystać również mieszkańcy 
naszego miasta. Z  myślą o  nich 
przeprowadzone zostaną praw-
dopodobnie również konsultacje 
społeczne.

Ile to może trwać?
Warto pamiętać, że wszystko 

to nadal jest jedynie pieśnią przy-
szłości. Jak bowiem twierdzą in-
westorzy, spotkanie z  radnymi 
było pierwszym z  wielu kroków 
zmierzających do realizacji wie-
lomilionowej inwestycji. W  póź-
niejszym czasie kluczowe będzie 
m.in. przygotowanie wiążącego 
projektu i uzyskanie wszelkich po-
zwoleń. Procedura ta może trwać 
ok. 2 lat. Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z  planem, zaś inwestor 
zdecyduje się na budowę zakła-
du przy ul. Norblina, taka inwe-
stycja będzie mogła ruszyć za ok.  
3 lata. Ale czy ten plan rzeczywi-
ście dojdzie do skutku? Poczeka-
my i do tematu wrócimy.  aw

Opcja odbioru 
odpadów, z którymi 
dziś nie wiadomo co 
począć i wolniejszy 
wzrost cen za odbiór 
odpadów, to coś, co 
mnie przekonuje. 

Jacek Skwierczyński

Radnych interesowała przede wszystkim kwestia bezpieczeństwa 
i korzyści, jakie w związku z uruchomieniem nowego zakładu 
miasto odniesie. Podkreślali, że zależy im, by nowa działalność nie 
wpłynęła negatywnie na atrakcyjność naszego miasta. 
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Piotr Bruździak, dyrektor ds. sprzedaży i marketingu w Stena Recycling, prezentuje działalność firmy  
oraz wstępną koncepcję nowego oddziału. 
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Gmina Stryków | Już po ślubowaniu

Adam Piestrzeniewicz zastąpił 
Bartłomieja Roszczypałę
W szeregi radnych gminy Stryków wkroczył  
nowy reprezentant mieszkańców sołectwa 
Bratoszewice. Na ostatniej sesji Rady Miejskiej  
w Strykowie uroczyste ślubowanie złożył  
Adam Zbigniew Piestrzeniewicz.

Na radnego został wybrany 
w  wyborach uzupełniających, 
które odbyły się w  okręgu wy-
borczym nr 9, w Bratoszewicach 
– po kilku przesunięciach termi-
nów przez wojewodę (sytuacja 
epidemiczna) – w  niedzielę 13 
czerwca. Wybory te zostały zor-
ganizowane po wygaszeniu man-
datu Bartłomieja Roszczypały, 
który zmarł 26 listopada ubiegłe-
go roku. Na 39-letniego Adama 
Piestrzeniewicza oddanych zo-
stało 95 głosów, a  na jego kon-
kurenta, mieszkającego przy tej 
samej ulicy w  Bratoszewicach, 
Adama Drzewieckiego – 49 gło-
sów. Uprawnionych do głosowa-
nia w tym okręgu było 919 osób. 

W wyborach w 2018 roku rad-
ny Bartłomiej Roszczypała był 
jednym z 5 kandydatów w wybo-
rach w tym okręgu i zdobył wte-
dy 192 głosy. Terminowe wybory 
(w przeciwieństwie do wyborów 
uzupełniających, które odbywają 
się tylko w jednym okręgu, a nie 
w  całej gminie) wzbudzają jed-
nak zawsze większe zaintereso-
wanie i emocje wśród wyborców. 

Wynik radnego Piestrzeniewicza 
nie był więc słaby. Tym bardziej, 
że praktycznie nie prowadził on 
kampanii wyborczej. 

Na początku poniedziałko-
wej sesji Adam Piestrzeniewicz 
z  Bratoszewic odebrał oficjalne 
zaświadczenie Miejskiej Komisji 
Wyborczej o wyborze na radne-
go, a więc mógł już brać udział 
w głosowaniach. 

Radny Piestrzeniewicz uro-
dził się w 1982 roku, w Bratosze-
wicach mieszka od 20 lat, a po-
chodzi z  sąsiedniego Kalinowa. 
Jest żonaty, ma 3,5-letnią córkę. 
Ukończył Szkołę Podstawową 
w Bratoszewicach, później Tech-
nikum Rolnicze w tej samej miej-
scowości. 

Pracuje w  Zakładzie Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkanio-
wej w  Strykowie na stanowisku 
kierownika działu transportu. 
Wcześniej pracował między in-
nymi w firmie AgroMarket, zaj-
mującej się sprzedażą maszyn 
rolniczych oraz w  miejscowym 
bratoszewickim ośrodku doradz-
twa rolniczego. 

– Widzę jakie są potrzeby lo-
kalnej społeczności jako miesz-
kaniec, człowiek stąd. Myślę,  
że w  radzie przyda się ktoś  
ze świeżym spojrzeniem na spra-
wy samorządowe – mówił nam 
Piestrzeniewicz. 

Podczas tej samej sesji radny 
został wybrany na członka trzech 
komisji rady, w których udzielał 
się wcześniej radny Bartłomiej 
Roszczypała. Nowy radny za-
siada więc w  komisjach: skarg, 
wniosków i petycji; budżetu oraz 
komisji zajmującej się uchwała-
mi i  wnioskami. Obecność no-
wego radnego praktycznie nie 
powinna wpłynąć na układ sił 
w strykowskiej radzie.  mak 

Gmina Głowno | Po modernizacji ujęcia wody w Boczkach

Gmina jednak otrzymała 
pomoc na SUW
Dobra wiadomość  
dla mieszkańców gminy 
Głowno. W ostatnim  
dniu czerwca wójt  
Marek Jóźwiak i skarbnik 
Cezara Stokowska 
uczestniczyli w Urzędzie 
Marszałkowskim w Łodzi 
w podpisaniu umowy 
o przyznanie pomocy 
na działania z zakresu 
gospodarki wodno-
ściekowej.

Przypomnijmy, że Gmina 
Głowno ubiegała się w  tym na-
borze o  wsparcie na realizację 
modernizacji Stacji Uzdatniania 
Wody wraz z  wymianą wszyst-
kich zbiorników i  złóż w  Bocz-
kach Domaradzkich. Wcześniej 
gmina nie znalazła się na przy-
jętej liście określającej kolejność 
przysługiwania pomocy, a powo-
dem takiego stanu rzeczy był nie-
wystarczający poziom dostępnych 
środków. 

Pod koniec marca br. nastąpi-
ła jednak zmiana rozporządze-
nia Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi w sprawie wysokości limitów 
środków dostępnych w  poszcze-
gólnych województwach, a w re-
zultacie zwiększeniu uległ limit 
dostępnych środków dla woje-
wództwa łódzkiego na projekty 
z zakresu gospodarki wodno-ście-
kowej. 

Ostatecznie, w wyniku zwięk-
szenia limitu dostępnych środków 

i  zakończenia pozytywnym wy-
nikiem oceny merytorycznej zło-
żonego wniosku, Gmina Głow-
no otrzymała wsparcie w kwocie 
775.434 złotych, co stanowi po-
nad 63% poniesionych kosztów 
kwalifikowanych inwestycji.

Przypomnijmy, że moderni-
zacja SUW w Boczkach Doma-
radzkich zakończyła się pod ko-
niec ubiegłego roku i była jedną 
z  najbardziej strategicznych in-
westycji realizowanych we wspo-
mnianym czasie. Wdrożone dzia-
łania obejmowały m.in. wymianę 
wewnętrznej instalacji technolo-
gicznej wody, a  więc filtrów ze 
złożami, aeratorów oraz sprężar-
ki; remont posadzki i  ścian po-
mieszczenia technologicznego; 
montaż osuszacza i  grzejników, 
a  także budowę magazynujące-

go wodę zbiornika naziemnego 
retencyjnego, a wreszcie montaż 
zestawu hydroforowego z  pom-
pą płuczącą i  układem sterowa-
nia oraz wykonanie rurociągów 
łączących SUW z  istniejącymi 
zbiornikami wody popłucznej. 
Zadanie zrealizowała firma Wa-
tertech Dorota Grzelak-Kowal-
czyk z Łodzi za kwotę 1.111.920 
złotych.

Dotację z  Urzędu Marszał-
kowskiego w  Łodzi przyznano 
w  ramach poddziałania „Wspar-
cie inwestycji związanych z  two-
rzeniem, ulepszaniem lub rozbu-
dową wszystkich rodzajów małej 
infrastruktury, w  tym inwestycji 
w energię odnawialną i w oszczę-
dzanie energii”, w ramach III na-
boru wniosków dla wspomnia-
nych operacji.  aw

Gmina Stryków | Dofinansowanie 

Droga Dobra Nowiny – Moskule 
do przebudowy
Droga gminna relacji 
Dobra Nowiny – Moskule 
o długości 780 metrów 
zostanie w trzecim kwartale 
tego roku przebudowana.

Gmina Stryków otrzymała do-
finansowanie tej inwestycji w  ra-
mach modernizacji dróg dojaz-

dowych do  gruntów rolnych. 
Burmistrz gminy Stryków Witold 
Kosmowski podpisał już stosow-
ną umowę dotacyjną w Urzędzie 
Marszałkowskim w  Łodzi. Gmi-
na otrzymała dofinansowanie ro-
bót w wysokości 211.380 złotych. 

Dzięki temu nawierzchnia dro-
gi zostania poszerzona do  sze-
rokości od 5 do 5,5 metrów, po-

wstaną wzdłuż niej metrowej 
szerokości pobocza z  kruszywa 
łamanego, zjazdy z  kostki beto-
nowej do posesji oraz kanał tech-
nologiczny, w którym będą mogły 
być prowadzone kable energetycz-
ne, czy to zapewniające np. dostęp 
do  szerokopasmowego internetu. 
Zakończenie robót planowane jest 
w okolicach końca wakacji.  mak 

Są powody do zadowolenia. Wójt Marek Jóźwiak i skarbnik Cezara 
Stokowska z certyfikatem potwierdzającym przyznanie wsparcia. 
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odbiera gratulacje od burmistrza 
Witolda Kosmowskiego. 
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Gmina Stryków | Program „Sołectwo na Plus” 

Które sołectwa zostały dofinansowane? 
Pięć sołectw z gminy 
Stryków otrzyma 
granty z programu 
„Sołectwo na plus”. 

Pomysły na projekty powstały 
z  inicjatywy mieszkańców dane-
go sołectwa, które po raz pierw-
szy – zgodnie z  nowymi zasa-
dami konkursu – we własnym 
zakresie opracowywały i  wysy-
łały zgłoszenia do Urzędu Mar-
szałkowskiego w  Łodzi. Urząd 
zakwalifikował w ramach naboru 
pięć wniosków sołectw ubiegają-
cych się o dofinansowanie. Które 
spośród sołectw gminy Stryków 
otrzymało grant, w jakiej wysoko-

ści i na co zostaną wykorzystane 
te pieniądze? 

Sołectwo Koźle zamierza za-
kupić za 10 tysięcy złotych pro-
jektor wraz z ekranem oraz sys-
tem nagłaśniający do świetlicy 
wiejskiej. Sołectwo Osse otrzy-
mało 8 tysięcy złotych na za-
kup profesjonalnego grilla, któ-
ry będzie pełnił również funkcję 
wędzarni. Ma być wykorzysty-
wany podczas imprez integra-
cyjnych itp. Sołectwo Tymian-
ka otrzymało grant w wysokości 
10 tysięcy złotych na wymia-
nę ogrodzenia działki sołeckiej. 
Sołectwo Warszewice w ramach 
projektu pod nazwą „Świetli-
ca wiejska w  Warszewicach 

miejscem rekreacji i  integra-
cji mieszkańców” zamierza za-
kupić zmywarkę oraz zakupić 
i  zamontować urządzenia tre-
ningowe do siłowni zewnętrz-
nej (kwota ok. 9,8 tys. złotych). 
Sołectwo Wola Błędowa w  ra-
mach projektu „Wspólne działa-
nie – wspólna zabawa” zamierza 
za przyznane 10 tysięcy złotych 
doposażyć plac zabaw w  nowe 
zabawki dla dzieci oraz zakupić 
urządzenia do ćwiczeń na świe-
żym powietrzu. 

Wszystkie z wyżej wymienio-
nych projektów muszą zostać zre-
alizowane i rozliczone najpóźniej 
do połowy listopada tego roku. 
 mak
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Niesułków | Liderzy czytania w szkole i przedszkolu

Oni czytają od małego – i czytają dużo
9 czerwca Biblioteka 
w Niesułkowie ogłosiła 
„Liderów Czytania”  
wśród najmłodszych. 
Najlepsza okazała się 
Amelia Lipińska,  
która przeczytała  
83 książki. 

„Lider Czytania” to kon-
kurs organizowany przez Bi-
bliotekę Miejską w  Niesułkowie 
dla uczniów Szkoły Podstawo-
wej im. Henryka Sienkiewicza 
i Przedszkola im. Świętej Rodzi-
ny w Niesułkowie. Organizowany 
jest od roku 2013. Pozwala wyło-
nić liderów czytania w  poszcze-
gólnych klasach, a  także w  całej 
szkole. W  tym roku pod uwagę 
były brane zarówno rok 2020, jak 
i 2021, ze względu na pandemię, 
która wstrzymała działalność bi-

blioteki w roku ubiegłym, a także 
przeszkodziła w  zorganizowaniu 
uroczystego wręczenia nagród. 

– Ze względu na pandemię wy-
niki są trochę gorsze, ale dzieci 
z naszego regionu i tak zaprzecza-
ją stereotypom, że młodzież nie 
czyta – mówi nam Renata Szy-
dlik, bibliotekarka. 

Liderzy w szkole 
podstawowej 
i przedszkolu
Tegoroczną liderką w  katego-

rii szkolnej została bowiem Ame-
lia Lipińska, która przeczytała aż 
83 książki. Jak słyszymy od  jej 
mamy, nawet ją zaskoczył ten wy-
nik. – Cieszę się, że córka czyta. 
Zawsze robiła to z  zaciekawie-
niem, ale nie spodziewałam się ta-
kiego wyniku – mówi nam mama 
Amelii. 

Sama liderka przyznaje,  
że po  prostu uwielbia to robić.  
– Zaczęłam od „Dziennika Cwa-

niaczka”, później czytałam dużo 
książek o przygodach psów. Ko-
cham książki przygodowe – opo-
wiada nam uczennica. Czytanie 
to dla niej rytuał. Opowiada nam, 
że czyta codziennie 2-3 godzi-
ny przed snem, zaczynając lektu-
rę o  godzinie 19.30. Amelia nie 
jest jednak sama w  swojej pasji. 
Jak nam opowiada, cała jej kla-
sa czyta książki. Koleżanki wy-
mieniają się między sobą lektu-
rami. Większość dziewczyn woli 
jednak historie o  koniach, ale 
Amelię najbardziej urzekają psy.  
Na cześć jednej z  jej ulubionych 
książek „Zezia i  Giler” nazwała 
nawet swojego psa imieniem tytu-
łowej „Zezi”. 

W pozostałych klasach wyni-
ki były tylko trochę niższe. Igna-
cy Borowski z klasy IV przeczy-
tał 65 książek, Ewa Szczepaniak 
z  V – 46, a  Kamil Zbrojewski  
z kl. II – 72. Wyróżnienie za re-
gularne czytanie otrzymali rów-

nież Stanisław Kubicki czy Kin-
ga Zbrojewska. 

Podobnie sytuacja ma się 
w przedszkolu. Choć tam to ro-
dzice czytają swoim dzieciom, 
najmłodsi regularnie przycho-
dzą do biblioteki po nowe lektu-
ry. W tym roku najwięcej książek 
z  przedszkolaków przeczytała 
Marcelina Darnowska. Udało jej 
się wypożyczyć aż 75 książek. 

Jak relacjonuje nam bibliote-
karka, dzieci bardzo często zaraz 
po  szkole udają się do biblioteki 
żeby wypożyczyć nowe książki, 
albo poczytać pomiędzy obfitymi 
regałami. – Niektórzy przycho-
dzą do nas już od małego. Nawet 
od  3. roku życia! Później przy-
prowadzają swoje rodzeństwo.  
To urocze, bo są to nieliczne wy-
jątki. Dorośli mają na bakier 
z  czytaniem, ale zdarzają się ro-
dziny, które pochłaniają literaturę, 
dlatego chcemy to docenić – opo-
wiada nam pani Szydlik. 

Wręczenie  
statuetek 
To docenienie odbyło się w tym 

roku wyjątkowo hucznie. 9 czerw-
ca w bibliotece odbyło się uroczy-
ste wręczenie statuetek dla lide-
rów, a także wiele innych atrakcji. 
Zaproszeni zostali wszyscy wy-
różnieni i specjalnie dla nich zor-
ganizowano warsztaty z  dekupa-
żu, gdzie uczestnicy wykonywali 
zakładki do książek. Ponadto dla 
wszystkich zaproszonych było do-
stępne fotolustro i słodki poczęstu-
nek.

Ponadto młodzież przyniosła 
swoje ulubione książki i zorgani-
zowano tzw. 10 minut dla książki, 
podczas których każdy w spoko-
ju, w gronie kolegów, czytał swoje 
ulubione lektury. 

– Chcemy wyrobić nawyk czy-
telniczy już od  najmłodszych lat  
– mówi nam bibliotekarka. A ta-
kie akcje pokazują, że udaje się to 
wyśmienicie.  ek

Gmina Stryków | Straż zaprasza dzieci na wakacyjne warsztaty 

By bawić się zdrowo i sportowo 
Dzieci w wieku od 6 do 12 
lat z terenu gminy Stryków 
zaprasza na bezpłatne 
i różnorodne warsztaty pod 
hasłem „Bawimy się zdrowo 
i sportowo” Ochotnicza 
Straż Pożarna w Strykowie. 

Spotkania na terenie przy remi-
zie w Strykowie są dofinansowa-
ne samorządowymi pieniędzmi. 
Będą się one odbywały od ponie-
działku 19 lipca do piątku 30 lip-
ca w godzinach od 7.30 do 16.30.  
Ilość miejsc jest ograniczona 
do 30, ale biorąc pod uwagę do-
świadczenia z ubiegłych lat, wię-

cej chętnych raczej by nie było. 
Dlatego też w tym roku strażacy 
postanowili, że nie będą prowadzi-
li wcześniejszych zapisów, a decy-
dować będzie kolejność przybycia 
na warsztaty. 

– Ważne są dwie informacje: 
że te warsztaty są całkowicie bez-
płatne oraz, że może wziąć z nich 
udział do 30 dzieci każdego dnia  
– powiedział nam naczelnik 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Strykowie Łukasz Ciołek. 

W programie przewidziane są 
między innymi zajęcia tworzenia 
świeczek zapachowych, dostoso-
wane do wieku zajęcia ruchowe 
i  gimnastyczne, zapoznawanie 

się ze sprzętem strażackim, zor-
ganizowanie „fabryki przytula-
nek” itd. 

– Wakacje w mieście nie muszą 
być nudne i kolejny raz będziemy 
starali się to udowodnić – zapew-
nia naczelnik Ciołek. 

W ubiegłym roku letnie warsz-
taty dla dzieci (jeszcze wcze-
śniej organizowane przy remi-
zie Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Strykowie) odbywały się w sali 
z kręgielnią i figlorajem Kula-Hop 
przy ul. Łódzkiej w  Bratoszewi-
cach i były podzielone na dwa tur-
nusy. Na każdym z  cotygodnio-
wych turnusów było od 13 do 18 
dzieci.  mak 

RZUT OKIEM | Z WIZYTĄ W BIESZCZADACH

W pieszych wędrówkach 
po Bieszczadach mieli okazję 
sprawdzić się w połowie 
czerwca członkowie 
Stowarzyszenia Przyjaciół 
Gminy Głowno „Szansa”. 
W ramach wyjazdu integracyjnego 
zwiedzali oni m.in. Połoninę 
Caryńską, Polańczyk oraz 
Rzeszów. – Świetnie się bawiliśmy, 
a pogoda dopisała. Wyjazd 
zaliczamy do udanych – zauważa 
Monika Szadkowska, prezes 
wspomnianego stowarzyszenia. 
Wyjazd dofinansowano ze 
środków z budżetu Gminy Głowno 
w ramach oferty na realizację 
zadań publicznych dla organizacji 
pozarządowych. aw

Marcelina Darnowska – liderka 
czytania wśród przedszkolaków. 
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Edukacja | Znane są już wyniki egzaminu ósmoklasisty

Najtrudniejsze: epika i Pitagoras
2 lipca Okręgowa Komisja Egzaminacyjna w Łodzi (podobnie jak komisje w innych miastach) ogłosiła 
wyniki tegorocznego egzaminu ósmoklasisty. Uczniowie kończący naukę w szkołach podstawowych 
pisali go od 25 do 27 maja. Ponieważ napisanie egzaminu jest obowiązkowe, to dla uczniów,  
którzy w tym terminie nie mogli do niego przystąpić, wyznaczono termin dodatkowy 16-18 czerwca. 

Egzaminu ósmoklasisty nie 
można nie zdać, ale jego wyni-
ki są ważne, ponieważ są brane  
pod uwagę podczas rekrutacji  
do szkoły ponadpodstawowej. 

Standardowy arkusz z  języ-
ka polskiego składał się z 19 py-
tań, z czego 11 było zamkniętych,  
8 otwartych. Test podzielony był 
na dwie części, z których w pierw-
szej były pytania dotyczące zna-
jomości lektur, tekstów kultu-
ry, fragmentu tekstu literackiego, 
którym był „Pan Tadeusz” Ada-

ma Mickiewicza i nieliterackiego  
– był to „Przyjaciel mądrości” Ta-
deusza Płużańskiego. 

Co ciekawe, w tej części trud-
nością dla uczniów było okre-
ślenie, do jakiego rodzaju lite-
rackiego należy zaliczyć „Pana 
Tadeusza” – 48% uczniów z wo-
jewództwa łódzkiego wiedziało, 
że to epika, ale tylko 18% zdają-
cych egzamin potrafiło wymie-
nić cechy charakterystyczne epiki. 
W części drugiej uczniowie pisali 
rozprawkę lub opowiadanie. 

Egzamin z  matematyki rów-
nież składał się z  19 pytań, 
z  czego 15 było zamkniętych,  
a  4 otwarte. Były to zadania 
z  arytmetyki, algebry i  geome-
trii. Problemem wśród otwar-
tych okazało się zadanie z  geo-
metrii, w  którym należało 
wykazać się umiejętnością sko-
rzystania z  twierdzenia Pitago-
rasa oraz wzorów na obliczenie 
pola powierzchni trójkąta i  pro-
stokąta oraz wysokości trójkąta.  
Uczniowie za to zadanie zdobyli 

średnio 30% możliwych do zdo-
bycia punktów.

Egzamin z języka obcego no-
wożytnego był najczęściej egza-
minem z  j. angielskiego, który 
pisało 703 spośród 711 uczniów 
klas ósmych w szkołach powiatu 
łowickiego – pozostała ósemka 
uczniów rozwiązywała test z  ję-
zyka niemieckiego. 

Oba testy składały się z  46 
pytań, przy czym tutaj podział 
na pytania otwarte i  zamknięte 
nie był tak oczywisty. Z  zadań 

zamkniętych można było zdo-
być 62% możliwych do uzyska-
nia punktów, z otwartych – 38%. 
Problemem okazało się popraw-
ne językowo tworzenie pisem-
nych wypowiedzi. 

OKE w  Łodzi podała śred-
nie dla powiatów z  poszczegól-
nych części egzaminu oraz śred-
nie w podziale na gminy. Na razie  
na stronie komisji nie ma śred-
nich poszczególnych szkół. 

Upublicznione dane wygadają 
następująco. 

Język polski. Średnia powia-
tu łowickiego – 59%, miasto 
Łowicz – 62%, gmina Bielawy 
– 54%, gmina Chąśno – 55%, 
gmina Domaniewice – 55%, 
gmina Kiernozia – 50%, gmi-
na Kocierzew Płd. – 59%, gmi-
na Łowicz – 59%, gmina Łysz-
kowice – 63%, gmina Nieborów 
– 58%, gmina Zduny – 60%, 
gmina Bolimów (powiat skier-
niewicki) – 50%. 

Matematyka. Średnia powiatu 
łowickiego – 52%, miasto Łowicz 
– 55%, gmina Bielawy – 44%, 
gmina Chąśno – 50%, gmina Do-
maniewice – 51%, gmina Kier-
nozia – 41%, gmina Kocierzew 
Płd. – 52%, gmina Łowicz – 53%, 
gmina Łyszkowice – 52%, gmi-
na Nieborów – 49, gmina Zduny 
– 49%, gmina Bolimów (powiat 
skierniewicki) – 41%. 

Język angielski. Średnia po-
wiatu łowickiego – 64%, miasto 
Łowicz – 72%, gmina Bielawy  
– 55%, gmina Chąśno – 56%, 
gmina Domaniewice – 61%, gmi-
na Kiernozia – 46%, gmina Ko-
cierzew Płd. – 64%, gmina Ło-
wicz – 61%, gm. Łyszkowice  
– 59%, gm. Nieborów – 63%, 
gmina Zduny – 65% , gmina Boli-
mów (pow. skierniewicki) – 62%. 

Pełny raport o  wynikach 
uczniów z  naszych szkół zamie-
ścimy w  jednym z  najbliższych 
numerów NŁ.  mwk

Powiat łowicki | Nowe wymagania związane z ASF

Chlewnie muszą być ogrodzone  
i posiadać plan bezpieczeństwa
Przed tygodniem pisaliśmy o stwierdzonych przypadkach ASF na terenie 
województwa łódzkiego, nowych oznakowaniach i nazwach stref zagrożonych tą 
chorobą oraz przepisach unijnych, do których rolnicy utrzymujący trzodę chlewną 
muszą się bardzo szybko dostosować, ponieważ mają na to czas tylko  
do 31 października. Dzisiaj, zgodnie z zapowiedzią, kontynuujemy temat,  
aby przekazać rolnikom informacje, jakie warunki należy spełnić, aby mogli 
sprzedać świnie z gospodarstwa położonego w obszarze objętym ograniczeniami. 

Przypomnijmy, że duża część 
powiatu łowickiego znajduje się 
w  obszarze z  ograniczeniami  
I, który oznakowany jest na nie-
biesko. Taką nazwę i  kolor usta-
lono dla obszarów, na których nie 
wystąpił afrykański pomór świń, 
ale przylegają one do terenów, 
gdzie choroba została stwierdzo-
na. Tereny, na których wystąpiła 
ona u dzików, to strefa z ograni-
czeniami II – oznakowana na ró-
żowo. Obszar z  ograniczeniami  
III to ten, gdzie ASF wystąpi 
u trzody chlewnej – jest on ozna-
czony kolorem czerwonym. 

Na mapie udostępnionej  
na stronie internetowej Głów-
nego Inspektoratu Weterynarii  
na niebiesko oznakowane są gmi-
ny: Kocierzew Płd., Kiernozia, 
Chąśno, Nieborów i  Łyszkowice 
oraz część gminy Łowicz – na tym 
terenie mamy aż 590 gospodarstw 
prowadzących chów trzody 
chlewnej. Na terenie wojewódz-
twa łódzkiego, poza niebieskim, 
są także obszar różowy i trzy ob-
szary czerwone. Ich powierzchnia 
w ostatnim czasie znacznie się po-
większyła. 

Zmienione przepisy nakładają 
na ich właścicieli (chcących sprze-
dać świnie poza obszar z ograni-
czeniami) konieczność spełnienia 
kilku nowych wymagań, z  któ-
rych najważniejsze jest posiadanie 
ogrodzenia budynków dla zwie-
rząt, miejsc składowania paszy 
i ściółki oraz posiadanie zatwier-

dzonego planu bezpieczeństwa 
biologicznego z uwzględnieniem 
wydzielenia stref brudnej i czystej. 

Ogrodzenie – ale jakie?
Artur Moskwa, Powiatowy 

Lekarz Weterynarii w  Łowiczu, 
zwraca uwagę, że wymagane bę-
dzie ogrodzenie chlewni i budyn-
ków, w  których magazynowana 
jest pasza dla świń i ściółka, jed-
nak na razie nie ma szczegóło-
wych wytycznych, jak to ogro-
dzenie ma być skonstruowane. 
Dlatego należy przyjąć, że musi 
ono fizycznie być i spełniać funk-
cję ogrodzenia. 

Weterynaria w  swoich do-
tychczasowych wytycznych do-
puszczała ogrodzenie chronią-

ce przynajmniej pomieszczenia, 
w  których trzymane są świnie 
oraz budynki, w których przecho-
wywana jest pasza i ściółka. Ogro-
dzenie całego gospodarstwa, które 
obejmuje także budynki mieszkal-
ne i inne, uznawało się za spełnia-
jące te wymagania – i to nie po-
winno się zmienić. 

Ściana budynków z odpowied-
nio zabezpieczonymi otworami 
okiennymi i nie posiadająca otwo-
rów wejściowych czy wjazdów  
do budynku może stanowić ba-
rierę spełniającą wyznaczony cel, 
czyli być częścią tego ogrodzenia. 

Weterynaria 
przygotowała 
wzorcowe plany
Rolnik posiadający trzodę musi 

również posiadać Plan bezpie-
czeństwa biologicznego gospo-
darstwa, zatwierdzony przez Po-
wiatowego Lekarza Weterynarii. 
W Głównym Inspektoracie Wete-
rynarii został opracowany wzorco-
wy plan dla małych gospodarstw, 
utrzymujących trzodę w  liczbie  
do 50 sztuk średniorocznie – jest 
on dostępny na stronie GIW. 

Powiatowy Lekarz Wetery-
narii w  Łowiczu, rozumiejąc to,  
że dla hodowców to sprawa nowa, 
więc może być trudna, opraco-
wał przykładowy Plan bezpie-
czeństwa biologicznego dla go-
spodarstw nie zatrudniających 
pracowników – dla większych go-
spodarstw, utrzymujących więcej 

niż 50 szt. świń. Plan ten w wersji 
umożliwiającej edycję będzie wy-
syłany pocztą mailową do każde-
go rolnika z naszego terenu, który 
telefonicznie zgłosi taką potrzebę 
w  PIW w  Łowiczu (tel. 46  837 
55 78). Ten wzór znacznie ułatwi 
sporządzenie własnego planu dla 
gospodarstwa. 

W przypadku niewywiąza-
nia się do 31 października z po-
siadania zatwierdzonego „Planu 
bezpieczeństwa biologicznego”  
od 1 listopada nie będzie możliwe 
wydawanie zgody na przemiesz-
czanie świń poza obszar objęty 
ograniczeniami, w którym zloka-
lizowane jest gospodarstwo. Mię-
so z takich świń będzie mogło być 
umieszczane wyłącznie na rynku 
krajowym i  będzie odpowiednio 
oznakowane.

Stefa czysta i brudna  
– o co chodzi?
Najważniejszym i nowym ele-

mentem Planu bezpieczeństwa 
biologicznego jest podział gospo-
darstwa na strefę „czystą” i „brud-
ną”. Według wytycznych GIW, 
część „czysta” gospodarstwa ma 

obejmować: budynki inwentar-
skie i  miejsca przechowywania 
gotowej do użycia paszy i  ściół-
ki, pozostała część gospodarstwa, 
w tym siedlisko, stanowić będzie 
strefę „brudną”. Obie strefy bę-
dzie oddzielała tzw. śluza sanitar-
na, w której musi się znaleźć mata 
lub wanienka dezynfekcyjna, 
a także miejsce na zmianę obuwia, 
założenie odzieży ochronnej oraz 
umycie i zdezynfekowanie rąk. 

Dobrą praktyką będzie prze-
dzielenie wejścia między strefa-
mi ścianką działową lub choćby 
ławką, poza którą nie można prze-
mieszczać się bez zmiany odzieży 
i obuwia. Możliwość mycia i de-
zynfekcji rąk może być zapewnio-
na za pomocą dozowników z pły-
nem do mycia rąk i  preparatem  
do dezynfekcji. W śluzie powinny 
znajdować się również pojemnik 
z wodą i szczotką do mycia obu-
wia.

Padłe zwierzęta będą 
obowiązkowo badane
Nowym wymogiem, który też 

będzie konieczny do zrealizowa-
nia w ramach nowych przepisów, 

będzie badanie padłych świń, któ-
re mają więcej niż 60 dni. Ar-
tur Moskwa nie ma wątpliwości,  
że będzie to trudne dla samego 
rolnika, ale także dla służby wete-
rynaryjnej, w związku z dużą licz-
bą ferm na naszym terenie. 

Aby jednak móc sprzedawać 
swoje świnie i wysyłać do dowol-
nego miejsca w Polsce, nie usytu-
owanego na terenie obszaru ob-
jętego ograniczeniami, hodowcy 
z obszarów z ograniczeniami mu-
szą prowadzić w  swoim gospo-
darstwie tzw. monitoring bierny 
w  kierunku obecności ASF. Bę-
dzie on polegał na przeprowadze-
niu przez urzędowego lekarza we-
terynarii sekcji padłych zwierząt 
i pobraniu próbek do badań w kie-
runku obecności wirusa ASF,  
po wcześniejszym zgłoszeniu 
przez rolnika informacji o padłych 
zwierzętach. 

Co ważne: rolnik nie będzie pła-
cił za wykonanie sekcji i pobranie 
próbek do badań, ani za samo ba-
danie. Obecnie nie są znane jesz-
cze szczegóły dotyczące pobiera-
nia i badania tych próbek. Dlatego 
tylko sygnalizujemy, że będzie to 
wprowadzone, o  szczegółach bę-
dziemy informować, gdy będą one 
znane.  opr. mwk

Na terenie 
województwa 
łódzkiego, poza 
niebieskim, są także 
obszar różowy i trzy 
obszary czerwone. 
Ich powierzchnia 
w ostatnim czasie 
znacznie się 
powiększyła. 

W przypadku 
niewywiązania się  
do 31 października 
z posiadania 
zatwierdzonego „Planu 
bezpieczeństwa 
biologicznego ” 
od 1 listopada nie 
będzie możliwe 
wydawanie zgody 
na przemieszczanie 
świń poza obszar 
objęty ograniczeniami, 
w którym 
zlokalizowane jest 
gospodarstwo.

W związku z zagrożeniem ASF lekarze weterynarii będą często 
odwiedzać fermy trzody chlewnej. 
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Francja | Tomasz Lus ukończył ultra triathlon we francuskim Colmarze

Pływał, biegał i jeździł rowerem 
– i tak przez ponad 126 godzin 
Jeszcze 2 lata temu sport w jego życiu praktycznie nie istniał. 
W tak krótkim czasie zbudował formę, która pozwoliła mu 
wystartować w niedzielę 27 czerwca w ultra triathlonie w Colmar 
we Francji. 36-letni Łowiczanin Tomasz Lus był jednym 
z trzech Polaków, którzy wystartowali na najdłuższym dystansie, 
pięciokrotnego Ironmana. Nie tylko ukończył „morderczy triathlon”, 
ale zajął 10. miejsce w stawce. 

A wszystko zaczęło się w mar-
cu 2019 roku w Łowiczu. Tomasz 
Lus wspomina, że w parku Błonie 
był wówczas organizowany Bieg 
Tropem Wilczym, w którym po-
stanowił wziąć udział. Gdy pod-
szedł do biura startowego, okazało 
się, że bieg odbywa się na dwóch 
dystansach: 1963 metrów i 5 kilo-
metrów. Bez wahania wybrał ten 
krótszy dystans, bo przebiegnię-
cie 5 km wydawało mu się wtedy 
czymś nieosiągalnym. Bieganie 
polubił jednak do tego stopnia, że 
jeszcze w tym samym roku przy-
gotował się do startu w maratonie 
górskim pn. „Bieg Zbója”, który 
odbywa się w Beskidach. Musiał 
w  nim pokonać 42 km górskiej 
trasy. Pół roku od swojego pierw-
szego biegu ukończył ultramara-

ton Sopot – Wieżyca, który odby-
wa się już na dystansie 100 km.

Z czasem zaczął urozmaicać 
swoje treningi o pływanie i jazdę 
rowerem. Krótko potem postano-
wił wziąć udział w projekcie Iron-

man Inspiration Roberta Karasia, 
w  którym otrzymał kompletny 
plan treningowy. Od tej pory 
na treningi poświęca około 30 go-
dzin tygodniowo. W ultra triath-
lonie planował wystartować już 
od jakiegoś czasu, jednak kilka 
startów przepadło mu z  powodu 
pandemii Covid-19. Swoje marze-
nie spełnił we francuskim Colmar, 
w którym postanowił wystartować 
na najdłuższym dystansie, pięcio-
krotnego Ironmana. A to oznacza, 
że zawodnicy mieli do pokonania 
19 kilometrów w wodzie, 900 ki-
lometrów na rowerze oraz 211 ki-
lometrów biegu. Na liście starto-
wej było 19 zawodników, w  tym 
trzech Polaków – dwóch z  nich 
ukończyło triathlon. Łowiczanin 
był na 10. miejscu. 

Tomasz Lus relacjonuje, że naj-
pierw zawodnicy rywalizowali 
na 50-metrowej pływalni, której 
długość trzeba było przepłynąć 
380 razy. Do pokonania był bo-
wiem dystans 19 km (dla porów-

nania ok. 760 długości łowickiego 
basenu). Łowiczanin relacjonu-
je, że największym utrudnieniem 
była pogoda, która zmieniała się 
kilkakrotnie – od upału po ulewy 
i burzę. 

Następnie zawodnicy jeździli 
na trasie rowerowej, która składa-
ła się z pętli o długości niespełna 
9 km. Trzeba ją było zatem prze-
jechać 102 razy, aby zrealizować 
dystans 900 km. Na trasie nie bra-
kowało trudności, takich jak pył 
naniesiony na asfalt przez maszy-
ny rolnicze, który stwarzał nie-
bezpieczeństwo wywrócenia się 
przez kolarzy czy też wbieganie 
na drogę dzikich zwierząt, zwłasz-
cza nocą. W czasie dystansu ko-
larskiego pan Tomasz trzykrotnie 
złapał tzw. kapcia, ale wówczas 
mógł liczyć na pomoc taty, Stani-
sława Lusa, który podjeżdżał ro-
werem z zapasową dętką. 

Ostatnim, i jak się okazało naj-
trudniejszym etapem, był bieg 
na dystansie 211 km. Po poprzed-
nich etapach zaczęły bowiem da-
wać o  sobie znać bolące kola-
no i  kostka. Wkrótce dołączyły 
do tego odciśnięte i  pozdzierane 
stopy. Pan Tomasz był już bliski 
rezygnacji z  triathlonu, ale od tej 
myśli odwiódł go doping pozosta-
łych zawodników i córki Aleksan-
dry, która pisała do niego za po-
średnictwem aplikacji Messenger 
Przez 150 km biegł w adidasach 
z wyciętymi palcami, które poży-
czył mu inny zawodnik – Adrian 
Kostera, aby mógł ukończyć za-
wody. Ostatnie okrążenie łowicza-
nin przebiegł z fl agą Polski. 

Tomasz Lus zapisał się na me-
cie pięciokrotnego Ironmana 
z  czasem 126:15:55. Powiedział 
nam, że czuł wtedy ogromną ra-
dość z tego, że mógł wziąć udział 
w  tym wspaniałym doświadcze-
niu – nie tylko sportowym. �

AGNIESZKA
ANTOSIEWICZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

W marcu 2019 roku 
w Łowiczu 
przebiegnięcie 5 km 
wydawało mu się czymś 
nieosiągalnym. Bieganie 
polubił jednak do tego 
stopnia, że jeszcze 
w tym samym roku 
przygotował się do startu 
w maratonie górskim 
pn. „Bieg Zbója” Tomasz Lus przebiegł już wiele kilometrów, a na jego twarzy w ogóle 

nie widać zmęczenia. 
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Uniejów | Festiwal „Polska od kuchni”

Jadwiga Wróbel została 
Wicemiss Wdzięku
Na zamku w Uniejowie 
spotkały się 3 lipca 
delegacje Kół Gospodyń 
Wiejskich z terenu 
całego województwa 
łódzkiego, aby bawić się 
i prezentować na festiwalu 
„Polska od Kuchni”.  
Nas najbardziej 
interesował konkurs 
o miano „miss wdzięku 
45+”, w którym startowała 
reprezentantka naszego 
regionu – Jadwiga Wróbel.

Pani Jadwiga to szefowa Stowa-
rzyszenia „Dla naszej wsi”, zrze-
szającego aktywne społecznie 
osoby z miejscowości Wicie i Le-
nartów. Jest ona także radną Rady 
Gminy Kocierzew Południowy, 
to zresztą nie jedyne przejawy jej 
aktywności społecznej. W wybo-
rach Miss Wdzięku była jedyną 
reprezentantką Ziemi Łowickiej. 
Jak sama przyznała w rozmowie 
z  nami – czuła z  tego powodu 
dużą odpowiedzialność, bo trud-
no byłoby sobie wyobrazić, żeby 
nasz region nie liczył się w wal-
ce o czołowe miejsca w konkursie.

Kilkanaście uczestniczek kon-
kursu prezentowało się kolejno 

w strojach: codziennym, wieczo-
rowym i ludowym. – Prawdę mó-
wiąc, mogłabym się prezentować 
tylko w  stroju łowickim, bo go 
uwielbiam, czuję się w nim lepiej 
niż w codzienny, jakbym się w nim 
urodziła – mówi Jadwiga Wróbel.

Wdzięk pani Jadwigi urzekł 
komisję konkursową, która przy-
znała jej drugie miejsce oraz czek  
na 2.000 zł, które laureatka prze-
znaczy na działalność stowarzy-
szenia. – Było wiele pań pięk-
nie się prezentujących, pierwsze 
miejsce było absolutnie zasłużone  
– komentuje wicemiss. – Myślę, 
że w zajęciu tak wysokiego miej-
sca mogło pomóc to, że mam „ga-
dane” i  łatwo nawiązuję kontakt 
z nowo poznanymi ludźmi. 

Trochę szkoda, że w  ogólno-
polskim finale 25 września na Sta-
dionie Narodowym wystąpią tyl-
ko laureatki pierwszych miejsc 
w regionach.

Pani Jadwiga mówi, że nawet 
abstrahując od konkursu i jej suk-
cesu, warto było jechać na festi-
wal, bo to wydarzenie z  dużym 
rozmachem, otwarte dla wszyst-
kich zainteresowanych, choć chy-
ba jeszcze słabo rozreklamowa-
ne. – Mnóstwo stoisk, kolorowych 
strojów i  dekoracji, pełno ludzi 
z  prawdziwą pasją – relacjonuje 
Jadwiga Wróbel. 

W wyjeździe towarzyszyli jej: 
rodzina, przyjaciele i  znajomi  
ze stowarzyszenia. Nawet cieszyła 
się z tego, że imprezę przeniesio-
no z Sulmierzyc, gdzie początko-
wo była planowana, do Uniejowa, 
bo zachwyciła ją fantastyczna 
oprawa, a przy okazji miała okazję 
zwiedzić tamtejszy zamek.  tm

Pani Jadwiga jest dumna, że mogła reprezentować ukochaną Ziemię 
Łowicką. 
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dokończenie 
ze str. 1 NŁ 
str. 2 wyd. dla Żychlina 
oraz str. 2 Wieści

– Złapaliśmy wtedy straszną 
zajawkę na to – zrelacjonowała 
nam łowiczanka. 

Początek sportowej 
przyjaźni
Tamtego dnia Barbara Dan-

kiewicz znalazła nie tylko nowe 
życiowe hobby, ale i  nawiąza-
ła znajomość, która przerodziła 
się w  przyjaźń z  organizatorem 
wyżej wspomnianego maratonu 
Przemysławem Stupnowiczem, 
który jest lekkoatletą specjalizują-
cym się w biegach długodystanso-
wych, oraz trenerem przygotowa-
nia motorycznego, instruktorem 
oraz sędzią nordic walking. Pan 
Przemysław był też pierwszym in-
struktorem naszej łowickiej sport-
smenki – jak ona sama zaznaczyła 
– znacznie przyczynił się do tego, 
co udało się jej osiągnąć.

Trening czyni mistrza
Nordic walking to nie „tylko” 

marsz z  kijkami w  ręku. Trzeba 
wiedzieć jak maszerować i  robić 
to prawidłowo. Niezwykle istotna 
jest technika, która skupia się na 
wielu elementach m.in. prawidło-
wym wyproście łokcia, pracy dło-
ni, długości kroku, postawie krę-
gosłupa, czy odpowiednim ruchu 
ramienia. 

Wszystko to jest niezwykle 
istotne na zawodach, gdyż tam nie 
tylko liczy się czas, ale także i pra-
widłowa technika. Sędzia za nie-
prawidłowy styl ma prawo ukarać 
zawodnika żółtą kartką, 3 otrzy-
mane takie kartoniki skutkują dys-
kwalifikacją bądź od razu kart-
ką czerwoną, której otrzymanie 
oznacza również dyskwalifikację. 
Pani Barbara, aby udoskonalić 
swoją technikę, uczęszczała nawet 
na treningi do Łodzi. O jej prawi-
dłową technikę marszu dbają tak-
że jej instruktorzy, obecnie jest to 
pan Krzysztof (ten sam, z którym 
brała udział w  maratonie w  Le-
sie Łagiewnickim). Jak zapewni-
ła nas pani Barbara, na ostatniej 
sportowej imprezie, gdzie zaję-
ła 3 miejsce sędziowie nie mieli 
uwag co do prezentowanej przez 

nią techniki i otrzymała tylko jed-
no słowne ostrzeżenie.

Bogata historia startów
Pani Barbara choć stosunkowo 

niedawno zafascynowała się nor-
dic walkingiem wzięła już udział 
w  wielu imprezach. Dwukrotnie 
startowała w  Mistrzostwach Pol-
ski. W 2018 r. udało się nawet za-
jąc 6. miejsce w klasyfikacji wie-
kowej na dystansie półmaratonu 
(liczy się do niej punktacja z  7 
startów). Na Mistrzostwach Euro-
py w tym roku pojawiła się po raz 
pierwszy i był to ,,strzał w dzisiąt-
kę”, bo w swojej kategorii wieko-
wej (K50-59) na dystansie 10 km, 
jak już wcześniej wspominaliśmy 
zajęła 3 miejsce, przy okazji zaj-
mując 3 miejsce w jednym z star-
tów w Mistrzostwach Polski. Na-
stępny występ w MP czeka ją już 
za dwa tygodnie. Do tej listy do-
pisać można także wiele startów, 
które nawet trudno wyliczyć.

– Na marsze nordic walking 
można jeździć co tydzień, jednak 
wiąże się to z podróżowaniem po 
całej Polsce. – usłyszeliśmy od ło-
wiczanki. 

Kontuzja nie jest 
przeszkodą
W listopadzie zeszłego roku 

pani Barbara biorąc udział w bie-
gu górskim ,,nabawiła” się kon-
tuzji kolana. Ból, choć czasami 
odczuwalny, nie przeszkadza jej 
w dalszych startach. Rehabilitację 
łączy z treningami i wychodzi jej 
to świetnie. 

Nie tylko nordic walking
Pani Barbara Dnkiewicz aby 

cały czas być w  dobrej formie, 
trenuje 3 razy w tygodniu, poko-
nując przeważnie 7-12 km ulica-
mi Łowicza. Swego czasu uczęsz-
czała też na siłownię, aby głównie 
wzmocnić obręcz barkową i mię-
śnie brzucha. Zrezygnowała naj-
zyczajniej, z powodu braku czasu. 
Receptą na wzmocnienie kolana 
jest dla niej rower. Od tej zimy za-
częła też morsować. 

Gdy zapytaliśmy, jak na to 
wszystko znajduje czas łącząc to 
z pracą odpowiedziała, iż trenin-
gi są dla niej czasem na przemy-
ślenia, relaks i wynajdywanie no-
wych pomysłów zawodowych.  et

Łowicz | Sukces Barbary Dankiewicz 

Łowiczanka na podium 
wielkiej imprezy

Z sukcesu pani Barbary cieszy się jej instruktor  
Krzysztof Gołębiowski.
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Region | Wścieklizna – choroba, która wciąż nam zagraża

Lepiej nie głaskać cudzego kota
Tytuł artykułu ma celu wskazać to, że nasze 
na pozór niegroźne zachowania mogą się 
wiązać z zagrożeniem bardzo poważną chorobą 
odzwierzęcą, jaką jest wścieklizna. I warto o tym 
pamiętać również teraz, gdy rozpoczęły się 
wakacje, a my się wybieramy na wypoczynek. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii 
w Łowiczu Artur Moskwa zwra-
ca uwagę, że 22 czerwca na tere-
nie województwa mazowieckie-
go stwierdzony został 28. w tym 
roku przypadek wścieklizny u dzi-
kich zwierząt – konkretnie u lisa. 
W sumie u lisów wściekliznę 
stwierdzono 25 razy, pozostałe 
przypadki dotyczyły: jenota, sarny 
i nietoperza. 

Wspomniany przypadek 
stwierdzono w  Otwocku, wcze-
śniejsze głównie w  powiecie 
otwockim, także w  radomskim, 
kozienickim, garwolińskim i miń-
skim. I nie możemy uznać, że to 
daleko od nas, ponieważ najbliż-
sze nam zwierzę chore na wście-
kliznę wykryto 50 km od granic 
woj. łódzkiego. 

Mazowiecki Wojewódzki Le-
karz Weterynarii w  Warszawie 
zaapelował do mieszkańców 
o  szczególną ostrożność w  kon-
takcie z dzikim zwierzętami, np. 
lisami, jeżami, nietoperzami i  in-

nymi, ponieważ one są zagrożo-
ne wścieklizną. – Nawet jeśli zo-
baczymy ranne zwierzę i chcemy 
mu pomóc, to nie dotykajmy go. 
Z bezpiecznej odległości należy 
ocenić stan zwierzęcia i powiado-
mić odpowiednie służby. Nie po-
dejmujmy działań na własną rękę. 
– to fragment tego apelu. 

Przypomniał też o obowiązko-
wym szczepieniu psów powyżej 
3. roku życia przeciwko wście-
kliźnie. Za brak takiego szczepie-
nia grozi mandat karny do 500 zł. 

Wrócą szczepienia 
lisów
W związku w  poważną sytu-

acją w mazowieckim, od 8 do 31 
lipca na jego terenie przeprowa-
dzona będzie akcja szczepienia 
wolno żyjących lisów przeciwko 
wściekliźnie. Szczepionka będzie 
wykładana przez odpowiednie 
służby ręcznie oraz zrzucana z sa-
molotów w rejonie lasów, pół i łąk. 
W okresie 2 tygodni po zakończe-
niu należy zachować ostrożność 
przy wyprowadzaniu zwierząt 
i  jeśli zauważymy szczepionkę, 
która jest wykładana w krążku do 
zjedzenia (ma on zapach ryby), 
spełniającej funkcję przynęty – nie 

dotykać jej, bo po wyczuciu za-
pachu człowieka zwierzę jej nie 
przyjmie. 

Artur Moskwa powiedział nam, 
że na terenie województwa łódz-
kiego, choć nie było stwierdzo-
nych przypadków, po kilkuletniej 
przerwie, spowodowanej zmniej-

szeniem zagrożenia, akcja szcze-
pienia lisów będzie wznowiona 
od września tego roku. Obejmie 
ona powiaty: tomaszowski, rawski 
i opoczyński. Na razie nie jest pla-
nowane prowadzenie jej w powie-
cie łowickim, ale niewykluczone, 
że stanie się to w przyszłym roku. 

Ostrożność i mycie rąk 
najlepszą profi laktyką
– Musimy jednak mieć świa-

domość, że choroba występuje 
i  np. podczas wyjazdów do go-
spodarstw agroturystycznych nie 
głaskać kotów, które tam żyją 
– usłyszeliśmy w  Inspektoracie 

Weterynaryjnym w Łowiczu. Je-
śli pogłaszczemy, szybko powin-
niśmy umyć ręce. Jeśli zostanie-
my ugryzieni przez kota lub psa 
– natychmiast powinniśmy zgło-
sić się do lekarza. 

Wścieklizna jest groźna 
zwłaszcza tam, gdzie są duże 
kompleksy leśne i  od żyjących 
w  nich zwierząt mogą się zara-
żać koty i psy. Od nich droga za-
rażenia człowieka jest już bardzo 
prosta. 

To jedna z  najdłużej znanych 
i  najgroźniejszych chorób od-
zwierzęcych. Atakuje centralny 
układ nerwowy i zarazić się nią 
mogą wszystkie gatunki ssaków 
oraz człowiek, dla którego jest 
w 100% śmiertelna. Ochroną jest 
szczepienie zwierząt, a metodą le-
czenia w przypadku obawy o za-
każenie – podanie surowicy. �

Akcja szczepienia lisów przeciw wściekliźnie zacznie się w woj. mazowieckim już 8 lipca, 
a w łódzkim – we wrześniu.
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MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Musimy mieć 
świadomość, 
że choroba 
występuje 
i np. podczas 
wyjazdów 
do gospodarstw 
agroturystycznych 
nie głaskać kotów, 
które tam żyją.
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Bratoszewice | Wojewódzkie Dni Pola 

Technika w służbie 
rolnika – nowe rozwiązania
Pogoda wymarzona, stan upraw taki, że niektórym trudno było w to uwierzyć – tak można 
byłoby jednym zdaniem podsumować trwające przez dwa dni, 28 i 29 czerwca, w Wojewódzkim 
Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Bratoszewicach Dni Pola. 

W tym roku Dni Pola zosta-
ły podzielone na dwa dni z  po-
wodów koronawirusowych. Po-
kazy i  konferencje – wszystko 
to było podwójne i  odbyło się 
w  dwóch identycznych blokach 
29 i 30 czerwca. Dwudniowe wy-
darzenie w  siedzibie Łódzkiego 
Ośrodka Doradztwa Rolnicze-
go w  Bratoszewicach otworzy-
li członek zarządu województwa 
łódzkiego Andrzej Górczyński 
i  dyrektor ŁODR Tomasz Ko-
pera. 

Impreza, przeznaczona dla rol-
ników, rozpoczęła się wykładem 
na temat ,,Postępu hodowlane-
go w produkcji roślinnej”, który 
przedstawiła dr hab. Alicja Su-
łek. Jeden z wykładów dotyczył 
wykorzystania dronów do pil-
nowania upraw rolniczych. Tym 
bardziej, że połączony był z po-
kazem na polu. Można było m.in. 
zobaczyć „co widzi dron”. Taką 
formę dozoru można wykorzy-
stywać na przykład w gospodar-
stwach sadownicznych. 

Nie tylko do tego można jed-
nak wykorzystywać drony w rol-
nictwie. Otóż, jak się dowiaduje-
my, po zastosowaniu specjalnego 
oprzyrządowania i  oprogramo-
wania do obróbki nagranego dro-
nem fi lmu, można analizować 

czy właściwie i  na całym polu 
równomiernie zastosowane zo-
stały na przykład środki ochrony 

roślin lub też nawozy. Ocena tego 
z lotu ptaka jest szybsza i wygod-
na – szczególnie na plantacjach 

wielohektarowych. W taki spo-
sób można też zweryfi kować czy 
dany środek działa na rośliny tak 

samo na różnych fragmentach 
pola (na przykład z glebami róż-
nych klas). 

Dni Pola to też co roku moż-
liwość konsultacji i  porad, a tak-
że możliwość zaznajomienia 
się z nowościami czy to w dzie-
dzinie środków ochrony roślin, 
czy też nowościami w rolniczym 
parku maszynowym. Firmy chęt-
nie prezentują się w Bratoszewi-
cach wiedząc, że zbierają się tam 
ich potencjalni klienci, a osób nie-
związanych z  rolnictwem prawie 
nie ma. 

Tak samo jak w  latach ubie-
głych, dużym zainteresowaniem 
rolników cieszyły się wizyty 
na demonstracyjnych poletkach 
uprawnych, na których prezento-
wane są kolekcje zbóż ozimych 
i  jarych, rzepaku, grochu, soi 
czy kukurydzy. – Rolnicy mo-
gli na własne oczy zobaczyć jak 
prezentuje się dana odmiana, do-
tknąć, oszacować na własne oczy 
jaki może być plon i dzięki temu 
po prostu wiedzieć więcej, a dzię-
ki temu zarabiać więcej – dowia-
dujemy się w Bratoszewicach. Dla 
uczestników spotkań i szkoleń za-
planowany był też serwis kawowy, 
napoje, a na zakończenie obiad. 

Kilka dni wcześniej czerwco-
we warsztaty polowe – impreza 
o  podobnym charakterze odbyła 
się w Oddziale ŁODR w Koście-
rzynie. �

MARCIN
KUCHARSKI

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Na poletkach 
demonstracyjnych ŁODR 
Bratoszewice można było 
zobaczyć jak plonują 
poszczególne odmiany zbóż.
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Dużym zainteresowaniem cieszyły się pokazy wykorzystania drona do pilnowania pól.
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Bolimów | Piknik na Rynku Kościuszki

O czym bezwzględnie  
trzeba pamiętać w wakacje
Podczas pikniku „Aktywujemy Bezpieczne 
Wakacje” w niedzielne popołudnie 4 lipca 
najmłodsi mieszkańcy gminy Bolimów oraz ich 
opiekunowie, mogli dowiedzieć się wszystkiego 
na temat bezpieczeństwa podczas letniego 
wypoczynku. Wiele z tych podstawowych porad 
ma zresztą zastosowanie nie tylko latem, ale 
w każdej porze roku.

Na Rynku Tadeusza Kościusz-
ki przygotowanych zostało kilka 
interesujących stoisk. 

Na stoisku Komendy Miejskiej 
Policji w  Skierniewicach można 
było zdobyć informacje na tema-
ty m.in. zagrożeń, jakie czyhają 
na dzieci i młodzież podczas wa-
kacji oraz bezpieczeństwa w trak-
cie wypoczynku nad wodą. Wszy-
scy mogli też utrwalić i poszerzyć 
wiedzę z  zakresu ruchu drogo-
wego. Funkcjonariusze zapre-
zentowali policyjny sprzęt, a każ-
dy mógł na chwilę poczuć się jak 
prawdziwy policjant i  zasiąść na 
policyjnym motocyklu lub w  ra-
diowozie.

Pod okiem pracowników Woje-
wódzkiego Ośrodka Ruchu Dro-
gowego najmłodsi mogli spraw-
dzić swoje umiejętności jazdy 

rowerem na przygotowanym do 
tego mini torze. Dla dorosłych był 
z  kolei tor do pokonania pieszo, 
ale w alkogoglach czyli urządze-
niu symulującym sposób widze-
nia osoby pijanej (ok. 2,5 promi-
la). 

Strażacy z miejscowej OSP za-
prezentowali swój sprzęt, a  także 
przeprowadzili instruktaż udziela-
nia pierwszej pomocy.

Stoisko mieli też „terytorialsi”, 
a  konkretnie 9. Łódzka Brygada 
Obrony Terytorialnej. Prezento-
wali oni swoje uzbrojenie i  inny 
sprzęt, mówili też o działaniach ja-
kie wykonują i możliwości wstą-
pienia do służby.

Na stoisku Stowarzyszenia 
„Zróbmy to” każdy mógł nato-
miast zarejestrować swój rower 
i  otrzymać naklejkę z  numerem, 

aby w razie potrzeby łatwiej było 
ustalić do kogo on należy.

Po wykonaniu zadań, otrzy-
mywanych przy każdym ze sto-
isk, dzieci mogły się wyszaleć 
na dmuchanych obiektach firmy 
Dionizos. Smaczne posiłki, za-
równo obiadowe jak i  deserowe, 
przygotowały panie z  Kół Go-
spodyń Wiejskich w  Bolimowie  
i w Sierzchowie.

– Oby więcej takich wydarzeń! 
To bardzo fajny pomysł, żeby pro-

mować bezpieczeństwo wśród 
dzieci – mówiła nam Katarzyna 
Marusiak, z  czym zgadza się jej 
córka Michalina.

Organizatorem pikniku był 
Gminny Ośrodek Kultury w Bo-
limowie, a  patronatem objął go 
wójt Stanisław Linart. Był to 
pierwszy w  Bolimowie piknik 
w tej formule, choć już wcześniej 
były tam realizowane wydarzenia 
z dziedziny profilaktyki i bezpie-
czeństwa.  tm

Chąśno | Prezentacja książki

Gmina Chąśno jest... 
kobietą
29 czerwca w Gminnej Bibliotece Publicznej w Chąśnie 
Drugim miała miejsce uroczysta prezentacja książki  
pt. ,,Gmina Chąśno dawniej i dziś”, autorstwa Tadeusza 
Żaczka, Marka Wojtylaka oraz Katarzyny Skierskiej-Pięty. 
Publikacja ma charakter naukowy i została sfinansowana ze 
środków Fundacji PZU.

Na premierę utworu literac-
kiego przybyło blisko 100 osób, 
wśród nich znaleźli się m.in bur-
mistrz Łowicza Krzysztof Jan Ka-
liński, wójt gminy Chąśno Dariusz 
Reczulski, przewodniczący rady 
gminy Ireneusz Sołtysiak, prezes 
Europejskiej Unii Kobiet – oddział 
w  Łowiczu Krystyna Brodecka, 
przedstawiciele LGD ,,Ziemia 
Łowicka”, dyrektor biblioteki Be-
ata Stanisławska, dyrektor Szkoły 
Podstawowej w  Mastkach Beata 
Rokicka, przewodniczące KGW 
z poszczególnych gmin w naszym 
powiecie i wiele innych. 

Wydarzenie prowadziła Irena 
Kolos ze Stowarzyszenia KGW 
„Razem dla Gminy Chąśno”. Głos 
zabrał każdy z  autorów książki. 
Głównie dziękowali oni za życz-
liwość i  pomoc wielu osobom 
z  gminy Chąśno, którzy dostar-
czyli im wiele materiałów i cieka-
wych informacji. Autorzy docenili 
mieszkańców gminy i miłośników 
historii lokalnej, którzy zbudowa-
li jej tak piękną i bogatą historię. 
Podkreślili też, że gdyby nie upór 
pań z KGW, głównie Ireny Kolos, 

książka by nie powstała. Szcze-
gólnie wyróżniony został również 
Mieczysław Anyszka, mieszka-
niec Retek w gminie Zduny, który 
wykazał się dużą znajomością jej 
dziejów i pamięcią do szczegóło-
wych dat. 

Katarzyna Skierska-Pięta za-
znaczyła, iż wiele zasług dla gmi-
ny przypisuje się kobietom i śmia-
ło rzec można, iż ,,gmina Chąśno 
jest kobietą”. Stwierdzenie to bar-
dzo przypadło do gustu osobom 
obecnym na sali. 

Burmistrz Łowicza Krzysz-
tof Jan Kaliński, który podchodzi 
z Błędowa pogratulował autorom 
i  zaznaczył, iż taka książka jest 
czymś ważnym dla następnych 
pokoleń.

Autorzy oraz osoby zaangażo-
wane w powstanie publikacji ode-
brali wiele upominków od przy-
byłych gości, a  także wręczali je 
sobie nawzajem. Na zakończenie 
każdy z  przybyłych gości otrzy-
mał publikację w prezencie. Ko-
rzystając z  okazji można było 
poprosić autorów o wpis z dedy-
kacją.  et

Łowicz | Stowarzyszenie im. 10. PP

Wojskowe pamiątki 
wykopane pod boiskiem
Grupa członków Stowarzyszenia Historycznego im. 
10 Pułku Piechoty 2 lipca przeszukiwała przy pomocy 
wykrywaczy metali teren budowy boiska przy Zespole Szkół 
Ponadpodstawowych nr 1 w Łowiczu. Prace nadzorował 
związany z Łowiczem archeolog Marcin Wiechno. 

Przypomnijmy, że teren dzi-
siejszej szkoły od XV wieku był 
klasztorem dominikanów (po-
czątek budowy datuje się na 1411 
bądź 1414 rok). Pod zaborami bu-
dynki klasztorne zostały zaadapto-
wane na koszary i niemal do 1945 
roku obiekt wykorzystywany był 
do celów wojskowych. W  miej-
scu boiska, na którym właśnie 
wymieniana jest nawierzchnia, 
w  okresie II RP funkcjonowała 
strzelnica i  to z nią głównie były 
związane nadzieje Stowarzyszenia 
Historycznego 10 PP w Łowiczu 
na znalezienie ciekawych, zabyt-
kowych elementów uzbrojenia.

Okazją okazał się planowany 
remont boiska, poprzedzony zdję-
ciem starej nawierzchni. Czasu 
jednak było niewiele, bo remont 
ma się wkrótce zacząć, a  stowa-

rzyszenie nie mogło przystąpić 
do działań bez skompletowania 
wszystkich wymaganych urzę-
dowo dokumentów. – Można po-
wiedzieć, że jest to takie „nasze 
pięć minut” – mówił nam Marcin 
Wiechno. – Znalezione przedmio-
ty zostaną zabezpieczone, zinwen-
taryzowane i  przekazane właści-
wym instytucjom.

Zgodnie z  przewidywaniami, 
elementów wyposażenia wojsko-
wego było pod boiskiem sporo. 
Znaleziono m. in. innymi część 
twarzową maski przeciwgazowej 
z I wojny światowej, guzik z orłem 
w  koronie (a zatem przedwojen-
ny), podkuty but wojskowy, frag-
menty świecznika, pół oliwiarki 
do trzymania oliwy do smarowa-
nia broni i drzwiczki żeliwne od 
pieca.  tm

Łowicz, Sochaczew | Spływ kajakowy po Bzurze

Jubileuszowo z zamku do zamku
Po raz dziesiąty miłośnicy kajaków z Łowicza 
i okolic popłynęli w spływie „Szlakiem dwóch 
zamków”. Organizatorem był tradycyjnie 
Turystyki Kajakowej „Tratwa” łowickiego PTTK 
przy wsparciu Urzędu Miejskiego w Łowiczu.

Działo się to w sobotę 3 lipca. 
Spływ ten tradycyjnie organizo-
wany jest na początku lipca, aby 
uczcić symboliczne „urodziny Ło-
wicza”, czyli pierwszą historycz-
ną wzmiankę o tym mieście (z 7 
lipca 1136 r.). Szerzej o historycz-
nych aspektach, w  tym o historii 
zamków prymasowskiego w Ło-
wiczu i  książęcego w  Sochacze-

wie opowiedział uczestnikom 
przewodnik Zdzisław Kryściak.

Pełna, czyli „złota” trasa spły-
wu wiodła z Łowicza do Socha-
czewa, przez m. in. Kompinę, Pa-
toki i  Dachową i  liczyła 32 km. 
Był też „srebrny” wariant trasy, 
krótszy o 12 km, zaczynający się 
w Kompinie. To trasa o zróżnico-
wanym poziomie trudności, miej-

scami bardzo spokojna, ale na 
wysokości Dachowej i  Kozłowa 
zaczynają się utrudniające spływ 
kamienie.

Komandorem spływu była Elż-
bieta Foks. Ekipa liczyła około 60 
osób, nad bezpieczeństwem czu-
wali instruktorzy turystyki kwa-
lifikowanej o  specjalności kaja-
karskiej oraz ratownicy. Wśród 
uczestników znaleźli się zarówno 
stali bywalcy, jak i początkujący.

Po dopłynięciu do mety uczest-
nicy zostali przewiezieni do la-
sku miejskiego w Łowiczu, gdzie 
przy ognisku, w  luźnej atmosfe-
rze, miało miejsce podsumowanie 
spływu.  tm

Panie z KGW w Sierzchowie zapraszały wszystkich na posiłek. 
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Stan wody na Bzurze jest 
w tym roku lepszy niż w latach 
poprzednich, co sprzyja także 
kajakarzom. 
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Wykopane przedmioty oglądają Marcin Wiechno i Piotr Marciniak. 
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Łowicz | ŁOK zaprasza

Ruszają koncerty przy baszcie 
W najbliższą niedzielę 11 lip-

ca, w  ramach „TURBOwakacji” 
organizowanych przez Łowicki 
Ośrodek Kultury, rozpocznie się 
cykl koncertów letnich przy basz-
cie gen. Klickiego w  Łowiczu.  
W pierwszym koncercie wystąpi 
Zespół Śpiewaczy Bednary i Chór 
Klubu Seniora „Radość”. 

– Koncerty letnie przy baszcie 
są formą kontynuacji zeszłorocz-
nego cyklu, który bardzo dobrze 
się sprawdził w tym pięknym, hi-
storycznym otoczeniu parku i za-
bytku – mówi nam Maciej Ma-
langiewicz, dyrektor Łowickiego 
Ośrodka Kultury. – Promujemy 
lokalnych muzyków i śpiewaków, 
wspomagamy osoby, które w pan-
demii miały ograniczone możli-
wości zarobkowania. 

Nowością jest ustawiona na 
czas wakacji zadaszona scena, na 

której będą występować artyści. 
Koncerty odbywają się zawsze 
o godzinie 17.00, wstęp wolny. 

Harmonogram koncertów: 
 � 11 lipca – Zespół Śpiewaczy 

Bednary i Chór Radość z akom-
paniamentem Szymona Mońki

 � 18 lipca – muzycy Łowickiej 
Orkiestry Kameralnej

 � 25 lipca – Kapela Szymona 
i  Goście ( uczestnicy Łowickiej 
Akademii Folkloru prowadzonej 
przez Weronikę Mońkę-Chwałę 
oraz młodzieżowa kapela ludowa 
z Ogniska Muzycznego w Łowi-
czu)

 � 8 sierpnia – Kapela ludowa 
Jeremiego Kowalskiego

 � 15 sierpnia – Joanna Aleksan-
drowicz z zespołem 

 � 22 sierpnia – Muzycy Łowic-
kiej Orkiestry Kameralnej.  aa

Gmina Kocierzew Płd. | Turniej Sołectw 

To będzie ciekawa niedziela
W najbliższą niedzielę, 11 lip-

ca, na boisku sportowym przy 
Szkole Podstawowej w  Kocie-
rzewie Płd. rozegrany zostanie II 
Turniej Sołecki o  Puchar Wójta 
Gminy. W pierwszej edycji tur-
nieju, w 2019 roku, wystartowa-
ły drużyny z 15 sołectw. Zapisy 
drużyn są prowadzone do naj-
bliższego czwartku, 8 lipca. Dru-
żyny muszą się składać z 6 osób: 
2 kobiet, 2 mężczyzn i  2 dzieci 
w wieku 10-15 lat. 

Impreza rozpocznie się półgo-
dzinnym koncertem w wykonaniu 
Dziecięcego Zespołu Ludowego 
„Kocierzewiacy”. Po nim wystar-
tuje rywalizacja drużyn, które naj-
pierw wezmą udział w konkuren-
cji pn. „Skarby sołectw, czyli mam 
talent” – będzie to prezentacja ta-
lentów mieszkańców. Później wy-
startuje blok konkurencji sporto-

wych na wesoło, którymi będą np. 
slalom, w  którym trzeba będzie 
przepychać piłkę miotłą, rzut ka-
loszem czy zaplatanie warkocza 
na czas. 

Rywalizacja sportowa powin-
na się zakończyć około godziny 
18.00, a wówczas na scenie poja-
wi się Regionalny Zespół Pieśni 
i Tańca „Boczki Chełmońskie”. 

Imprezę zwieńczy „potańców-
ka” i wspólna zabawa dla wszyst-
kich z  pochodzącym z  gminy 
Wodzirejem Arkiem, której towa-
rzyszyć będą konkursy dla dzieci 
i  dorosłych. Rozpocznie się ona 
o godzinie 18.30. 

Warto dodać, że podczas im-
prezy zostanie przeprowadzo-
na akcja, w ramach której będzie 
można otrzymać sadzonkę krze-
wu w zamian za przyniesienie co 
najmniej 10 kg makulatury.  aa
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RZUT OKIEM | ĆWICZENIA STRAŻACKIE W CHĄŚNIE DRUGIM

Udzielanie pierwszej pomocy (w tym prowadzenie resuscytacji), a także wydobywanie rannego 
z samochodu przy pomocy narzędzi hydraulicznych – głównie te umiejętności trenowali w sobotę 
3 lipca w Chąśnie Drugim, pod okiem przedstawiciela PSP, strażacy ochotnicy z różnych jednostek z terenu 
gminy Chąśno. Ćwiczenia zostały zorganizowane przez Zarząd Gminny OSP w Chąśnie oraz jednostkę 
OSP w Chąśnie Drugim. Widowiskowe ćwiczenia na placu udostępnionym przez jednego z mieszkańców mogli 
oglądać zainteresowani mieszkańcy, dla których organizatorzy przygotowali grill, poczęstunek i atrakcje 
dla dzieci. tm

Kocierzew Płd. | Po sesji Rady Gminy 

Jednogłośne absolutorium 
dla Agnieszki Wojdy 
Na sesji Rady Gminy Kocierzew Płd. we wtorek, 
29 czerwca, radni jednogłośnie zagłosowali za 
udzieleniem wójt Agnieszce Wojdzie wotum zaufania 
w związku z przedstawionym raportem o stanie gminy 
i absolutorium za wykonanie budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy 
Kocierzew Płd. Marek Borkow-
ski powiedział nam, że wójt wy-
konała większość założeń budże-
towych, dlatego radni zagłosowali 
za udzieleniem jej absolutorium. 
W  jego opinii, sytuacja pande-
miczna nie zakłóciła w  szcze-
gólny sposób wykonania budże-
tu gminy, choć wpłynęła m.in. 
na wydłużenie terminu rozstrzy-
gnięcia niektórych programów 
– i  to mogło być utrudnieniem. 
Na gminę zostały też nałożone 
dodatkowe zadania, którymi było 
np. zorganizowanie transportu 
na szczepienie dla osób starszych. 

Udało się jednak zrealizować 
wiele ważnych dla gminy inwesty-
cji, którymi były np. komplekso-
wa termomodernizacja budynku 
Publicznej Szkoły Podstawowej 
w  Łaguszewie i  wybudowanie 
przy placówce boiska wielofunk-
cyjnego, montaż instalacji fo-

towoltaicznych na budynkach 
trzech szkół i  Urzędzie Gminy 
– o  wprowadzenie tej inwestycji 
do budżetu gminy wnioskowa-
li radni opozycyjni z klubu „Ra-
zem dla gminy”, do którego nale-
ży Borkowski. 

W maju br. zakończyła się 
dwuetapowa inwestycja, pole-
gająca na wybudowaniu szatni 
na boisku sportowym w  Bocz-
kach Chełmońskich. Zakończenie 

inwestycji idealnie splata się z pla-
nowanymi niebawem, 18 lipca, 
obchodami 50-lecia Ludowego 
Klubu Sportowego „Fenix” Bocz-
ki Chełmońskie, który trenuje 
na tym boisku.

Wójt Agnieszka Wojda rozma-
wiając z nami doceniła, że otrzy-
mała absolutorium jednogłośnie, 
ponieważ uważa, że jest to tak-
że ocena współpracy pomiędzy 
nią a radą. – Cieszę się, że udało 
się zrealizować wiele inwestycji 
– podkreśla. Poza tymi, o których 
mówił już wcześniej przewod-
niczący rady, zwróciła również 
uwagę na remont drogi powiato-
wej na odcinku Kocierzew Płd. 
– Jeziorko o  dł. 2 753 m, który 
został zrealizowany z  dofi nanso-
waniem z Funduszu Dróg Samo-
rządowych. Powiat łowicki oddał 
drogę w zarząd gminie, aby to ona 
realizowała inwestycję. Inwesty-
cja kosztowała 744 781 zł, z czego 
200 000 zł pokrył powiat łowicki, 
zaś 521 949 zł pochodzi z FDS.

Wójt podkreśliła, że wiele in-
westycji oraz mniejszych projek-
tów udało się zrealizować dzięki 
środkom zewnętrznym, które po-
zyskiwała gmina.  aa

Wójt Agnieszka Wojda
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Gmina Bielawy | Wotum zaufania i absolutorium – ale nie bez krytyki

Czy ta gmina dogoni kiedyś inne?
30 czerwca w Urzędzie Gminy Bielawy odbyła się sesja absolutoryjna. 
Wójt Sylwester Kubiński otrzymał wotum zaufania i udzielono mu 
absolutorium za wykonanie budżetu w 2020 roku. choć radni nie byli w tej 
sprawie jednomyślni. Ci, którzy wyrażali głosy sprzeciwu, zwracali uwagę 
na to, że gmina Bielawy odstaje w porównaniu do innych samorządów. 
Gdy te myślą już o ekologii, w gminie Bielawy nierozwiązane pozostają 
sprawy podstawowe, a tymi są stan dróg czy zaopatrzenie w wodę. 

Sylwester Kubiński mówił, 
że rok 2020 był czasem próby 
i mierzenia się z wieloma proble-
mami. Dość szczegółowo przed-
stawił radnym Raport o stanie gmi-
ny w 2020 roku, zwracając uwagę 
na demografi ę (liczba ludności 
na koniec roku wynosiła 5.340 
osób) w  całej gminie oraz każ-
dym z 39 sołectw. Mówił o licz-
bie urodzeń – było ich 49 i  licz-
bie zgonów, największej od 5 lat 
– wyniosła ona 104. Mówił o in-
westycjach i fi nansach gminy oraz 
problemach z wodą, której okre-
sowo brakowało, przypomniał, 
że wkrótce ogłoszony zostanie 
przetarg na budowę zbiorników 
wyrównawczych w Oszkowicach. 
Sprawa jest ważna, bo już w tym 
roku był moment, że wody bra-
kowało, ponieważ doszło do awa-
rii jednej, a potem drugiej pompy 
na SUW w Trabach i musiała zo-
stać uruchomiona studnia rezer-
wowa. Mówił o polityce przyjętej 
przez radnych i niego, że wszyst-
kich mieszkańców i  wszystkie 
miejscowości traktuje się równo. 

Debatę nad raportem rozpoczął 
radny Adam Krysicki, który oce-
nił, że z opracowania tego wyni-
ka, że w gminie jest bardzo dobrze 

lub dobrze, natomiast nie wskaza-
no dziedzin, w których dobrze nie 
jest i coś trzeba zmienić lub popra-
wić. – Nękają nas sprawy, o któ-
rych wójt wspomniał na koniec. 
Zostajemy w  tyle w porównaniu 
z innymi gminami. Cały czas roz-
mawiamy o  wodzie, o  drogach, 
a inni już o ochronie środowiska, 
gazyfi kacji i kanalizacji – a to jest 
krok dalej. Ale też z tego powodu 
innym gminom jest łatwiej pozy-
skiwać środki na te cele, bo tam-
te sprawy mają już zakończone. 
U nas dyskusja na temat kana-
lizacji zakończyła się tym, że to 
drogie rozwiązanie i kogo będzie 
na nie stać, żeby się podłączyć? 
Podobnie było z tematem gazu.

Zbiorniki wyrównawcze 
nie zwiększą nam 
objętości wody
Radny przyznał, że w sprawie 

wody będzie prowadzona inwesty-
cja, ale ona nie zwiększy objętości 
wody, która trafi  do sieci, jedynie 
zmieni sposób jej zagospodarowa-
nia. Podkreślał, że w gminie bra-
kuje wody i  to jest problem dla 
rolników, ale też dla tych, co chcą 
się wykąpać, a brak wody wystą-
pił też podczas ostatniego poża-
ru w Przezwiskach, gdy okazało 
się, że samochody strażackie mu-
siały jeździć po wodę do sąsied-
niej gminy. – To już nie jest dys-
komfort, to jest realne zagrożenie, 

bo co by było, gdyby okazało się, 
że tam też jest problem? – pytał 
Krysicki. 

Drugim nierozwiązanym pro-
blemem jest oświata, do której 
gmina dokłada coraz więcej – 
37% wydatków na oświatę pocho-
dzi z budżetu gminy. – Coś trzeba 
z tym zrobić. Do września miała 
być przedstawiona koncepcja roz-
woju oświaty w  gminie. Czy ja-
kieś prace już były? – pytał. – Bo 
każda koncepcja będzie lepsza od 
trwania w tym co jest – tej niepew-
ności. Bo wydajemy na oświatę 
dużo, a ona i tak jest niedofi nan-
sowana – ocenił. 

Zagrożeniem dla gminy w oce-
nie radnego jest również zadłu-
żenie mieszkańców, które wyno-
si około 1/4 dochodów własnych. 
W 28-milionowym budżecie do-
chody własne stanowią około 5,9 
mln zł, jednak 1 mln zł to opłaty 

za śmieci, więc po odjęciu ich zo-
staje 4,9 mln zł. Z kolei inwestycje 
to tylko 369 zł/mieszkańca. 

– Pozostajemy w  tyle i  wielu 
rzeczy nie będziemy w stanie od-
robić. Oczywiście nie można mó-
wić, że nic się nie robi. Mamy żło-
bek, powstał klub seniora, straż 
ma nowy samochód, ale trzeba ro-
bić więcej. 

Radny Ireneusz Gralak z kolei 
odparł, że zawsze jest niedosyt, 
ale nie można zapominać, że gmi-
na Bielawy jest jedną z najwięk-
szych w województwie, ma 39 so-
łectw i około 100 km swoich dróg, 
więc rozprowadzenie mediów po 
tak dużym terenie nastręcza pro-
blemów. – Wiele trzeba zmienić, 
poprawić, raport o  stanie gminy 
realnie oddaje stan gminy – ocenił. 

Przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Zimiński przyznał rację 
przedmówcy, ale przyznał, że po-
trzebny jest wieloletni plan rozwo-
ju gminy, który byłby realizowany. 
– Każdy by chciał basen czy tor 
wyścigowy, a potrzebny jest roz-
wój wieloletni – ironizował. Przy-
znał też rację Adamowi Krysic-
kiemu, że potrzebna jest dyskusja 
o tym, jak szkoły mają wyglądać 
za kilka lat. 

Adam Krysicki odniósł się 
do słów przewodniczącego, że nie 

mówił o  sprawach nierealnych, 
a raczej o podstawowych i doce-
nia to, co zrobiono. Jednak minęła 
połowa kadencji, a planu rozwoju 
nie przyjęto. Czy obecna rada zdą-
ży to zrobić? 

W szkołach jedna osoba 
na troje dzieci
Radny Jarosław Pałka przy-

pomniał, że wójt powiedział, 
że gmina się rozwija. Tymcza-
sem liczba zgonów była większa 
o  52 w  stosunku do liczby uro-
dzeń, a  87 mieszkańców ubyło 
w wyniku migracji. 

Jak sprawdził, w  szkołach 
było 309 uczniów i 57 zatrudnio-
nych nauczycieli, na 48,97 etatu. 
W  szkołach i  przedszkolach jest 
83 nauczycieli, a wszystkich pra-
cowników – 107. Ocenił zatem 
(nie podawał liczby przedszko-
laków – przyp. red.), że 1 osoba 
w oświacie przypada na 3 dzieci. 
– To pokazuje dobitnie, że szkoły 
ciągną nas w dół. Coś jest nie tak. 

Andrzej Zimiński proponował, 
aby zostawić temat szkół, aby na 
ten temat porozmawiać na sesji 
pod koniec wakacji. Powiedział, 
że oczekuje, że w  gminie przy-
gotowane zostaną trzy koncepcje 
w  sprawie oświaty: pozostawie-
nia szkół bez zmian, zostawienia 
jednej szkoły, zamknięcia dwóch 
oraz pozostawienia w  dwóch 
szkołach klas I-III, a przeniesienia 
starszych do SP w Bielawach.

Radna Małgorzata Gajewska 
podzieliła opinię radnych, którzy 
mówili, że gmina Bielawy jest 
w tyle w stosunku do innych sa-
morządów. – Niektóre samorządy 
kupują elektryczne autobusy, a my 
szukamy wody – mówiła obrazo-
wo. – Coś, co jest obiecane, po-
winno być szybciej zrealizowane. 

Z kolei radna Barbara Wieteska 
przyznała, że kanalizacja i gazyfi -
kacja, o których mówił radny Kry-
sicki, to szczytne cele, jednak nie 
wyobraża sobie, jak gmina mo-
głaby to zrobić w 39 sołectwach. 
– W naszej Leśniczówce dopiero 
w 1970 roku było światło. Trzeba 
się zastanowić jak to zrobić, żeby 
coś było, a nie mówić: my chce-
my! Takie inwestycje wymaga-
ją potężnych pieniędzy – oceniła. 
Sprawę braku wody w hydrantach 
w czasie gaszenia pożaru oceniła 
jednak mocno: – To woła o  po-
mstę do nieba! 

Ciśnienie wody 
było prawidłowe 
Sprawa ciśnienia wody i  hy-

drantów sprowokowała do zabra-
nia głosu radnego Krzysztofa Ra-
cewicza. Przyznał on, że był przy 
pożarze, więc musi powiedzieć, 
że od momentu, jak powstała 
studnia w  Leśniczówce, w  tym 
rejonie gminy wody nie brakuje. 
Było znacznie gorzej gdy płynę-
ła ona z  gminy Bedlno. W  dniu 
pożaru w Przezwiskach ciśnienie 
wody w  sieci wynosiło 3-4 atm, 
więc było wystarczające. A jed-
nak wody w hydrantach nie było 
i to one – w jego ocenie – powin-
ny być kontrolowane, aby były 
sprawne. – Czy strażacy mają do 
nich klucze, a może zasuwy były 
uszkodzone? – pytał. Na to pyta-
nia jednak nie dostał odpowiedzi. 

Uznał też, że jest dobrej myśli, 
że do końca kadencji gmina po-
radzi sobie z problemami z wodą, 
ale z oświatą – w tej kadencji ra-
czej nie. 

Odnosząc się do raportu, mó-
wił też o demografi i, że nawet 100 
lat temu było lepiej, bo w parafi i 
w  Sobocie odnotowywano 200-

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

1 osoba w oświacie 
przypada na 3 dzieci. 
– To pokazuje 
dobitnie, że szkoły 
ciągną nas w dół. 
Coś jest nie tak. 
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Łowicz | Czy przetrwa Powszechny Punkt Szczepień na Blichu?

Coraz mniej osób się szczepi
Z różnych części kraju docierają informacje 
o tym, że w związku ze spadkiem zainteresowania 
szczepionkami likwidowane będą Powszechne 
Punkty Szczepień. Co więc z łowickim punktem 
działającym w sali gimnastycznej ZSP nr 2  
na Blichu? 

Wicestarosta Piotr Mal-
czyk powiedział nam, że w  lip-
cu Powszechny Punkt Szcze-
pień nie zostanie zlikwidowany. 
W jego ocenie liczba osób, któ-
re się obecnie szczepią, uzasad-
nia taką decyzję. Choć w  szpi-
talu szczepionych było do 200 
osób dziennie, to jednak nie było 
tam wystarczająco dużo miejsca 
dla pacjentów, którzy wypełnia-
ją ankietę, czekają na szczepienie  
i  po szczepieniu pozostają jesz-
cze na obserwacji. – Na Blichu 
jest wygodniej, wstawiliśmy tam 
klimatyzator, aby warunki w cza-
sie upałów były bardziej komfor-
towe – dodaje. Na korzyść punk-
tu na Blichu przemawia również 
duży parking. 

Piotr Malczyk przyzna-
je jednak, że nie wie, jak będzie 
w sierpniu – bo to zależy od za-
interesowania szczepieniami. Co 
do września również jest ostroż-

ny, ale bardziej skłania się do 
przypuszczeń, że młodzież wróci  
do szkół i  sala gimnastyczna bę-
dzie potrzebna na lekcje wf. Po-
wszechny punkt trzeba będzie 
wtedy zlikwidować. 

Lekarka Justyna Balmas, ko-
ordynatorka do spraw szczepień 
w  ZOZ w  Łowiczu, powiedzia-
ła nam, że spadek zainteresowa-
nia szczepieniami jest bardzo wi-
doczny. W  poniedziałek 5 lipca 
po południu na szczepienia w tym 
tygodniu zapisanych było 1016 
pacjentów, a  500 miejsc było 
wolnych. Tylko 199 osób od po-
niedziałku do soboty miało być 
zaszczepionych pierwszą daw-
ką, drugą miało przyjąć 817 osób. 
Są to dane dotyczące wszystkich 
4 szczepionek: Pfizer, Moderna, 
AstraZeneca i Johnson, z których 
najpopularniejszą jest Pfizer. 

W poprzednim tygodniu,  
od 28 czerwca do 3 lipca, zaszcze-
pionych było 1426 pacjentów, 
zaś dwa tygodnie temu, od 21 do 
26 czerwca – 2325. W  czerwcu  
na Blichu zaszczepiono 9581 
osób i było to mniej niż w maju,  
gdy na terenie ZOZ podano 1950 
szczepionek, a w punkcie na Bli-
chu 10.465 – łącznie 12.415. 

Teraz można to zrobić 
„od ręki”
Z pewnym uproszczeniem 

można przyjąć, że obecnie w cią-
gu tygodnia szczepiona jest taka 
liczba osób, jaka wcześniej szcze-

piona była jednego dnia. Justy-
na Balmas powiedziała nam rów-
nież, że szczepione są gównie 
osoby dorosłe. Wciąż niewielkie 
jest zainteresowanie szczepienia-
mi dzieci, choć ona do tego gorą-
co zachęca. Dzieci w większości 
przechodzą zakażenie bezobjawo-
wo, a jednak są nośnikiem wirusa. 
Warto więc zaszczepić je z troski 
o swoich bliskich – i to jest dobry 
czas na taką decyzję, gdy nie ma 
kolejek, a szczepionki są dostępne 
i bezpłatne, bo przecież nie wie-
my czy to się nie zmieni. A w cza-
sie wakacji będziemy podróżować 
i kontaktować się z wieloma oso-
bami, co zwiększa ryzyko zaka-
żenia. 

Objawy niepożądane? 
– Brak
Pytana o objawy niepożądane 

po szczepieniach, lekarka powie-
działa nam, że jest kilka dzien-
nie omdleń sytuacyjnych. Jest to 
związane z pogodą, ale też z tym, 
że pacjenci przychodzą bez wody 
do picia (na miejscu mogą ją do-
stać) lub na czczo, bez śniadania 
i mają bardzo niski poziom cukru 
– co można na miejscu spraw-
dzić. Śniadania na miejscu nie 
dostaną, ale mogą dostać bato-
na, aby podnieść im poziom cu-
kru. Lekarka zapewnia, że punkt 
wyposażony jest naprawdę do-
brze i  na miejscu można wie-
le rzeczy zrobić. W odpowiedzi  

na nasze pytania mówi, że nie było 
ani jednego przypadku wstrzą-
su anafilaktycznego, więc zestaw 
przeciwwstrząsowy, przygoto-
wany na takie sytuacje, nie został 
jeszcze użyty – choć zaszczepio-
nych zostało ponad 30 tys. osób.

Inne dolegliwości, takie jak 
podwyższona temperatura, sta-
ny grypopodobne zdarzają się, 
ale one nie są groźne. Informacje 
takie punkt otrzymuje z  Sanepi-
du. Jeden raz zdarzyło się, że do 
punktu został wezwany zespół ra-
townictwa medycznego do osoby 
z napadem padaczkowym, do któ-
rego doszło przed szczepieniem. 
Innych podobnych przypadków 
nie było.  mwk

Dzieci w większości 
przechodzą zakażenie 
bezobjawowo, 
a jednak są nośnikiem 
wirusa. Warto więc 
zaszczepić je z troski 
o swoich bliskich.

RZUT OKIEM | PSI PATROL I RYCERZE

Od pikniku rodzinnego na terenie przy baszcie gen. Klickiego 
rozpoczęły się 3 lipca Turbowakacje Łowickiego Ośrodka Kultury. 
Najmłodsi goście pikniku z zapartym tchem oglądali na scenie 
przedstawienie z postaciami z popularnego serialu animowanego  
„Psi Patrol”. Przedstawiona na scenie historia przekonywała, że nie warto 
nadużywać telefonów i sprzętu komputerowego, natomiast należy zadbać 
o ruch na świeżym powietrzu. Były też inne atrakcje, jak na przykład 
możliwość zwiedzania baszty, „dmuchańce” Dionizos, pokazy baniek 
mydlanych czy możliwość spotkania przedstawicieli bractwa rycerskiego 
„Serpens Bellatorum”, którzy uczyli np. podstaw fechtunku czy strzelania 
z łuku. tm

300 chrztów rocznie, a  teraz jest 
ich kilkanaście, dlatego wszystkie 
działania w tym kierunku, aby po-
prawić dzietność, są wskazane. 

Po zakończeniu dyskusji radni 
głosowali w  sprawie wotum za-
ufania dla wójta. Na 12 obecnych 
na sesji radnych 10 osób było za,  
2 wstrzymały się od głosu – Adam 
Krysicki i Jarosław Pałka. 

Czego mieszkańcy  
nie płacą
Kolejnym punktem było spra-

wozdanie w  wykonania bu-
dżetu gminy w  2020 roku.  
Po stronie dochodów został 
on zrealizowany w  wysokości 
28.711.476 zł, po stronie wydat-
ków – 26.655.674 zł, czyli wystą-
piła nadwyżka 1.245.800 zł. Za-
dłużenie gminy na koniec 2020 
roku wynosiło 3.535.672 zł i było 
mniejsze w porównaniu do końca 
2019 roku o 741.333 zł. 

Do sprawy zadłużenia miesz-
kańców wobec gminy powrócił 
radny Jarosław Pałka, mówiąc, że 
wzrosło ono w  ciągu ostatniego 
roku o 297 tys. zł. Opłaty za wodę 
wnoszone było regularnie, jednak 
zaległości pozostały. W podat-
kach od środków transportu zale-
głości wzrosły z 202 do 295 tys. zł. 

W opłatach za lokale mieszkal-
ne było i jest zaległości 44 tys. zł. 

Problemem są opłaty za śmie-
ci, w których zaległości na koniec 
ubiegłego roku wynosiły 207 tys. 
zł, a rok później już 327 tys. zł. 

Radny dodał, że okres pande-
mii mógł być trudny dla wielu 
mieszkańców i  nie ma pretensji  
do Urzędu Gminy, że takie za-
ległości powstały, jednak trzeba 
„coś z tym zrobić, aby te pieniądze 
odzyskać, bo mieszkańcy winni są 
gminie około 1 mln zł. 

Sprawozdanie z wykonania bu-
dżetu za 2020 rok zostało przyjęte 
12 glosami za, przy 1 wstrzymu-
jącym się Jarosława Pałki, 2 rad-
nych było nieobecnych. Tak samo 
radni głosowali w sprawie absolu-
torium dla wójta sylwestra Kubiń-
skiego. �
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Prawo | Od 1 lipca nowy obowiązek

Musisz podać czym 
ogrzewasz dom
Od 1 lipca właściciele nieruchomości lub zarządzający 
mają nowy obowiązek zgłaszania źródeł  
ogrzewania do Centralnej Ewidencji Emisyjności 
Budynków. Kto tego nie zrobi, zapłaci karę 
w wysokości nawet do 5.000 zł.

Trzeba będzie rejestrować 
wszystkie źródła ogrzewania. 
Nowy obowiązek ma pomóc le-
piej walczyć ze smogiem. Do tej 
pory samorządy próbowały same, 
poprzez ankieterów, zbierać in-
formacje dotyczące źródeł ciepła 
w nieruchomościach, ale ten pro-
ces szedł z oporami, bowiem nie 
wszyscy chcieli dzielić się taką 
informacją. Teraz wszyscy będą 
mieć taki obowiązek.

W Centralnej Ewidencji Emi-
syjności Budynków trzeba będzie 
zgłaszać kotły gazowe, piece elek-
tryczne, piece węglowe, kominki, 
sieć ciepłowniczą, piec kaflowy, 
pompy ciepła, instalacje fotowol-
taiczne. Zgłaszania nie wymaga-
ją klimatyzatory, nawet jeśli mają 
funkcję grzewczą.

Właściciele nieruchomo-
ści będą mieć czas 12 miesięcy  
na zgłoszenie swoich źródeł cie-
pła. Jeśli nieruchomość została 
odebrana po 1 lipca 2021 r., zgło-
szenie musi nastąpić po 14 dniach. 

Jak przekonuje Główny Urząd 
Nadzoru Budowlanego, nowa 
baza będzie istotnym narzędziem 
wspierającym wymianę pieców, 
starych „kopciuchów” na eko-
logiczne. Celem zbierania in-
formacji o budynkach jest stwo-
rzenie centralnej kompleksowej 
bazy danych, na podstawie któ-
rej gmina będzie mogła kreować 
politykę walki ze smogiem. Ce-
lem stworzenia bazy jest skutecz-
na walka ze smogiem, a w rezul-
tacie poprawa jakości powietrza. 
W bazie mają być wszystkie bu-
dynki, które mają źródła ciepła 
o mocy do 1 MW.

Deklaracje można złożyć sa-
modzielnie przez internet, wcho-
dząc na stronę www.zone.gunb.
gov.pl, nacisnąć złóż deklarację, 
wypełnić ją i  wysłać. Jeśli oso-
by nie mają dostępu do internetu, 
mogą złożyć papierową wersję 
deklaracji i złożyć ją we właści-
wym urzędzie gminy.  

dag

Łowicz – Bolimów | PTTK zaprasza 

Tym razem po puszczy 
śladem Wielkiej Wojny
Oddział Polskiego Towarzystwa Turystyczno-
Krajoznawczego w Łowiczu przyjmuje do 16 lipca 
zapisy na rajd „Szlakiem Wielkiej Wojny” po Puszczy 
Bolimowskiej, który odbędzie się 17 lipca. Udział jest 
płatny, dzieci i młodzież oraz członkowie Towarzystwa 
muszą zapłacić 8 zł a pozostałe osoby 12 zł.  
Z zapisami trzeba się śpieszyć liczba uczestników jest 
ograniczona do 50 osób.

Komandor trasy pieszej Mi-
chał Zalewski powiedział nam, 
że do pokonania będzie trasa 
wyznaczona przez Puszczę Bo-
limowską o długości ok. 12 km. 
W czasie przemarszu uczestni-
cy będą mieli okazję zobaczyć 
relikty Bitwy nad Rawką, m.in. 
leje po wybuchach min podkła-
danych w tunelach kopanych pod 
stanowiska ogniowe, zachowane 
ślady okopów i transzei oraz zie-
mianek, odwiedzą cmentarz wo-
jenny w  Joachimowie Mogiłach 
oraz stworzone w  sąsiedztwie 
ossuarium na miejscu dużego 
kompleksu powojennego cmen-
tarza, gdzie składane są szczątki 
ciągle odnajdywanych ofiar walk 
nad Rawką. O walkach opowie-
dzą przewodnicy PTTK z Łowi-
cza.

W organizację wydarzenia za-
angażował się Urząd Miejski 
w  Łowiczu, Urząd Gminy Boli-
mów oraz działające na terenie 
gminy Stowarzyszenie Inicjaty-
wa Ziemi Bolimowskiej. Nie wy-
kluczone, iż w rajdzie pojawią się 
osoby zajmujące się rekonstrukcją 
historyczną, w mundurach forma-
cji z lat 1914 – 1915, gdy nad Raw-
ką zatrzymał się front i trwała woj-
na pozycyjna.

Program rajdu zakłada spotka-
nie w  Łowiczu o  godz. 9.00 na 
Starym Rynku po czym uczestni-
cy o godz. 9.30 wyruszą autobu-
sem do Joachimowa Mogił skąd 
przejdą do Bolimowa. Po drodze 
zaplanowano poczęstunek oraz 
konkursy. Powrót do Łowicza, 
także autobusem nastąpi o godz. 
15.00.  tb
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Czesław Sut (1924–2020)
Urodził się 24 lipca 1924 roku 

w Skaratkach, w ówczesnej gmi-
nie Dąbkowice. Dziś Skaratki na-
leżą do gminy Domaniewice. Jego 
rodzicami byli Helena z  domu 
Podgórska oraz Franciszek Suto-
wie. Miał siostrę Anielę i brata Jó-
zefa. 

Była to rodzina rolnicza, po-
bożna, o silnych tradycjach patrio-
tycznych i ludowych. Jego ojciec, 
Franciszek, walczył w  Bitwie 
Warszawskiej i  innych walkach 
na froncie północno-wschod-
nim. Stryj Łukasz walczył m.in.  
pod Tobrukiem, Monte Cassino 
i Bolonią.

Czesław uczęszczał najpierw 
do szkoły w Skaratkach, a w star-
szych klasach do szkoły w Doma-
niewicach. W czerwcu 1939 roku 
zdał egzamin do Państwowego 
Gimnazjum i  Liceum ks. Józefa 
Poniatowskiego w Łowiczu. 

Piekło okupacji
Z oczywistych względów nie 

dane mu było rozpocząć nauki 
w  gimnazjum 1 września. Edu-
kację jednak w  miarę możliwo-
ści kontynuował na tajnych kom-
pletach, już na poziomie liceum. 
Koszmar wojny najbardziej do-
tknął go w  1943 roku. W  nocy  
z 5 na 6 kwietnia został aresztowa-
ny przez Niemców i przez kolejne 
pięć dni był więziony, bity i tortu-
rowany w więzieniu w Łowiczu. 
Powodem było to, że w  rodzin-
nym domu Sutów zamieszkiwali 
bracia Edward i Stanisław Kępscy, 
wcześniej wysiedleni z powiatu łę-
czyckiego. 

25 lipca ukochana matka Cze-
sława, Helena, zmarła na serce 
w  wieku 47 lat. Zapewne aresz-
towanie i widok ciężko pobitego 
w więzieniu syna mógł się do tego 
przyczynić. 

Z kolei w 1944 roku Czesław 
8 dni spędził na robotach w obo-
zie niemieckim w  Małszycach, 
skąd został później przewiezio-
ny do obozu pracy w Remberto-
wie, wówczas jeszcze był to obóz 
niemiecki. Udało mu się stam-
tąd uciec 31 lipca, podczas ata-
ku wojsk sowieckich, który za-
kończył się przejęciem przez nich 
Rembertowa. Wielu jego współ-
więźniów zginęło bądź zostało 
rannych podczas tej ucieczki, ale 
jemu udało się szczęśliwie wrócić 
do domu. 

Przeszło pół wieku później tak 
pisał we wstępie do książki po-
święconej martyrologii miesz-
kańców Ziemi Łowickiej: „W re-
jestrze wszystkich zbrodni, jakich 
kiedykolwiek dopuścił się czło-
wiek, nie ma takiej, której nie po-
pełniliby w Polsce hitlerowcy”.

Edukacja i aktywność 
społeczna
Po wojnie Czesław Sut ukoń-

czył w Łodzi szkołę średnią, a na-
stępnie rozpoczął studia na Wy-
dziale Spółdzielczym WSGW 
w  Łodzi. Ukończył je w  1950 
roku, uzyskując tytuł inżynie-
ra rolnika. Tuż po zakończeniu 
wojny rozpoczął też wieloletnią 
działalność społeczną, wstępując  
do Związku Młodzieży Wiejskiej 
„Wici” oraz Polskiego Stronnic-
twa Ludowego, wkrótce (27 listo-
pada 1949 roku) przekształcone-
go w  Zjednoczone Stronnictwo 
Ludowe. Później był też aktyw-
nym członkiem i  działaczem ta-
kich organizacji jak: Związek Na-
uczycielstwa Polskiego, Łowickie 
Towarzystwo Przyjaciół Nauk, Lu-
dowe Towarzystwo Naukowo-Kul-
turalne, Klub Katolicki w  Łowi-
czu, Towarzystwo Dom Ludowy. 
Sam założył Klub Myśli Ludowej.

Nauczyciel, 
wykładowca, autor
Po ukończeniu studiów otrzy-

mał nakaz pracy w  Najwyższej 
Izbie Kontroli, gdzie jednak pra-
cował krótko. Od 1 września 1950 
rozpoczął pracę jako nauczy-
ciel przedmiotów zawodowych 
w Technikum i Liceum Handlo-
wym w  Łowiczu. Równolegle 
studiował eksternistycznie han-
del i towaroznawstwo na Wydzia-
le Ekonomicznym Uniwersytetu 
Łódzkiego. 

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Okruchy życia

REKLAMA

REKLAMA

Złoty Krzyż Zasługi, Złota 
Odznaka ZNP, Krzyż 
Kawalerski Odrodzenia 
Polski – to tylko przykładowe 
z wielu honorowych 
odznaczeń Czesława Suta. 
Od 1950 do 1996 był 
nauczycielem i wychowawcą 
kilku pokoleń łowickiej 
młodzieży,  
a z jego programu nauczania 
i podręcznika uczyli się 
towaroznawstwa uczniowie 
techników i studiów 
nauczycielskich w całej 
Polsce. Obecny Zespół 
Szkół Ponadpodstawowych 
nr 4 w Łowiczu, będący 
kontynuacją wcześniejszych 
szkół, zawdzięcza mu 
wiele – być może nawet to, 
że nieprzerwanie istnieje 
do dziś. Niemniej warta 
uwagi jest jego działalność 
ludowa, jak i dorobek 
dokumentalistyczno-pisarski. 

  � Czesław Sut  
(1924–2020)
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ODESZLI OD NAS | 21.06.2021 – 4.07.2021

  21 czerwca:  
Lech Wiśniewski, l.73;  
Anna Marzec, l.61.

  23 czerwca: Bogumiła 
Fryczkie, l.74.

  24 czerwca: Iwona 
Modeleska-Górecka, l.75.

  25 czerwca:  
Aleksandra Michalak, l.89.

  27 czerwca:  
Stanisław Śmiałek, l.70.

  28 czerwca:  
Stanisław Kulczycki, l.90

  30 czerwca:  
Włodzimierz Szałkowski, l.71.

  1 lipca:  
Grzegorz Bochyński, l.58

  3 lipca: Anna Kardas, l.84;  
Marianna Muras, l.89;  
Jadwiga Boczek, l.91.

  4 lipca:  
Eugeniusz Kamiński, l.73.

W dziedzinie towaroznawstwa 
stał się uznanym autorytetem. 
Opracował autorski program na-
uczania, którym w 1954 roku wy-
grał konkurs Ministerstwa Han-
dlu Wewnętrznego, program był 
następnie wdrażany w  liceach 
ekonomicznych i  studiach poli-
cealnych. Był autorem trzykrot-
nie wznawianego podręcznika 
„Materiałoznawstwo: podręcz-
nik dla techników rachunkowości 
rolnej”, po raz pierwszy wydane-
go w 1974 roku przez Państwowe 
Wydawnictwo Rolnicze i  Leśne. 
Książka ta była później wznawia-
na, młodzież przez lata uczyła się 
podstaw towaroznawstwa właśnie 
z niej. 

Głównym zajęciem Czesława 
Suta, któremu w pełni się oddał, 
była praca w Technikum i Liceum 
Handlowym w Łowiczu (dzisiej-
szy Zespół Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 4 im. W. S. Grabskiego). 
Chodzi tu zarówno o  edukację 
młodzieży, jak i o działalność na 
rzecz rozwoju tej szkoły, a w pew-
nych momentach na rzecz jej prze-
trwania. Były bowiem poważne, 
zaawansowane plany likwidacji 
placówki, a Czesław Sut był jed-
nym z tych, którzy się temu prze-
ciwstawili. Dzięki znajomościom 
z  czasów studiów SGW zdołał 
przekonać zarząd Centrali Rol-
niczej Spółdzielni „Samopomoc 
Chłopska” w Warszawie, by prze-
jęła szkołę, której nikt inny nie 
chciał dalej prowadzić. Placówka 
podlegała „Samopomocy Chłop-
skiej” od 1956 do 1990 roku. 
Wpływowa wówczas państwowa 
spółdzielnia zapewniła jej rozwój.

W 1971 roku dyrektorem zo-
stał Jan Wójcik, a  Czesław Sut 
otrzymał stanowisko jego zastęp-
cy. Obaj przeprowadzili gruntow-

ny remont budynku szkoły przy 
Podrzecznej, obejmujący m.in. 
wymianę dachu, instalacji elek-
trycznej, grzewczej i odgromowej, 
odnowienie i  doposażenie pra-
cowni lekcyjnych. 

Wicedyrektorem był do 1983 
roku. Przedmiotów zawodowych 
nauczał do 1996 roku. Kolejnym 
pokoleniom uczniów i nauczycie-
li dał się poznać jako wspaniały 
nauczyciel i przyjaciel młodzieży, 
a  także społecznik i miłośnik lo-
kalnej historii. 

Pracował również w   Techni-
kum Mechaniczno-Elektrycznym 
i   Liceum Ogólnokształcącym 
w Łowiczu. Wykładał na kursach 
łowickiego oddziału Ośrodka Do-
skonalenia Zawodowego Nauczy-
cieli. 

– To był taki, jak to się mówi, 
„ludzki człowiek” – wspomina 
Stanisława Miziołek, była uczen-
nica Czesława Suta. – Każdego 
rozumiał, do każdego podcho-
dził z  wielką życzliwością i  sza-
cunkiem. Nawet jeżeli chciał nas 
przywołać do porządku, bo jednak 
był cały czas profesorem bardzo 
wymagającym, potrafił to zrobić 
w taki sposób, że w żaden sposób 
nie obrażał. 

– Nie wykładał, tylko opowia-
dał – wspomina Joanna Bolimow-
ska, także była uczennica, a potem 
znajoma Czesława Suta z  Towa-
rzystwa Domu Ludowy. – Przed-
mioty, których nauczał, opierały 
się na bardzo ścisłej, technicznej 
wiedzy, ale potrafił przedstawiać 
tę wiedzę tak, że było to dla słu-
chającego interesujące. Widząc, 
że w  jakimś momencie traci-
my już zainteresowanie, wplatał 
w  swój wykład jakąś opowieść, 
anegdotę czy żart, było tego sporo. 
Poza tym wzbudzał respekt swo-
im wyglądem i  manierami: za-
wsze nienagannie ubrany, odzież 
elegancka, wyprasowana, buty 
starannie wyczyszczone.

Starał się jak mógł, by utrzymy-
wać kontakty z byłymi uczniami. 

Przyjeżdżał na spotkania absol-
wentów, nie tylko na zjazdy, ale 
też na bardziej kameralne spotka-
nia klasowe. I to nie tylko do klas, 
których był wychowawcą, wystar-
czyło, że nauczał przedmiotu.

Wśród licznych wychowan-
ków Czesława Suta, który póź-
niej utrzymywał z  nim kontakty, 
był ceniony ekonomista Uniwer-
sytetu Łódzkiego prof. Stanisław 
Wieteska. 

ciąg dalszy 
w następnym numerze

To był taki, jak to 
się mówi, „ludzki 
człowiek”. Każdego 
rozumiał, do 
każdego podchodził 
z wielką życzliwością 
i szacunkiem. Nawet 
jeżeli chciał nas 
przywołać  
do porządku.

RZUT OKIEM | ZLOT MOTOCYKLOWY NO. 16

Po wymuszonej przez pandemię 
przerwie wielu motocyklistom 
brakowało w ostatnim czasie 

możliwości spotkania na żywo 
z innymi ludźmi podzielającymi tę 
pasję. Głód ten został zaspokojony 

3 lipca podczas łowickiego zlotu. 
Organizował go Klub Motocyklowy 

No. 16, ale oprócz miłośników dwóch 
kółek z Łowicza i okolic przyjechali  

też motocykliści z różnych stron 
Polski, tak znad morza, jak  

i z gór. Wśród nich wielu zapaleńców, 
którzy jeżdżą po zlotach w całym 

kraju. Uczestnicy najpierw spotkali 
się na Nowym Rynku, gdzie 

zlotowi towarzyszył piknik rodzinny, 
a następnie przejechali do Nieborowa, 

by dalej bawić się w Zajeździe 
Rozdroże. tm

Gmina Chąśno | Złoty jubileusz par małżeńskich

Pół wieku razem
Dziewięć par małżeńskich 
mieszkających w gminie 
Chąśno zostało 
odznaczonych przez 
prezydenta RP medalami 
za długoletnie pożycie 
małżeńskie, czyli przeżycie 
w małżeństwie przeszło 
pół wieku.

Uroczystość jest organizowa-
na w gminie co roku, ale w 2020 
roku, z  oczywistych względów, 
nastąpiła przerwa. 2 lipca odzna-
czenia i  dyplomy odbierali więc 
jubilaci z  tego oraz z  poprzed-
niego roku. Było dziewięć takich 
par: Irena i Józef Kozowie, Zofia 
i  Stanisław Kozowie, Marianna 
i  Stanisław Gawrońscy, Krysty-
na i Marian Gawrońscy, Marian-
na i Henryk Dłubiszowie, Maria 
i Tadeusz Zygmuntowie, Eugenia 

i Janusz Siejkowie oraz Julia i Jan 
Siekierowie. Jubilaci pochodzą 
z takich miejscowości jak Karsz-
nice Duże, Mastki, Chąśno Dru-

gie, Przemysłów, tudzież Błędów. 
2 lipca stawiła się osobiście więk-
szość z nich, nie udało się to tylko 
jednej parze, a w przypadku innej 

był tylko mąż. Odznaczenia i listy 
gratulacyjne i  tak zostaną dostar-
czone wszystkim. Jubilatom pod-
czas uroczystości towarzyszyły ro-
dziny: dzieci, wnuki, prawnuki.

Wydarzenie miało uroczystą 
oprawę, z  szampanem, tortem 
i muzyką graną na żywo przez lo-
kalny zespół. Obiad i poczęstunek 
dla jubilatów i towarzyszących im 
rodzin przygotowało Stowarzysze-
nie KGW „Razem dla gminy Chą-
śno”.

Jak wynika z rozmów z jubila-
tami – wtedy, te pół wieku temu, 
większość miłości zaczynała się 
na wiejskich zabawach bądź im-
prezach okolicznościowych.

– Tak bliżej to poznaliśmy się 
na weselu u  brata męża, wcze-
śniej trochę znaliśmy się z zabaw 
– mówiła nam pani Irena Koza 
z Karsznic Dużych. 

– U brata byliśmy jako starsi, 
jak to się mówiło, czyli świadko-
wie – dodaje jej mąż, pan Józef.  
– Rok później też byliśmy na ślu-
bie, ale już na naszym. Rok zna-
jomości przed ślubem to chy-
ba w sam raz. Trzeba się poznać,  
ale za długo nie ma co czekać.  tm

Diecezja łowicka | ŁPPM 

Ile osób pójdzie na Jasną Górę
Od 1 lipca ruszyły zapisy 
na tegoroczną XXVI 
Łowicką Pieszą Pielgrzymkę 
Młodzieżową na Jasną 
Górę. Podobnie jak w latach 
poprzednich, rozpocznie się 
ona 6 sierpnia w Łowiczu 
mszą św. w łowickiej 
katedrze, skąd pątnicy 
wyruszą na 9-dniową 
wędrówkę do Matki Bożej.

W tym roku pielgrzymować 
będą pod hasłem nawiązującym 
do trwającego w Kościele Katolic-
kim roku św. Józefa. Brzmi ono: 
Sęk w  tym, jak zostać świętym? 
Św. Józefie – módl się za nami! 

– Obierając na patrona św. Jó-
zefa, w  roku mu poświęconym, 
chcemy uczyć się od niego miło-

ści, pokory, pracowitości, uczci-
wości i  wielu innych cech, któ-
re przekazał nam swoją postawą  
– czytamy na stronie pielgrzymki.

W ubiegłym roku pielgrzymka 
odbyła się w  mocno okrojonym 
składzie. Po przykrych doświad-
czeniach pielgrzymki majowej, 
rozwiązywanej przez policję dwa 
razy, organizatorzy sierpniowej 
zdecydowali, że pójdą tylko prze-
wodnicy grup. W  tym roku or-
ganizatorom jest o  tyle łatwiej,  
że Główny Inspektor Sanitarny 
wydał wytyczne w dla organizato-
rów ruchu pielgrzymkowego pod-
czas stanu epidemii COVID-19  
w Polsce. Wynika z nich, że może 
w nich brać udział maksymalnie 
300 osób, ale do tego limitu nie 
wlicza się osób zaszczepionych. 

Magdalena Gorożankin 
z  Biura Prasowego pielgrzym-
ki powiedziała nam, że właśnie  
do tego celu była ankieta, którą 
przesłała m.in. do naszej redak-
cji na początku czerwca. Chodzi-
ło w niej o to, aby zorientować się, 
ile osób chciałoby uczestniczyć  
w pielgrzymce i ilu z nich jest za-
szczepionych. Ankieta skończy-
ła się 15 czerwca. Chęć udziału  
w pielgrzymce wyraziło oko-
ło 200 osób, z których niewielka 
część była zaszczepiona. 

Zapisy prowadzone są tylko 
drogą elektroniczną – ruszyły one  
1 lipca i będą trwały do 5 sierp-
nia Formularz dostępny jest  
na stronie www.lppm.pl, a  tak-
że na profilu „Pielgrzymka Ło-
wicka” na Facebooku. W  dniu 
rozpoczęcia pielgrzymki można 
będzie osobiście dowiedzieć się  
w biurze pielgrzymki czy jest 
możliwość pójścia z  pątnikami 

na szlak. Jeśli ktoś nie będzie dys-
ponował 9 dniami wolnymi, to 
prawdopodobnie będzie można 
dołączyć na kilka dni – wszystko 
zależy od tego, ile osób zapisze się 
oraz czy będą oni zaszczepieni.

Na razie nie wiadomo czy 
przed wyruszeniem pielgrzymki 
organizowane będą spotkania po-
szczególnych grup z ich przewod-
nikami. Głównym przewodnikiem 
ŁPPM jest ks. Tomasz Stępnik, 
przewodnikiem Grupy Zielonej, 
łowickiej – ks. Robert Błaszczyk, 
Cytrynowej (w której idą wier-
ni z Żychlina, Sannik i Kiernozi)  
– ks. Wiesław Frelek. Grupa Cy-
trynowa wyrusza na szlak 5 sierp-
nia, a potem łączy się z Grupą Bia-
ło-Żółtą, której przewodnikiem 
jest ks. Jacek Zieliński. 

Jeśli spotkania takie będą ro-
bione, to realny ich termin byłby  
w pierwszych dniach sierpnia. 
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Gratulacje jubilatom składali m.in. wójt Dariusz Reczulski  
oraz przewodniczący rady gminy Ireneusz Sołtysiak.  
W środku jubilaci – Irena i Józef Koza z Karsznic Dużych. 
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,  UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY , SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27 , SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. 
SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 
12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW 
BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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www.konstal-garaze.pl  |  509-574-644; 505-526-036
(24) 368-32-17; (46) 880-50-31; (44) 738-02-06

• GARAŻE blaszane • BRAMY garażowe
• KOJCE dla psów • WIATY • KONTENERY

• najniższe CENY
• różne wymiary
• transport i montaż 

GRATIS – cały kraj
• dogodne RATY

garaże
wzmocnione

samochodowe

kupno
 �Każdego dostawczego, tel. kom. 

725-562-998.

 �Kupię każde auto, gotówka, 
najlepsze ceny, odbiór 
natychmiastowy, sprawdź,  
tel. kom. 501-032-036.

 �Kupię przyczepkę 
samochodową, tel. kom. 
694-253-576.

 �Skup samochodów, najlepsze 
ceny, tel. kom. 725-361-836.

 �Złomowanie pojazdów- 
każdy zarejestrowany. Odbiór. 
Zaświadczenia. Rząśno 13. 99-440 
Zduny, tel. kom. 602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �CHEVROLET Matiz, 1,0 

benzyna, 2010 rok, klimatyzacja, 
bezwypadkowy, w oryginale, 
stan rewelacyjny, tel. kom. 
513-375-786.

 �CITROËN C3, 2011 rok, tel. kom. 
601-419-747.

 �CITROËN C3 Picasso, 2013 rok, 
stan idealny, tel. kom. 533-667-939.

 �FIAT 126p, tel. kom. 
692-668-521.

 �FIAT Grande Punto, 2009 rok, 
tel. kom. 601-419-747.

 �FIAT Seicento benzyna/gaz, 
1999r, tel. kom. 604-529-656.

 �FIAT Seicento, 2000 rok, 
78500 km, garażowany, tel. kom. 
666-873-668.

 �HONDA Civic UFO, 2.2D 
140KM, 2007 rok, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny, tel. 
kom. 604-706-309.

 �KIA Picanto, 1.0, 2008 rok, 
101.000km, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. kom. 
513-375-786.

 �MERCEDES B200, 2005 
rok, 150.000 km, tel. kom. 
501-250-642.

 �MERCEDES c Klasa, 2,2cdi, 
2007r, bogate wyposażenie, 
możliwość zamiany (tańszy), tel. 
kom. 513-375-786.

 �MITSUBISHI Colt, 2012 rok, tel. 
kom. 601-419-747.

 �NISSAN Primera, 1,8, 2003rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 �OPEL Agila, 1.3 turbo  
diesel, 2006 rok, tel. kom. 
792-180-011.

 �OPEL Astra, 1.4, 1997 rok, tel. 
kom. 660-825-545.

 �OPEL Astra Classic, 1,4 
benzyna, 2002 rok, 139000 km, 
tel. kom. 505-589-203.

 �OPEL Corsa, 1.3, 2005 rok, 
klimatyzacja, bezwypadkowy, stan 
rewelacyjny. Polecam!, tel. kom. 
604-706-309.

 �OPEL Meriva, 1.3 CDTI,  
2006 rok, stan dobry,  
tel. kom. 698-651-928.

 �PEUGEOT Boxer,  
2.2 HDI, 2012rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �RENAULT Clio, 2003r, 
140000km, czerwony, 5-drzwiowy, 
tel. kom. 793-396-055.

 �RENAULT Master BUS, 
2002 rok, stan bdb., tel. kom. 
725-368-799.

 �RENAUT Megane Scenic, 
1,6 benzyna, 2002 rok, 
klimatyzacja, serwisowany, 
stan rewelacyjny, tel. kom. 
604-706-309.

 �SKODA Octavia kombi diesel, 
2009 rok, czarny metalik, 
bogate wyposażenie, 14.200zł, 
w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 �TOYOTA Yaris, 1.4 D4D, 2006 
rok, tel. kom. 604-088-657.

 �Volvo V50, 1.6 TDI, 2009 rok, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
517-323-295.

 �VW Golf IV, 1.9 TDI, 2003 rok, 
czarny metalik, klimatyzacja, tel. 
kom. 604-706-309.

 �VW Lupo, 1.0, 2001rok, tel. 
kom. 606-348-077.

 �VW Passat kombi, 2,0 TDI, 
2014r., automat DSG 6-biegowa, 
szampański metalik, stan 
idealny, faktura VAT, tel. kom. 
510-736-493.

 �VW Passat, 1.9 TDI, 2004 
rok, stan idealny, tel. kom. 
664-330-675.

 �VW Polo, 1.2, 2004r, tel. kom. 
606-348-077.

 �SKODA Fabia, 1.0 MPI, 2017r., 
27.000km, tel. kom. 600-944-728.

inne
 �Opony, felgi z Niemiec, 

hurtownia. Największy skład 
w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika, diagnostyka 
komputerowa, dorabianie 
kluczyków, Bratoszewice, ul. 
Łódzka 28, www.opony-gaweda.
pl, tel. (42) 719-63-08, tel. kom. 
505-151-701.

motorowe

sprzedaż
 �ZIPP GP-500, 2017 rok, tel. kom. 

783-752-361.

 �Sprzedam WSK 125, tel. kom. 
602-442-867.

 �Motorower Barton Ranger 
Classic, tel. kom. 609-524-676.

nieruchomości

kupno
 �Przyjmę w dzierżawę grunty 

rolne, tel. kom. 733-413-513.

 �Kupię grunty rolne w gminie 
Kocierzew i okolicy lub wezmę w 
dzierżawę, tel. kom. 792-756-777.

sprzedaż
 �Działki budowlane Nieborów, 

tel. kom. 607-328-032.

 �Działki budowlane, Nieborów, 
Spacerowa, tel. (46) 838-58-58.

 �Dom, stan surowy zamknięty z 
działką 1.150 mkw., Arkadia, tel. 
kom. 530-370-088.

 �Sprzedam mieszkanie 
50 mkw., I piętro, Łowicz, 
Konopnickiej, tel. kom. 
607-328-028.

 �Cztery działki budowlane 
Strzalcew - kierunek Błędów, 
pow. 775-1000 mkw. Jedna 
działka z budynkiem 
mieszkalnym. Cena od 70 zł., tel. 
kom. 693-829-615, 667-113-929.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
290 mkw., w Dębowej Górze, tel. 
kom. 782-485-258.

 �Mieszkanie 53 mkw 
os. Bratkowice, tel. kom. 
512-274-582.

 �Sprzedam budek 
mieszkalno-usługowy Łowicz, 
ul. Przemysłowa, tel. kom. 
509-220-774.

 �Działka rekreacyjno-
budowlana z lasem, 3.800 mkw. 
z możliwością podziału na 2 
mniejsze, Emilianów, gmina 
Bielawy, tel. kom. 666-118-929.

 �Dom do wykończenia z działką 
900 m2; Rząśno, tel. kom. 
797-537-158.

 �Działka 1500 mkw. z domkiem 
64 mkw. Jana Pawła II, tel. kom. 
880-517-623.

 �Działka 900 mkw., uzbrojona, 
Bełchów Osiedle, tel. kom. 
880-280-527.

 �Mieszkanie 39 mkw., Tkaczew, 
tel. kom. 661-385-239.

 �Działka budowlana 1357 mkw.; 
Plecka Dąbrowa; przy trasie, 
media, prąd, woda, tel. kom. 
604-529-656.

 �Działka leśna, rekreacyjna 24a 
przy drodze asfaltowej, Seligi, tel. 
kom. 604-529-656.

 �Działki przy Poznańskiej: 
1576m2, 2299m2, 1726m2, 
2651m2, tel. kom. 604-529-656.

 �Sprzedam gospodarstwo 
rolne o powierzchni 1 ha z 
zabudowaniem okolice Głowna, 
Strykowa lub wynajmę budynek 
900 mkw., tel. kom. 668-442-474, 
728-134-512.

 �Sprzedam 3 pokojowe 
mieszkanie 57 mkw. w Łodzi, 
okolice Manufaktury, tel. kom. 
661-650-066.

wynajem
 �Tanie noclegi. Łowicz, Plac 

Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

 �Wynajmę mieszkanie 2 pokoje, 
kuchnia, łazienka, Dmosin, tel. 
kom. 692-749-175.

 �Wynajmę mieszkanie 45 
mkw., centrum Łowicza, I piętro, 
os. Noakowskiego, tel. kom. 
602-103-739.

 �Wynajmę mieszkanie, tel. kom. 
693-652-202.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
Zalesie i okolice, tel. kom. 
723-117-852.

 �Do wynajęcia 2.400 mkw. 
płaskiego i nasłonecznionego 
dachu na instalację 
fotowoltaiczną, Łowicz ul. 
Bolimowska 63, tel. (46) 837-42-
46, tel. kom. 605-578-502.

 �Do wynajęcia lokal 60 mkw. 
w pawilonie: róg Warszawskiej i 
Dworcowej, Łowicz, tel. (46) 837-
42-46, tel. kom. 605-578-502.

 �Obudowana wiata, wymiary 
80/12/4,5 z placem 3.000 
mkw. Łowicz, Bolimowska 63, 
tel. (46) 837-42-46, tel. kom. 
605-578-502.

 �Wynajmę od sierpnia 
2-pokojowe mieszkanie 39 mkw., 
os. Noakowskiego, I piętro, 
częściowo umeblowane, 1.300 zł 
+ opłaty, tel. kom. 660-028-135.
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 �Wydzierżawię 1,5 
ha, Mysłaków, tel. kom. 
509-637-975.

 �Przyjmę w dzierżawę ziemię, 
tel. kom. 696-736-701.

 �Wynajmę mieszkanie w 
centrum Łowicza, tel. kom. 
692-382-852.

 �Kwatery do wynajęcia, pokoje 
2;3-osobowe. Krakowska 13, tel. 
kom. 604-529-656.

kupno różne
 �Bagnety, monety, medale, 

starocie, tel. kom. 606-941-752.

 �Kupię uniwersalny bagażnik 
do samochodu na rowery, tel. 
kom. 501-040-082.

 �Kupię wózek widłowy GPW, 
tel. kom. 535-322-797.

sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe, opałowe, 

tel. kom. 504-257-615.

 �SPRZEDAM SADZONKI 
PELARGONII ANGIELSKICH, 
200 SZTUK PO 2 ZŁ, TEL. 
KOM. 663-077-050.

 �Sprzedam kamień polny, tel. 
kom. 579-074-198.

 �Sprzedam kosiarkę 
traktorkową, tel. kom. 
609-700-765.

 �Sprzedam wózek inwalidzki, 
tel. kom. 512-831-605.

 �Sprzedam rowerek dziecięcy, 
stan dobry + kółka boczne, 
hulajnoga 3-koła - różowa -stan 
dobry, tel. 782-908-033

 �Nowy strój łowicki, tel. kom. 
726-732-589.

 �Sprzedam skrzynki jedynki 
uniwersalki, skrzyniopalety, palety 
120x100, taśmociąg, tel. kom. 
663-722-495.

 �Skrzyniopalety drewniane, tel. 
kom. 601-286-499.

 �Wyprzedaż garażowa: skuter, 
kaski, meble różne, stębnówka, 
tel. kom. 530-350-251.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki 
uniwersalki,różne wymiary, 
klepki. Producent, tel. kom. 
501-658-261.

 �Sprzedam tanio żeliwny piec 
ogniwo 0,75m. Nie używany, 
tel. (46) 837-69-33, tel. kom. 
601-412-294.

 �Wózek inwalidzki elektryczny, 
tel. kom. 570-980-770.

 �Skrzynki plastikowe 15 kg, tel. 
kom. 515-734-284.

 �Sprzedam rury żelazne, średnica 
110 mm, tel. kom. 788-870-752.

 �Wózek paleciak, tel. 
693-830-160.

 �Bryczka łowicka po renowacji, 
tel. kom. 604-529-656.

 �Kamień - tłuczeń biały 
ozdobny do ogrodów, tel. kom. 
601-286-499.

 �Sprzedam blachę T8 białą w 
arkuszach 2x1,12 m, tel. kom. 
698-038-765.

 �Sprzedam silnik elektryczny 
7,5 kW i 5,5 kW, tel. 512-704-931.

 �Oddam za darmo używane 
łóżko 2-osobowe w kolorze 
białym w dobrym stanie, tel. 
kom. 501-074-060.

 �Wózek widłowy 1992r 
3-cylindrowy Perkins, 7.900zł, tel. 
kom. 602-584-266.

praca

dam pracę
 �Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 

pizzermana z możliwością 
przyuczenia oraz pomoc 
kuchenną. Praca na stałe lub 
weekendowo, tel. kom.  
885-353-500, 504-859-387.

 �Zatrudnię do pizzerii  
w Łowiczu kelnerkę oraz 
kierowcę, tel. kom. 885-353-500, 
504-859-387.

 �Przyjmę do pracy przy 
produkcji ogrodzeń betonowych 
w Kiernozi, atrakcyjne 
wynagrodzenie,  
tel. kom. 661-913-564.

 �Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych oraz do 
prac brukarskich, tel. kom. 
697-778-557.

 �Przyjmę pracowników do 
kostki brukowej, tel. kom. 
791-080-403.

 �Zatrudnimy pizzermana,  
19-22 zł/h + wysokie premie, 
tel. kom. 501-620-170.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek 
z dowozem , tel. kom.  
787-982-333, 697-286-861.

 �Zatrudnię piekarza Piekarnia 
Dmosin, tel. kom. 509-877-081.

 �Zatrudnię pomoc do piekarni 
Piekarnia Dmosin, tel. kom. 
509-877-081.

 �Zatrudnię kierowcę 
kat. C+E, praca pod 
supermarkerem, tel. kom. 
691-535-547.

 �Zatrudnię kierowcę na ciągnik 
siodłowy po kraju, izoterma, tel. 
kom. 606-289-088.

 �Zatrudnię w gospodarstwie 
rolnym, tel. kom. 668-146-499.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
w ruchu międzynarodowym  
i krajowym, tel. kom. 
501-038-542.

 �Ochroniarz w Łowiczu. Od 15 
do 18 złotych do ręki za godzinę. 
Umowa o pracę. Darmowe 
szkolenie, tel. kom. 785-564-928.

 �Do dociepleń budynków, 
doświadczenie, tel. kom. 
889-151-594.

 �Firma zatrudni panią do 
sprzątania, pomieszczenia 
socjalne, praca raz w tygodniu, tel. 
kom. 504-065-376.

 �Zatrudnię ludzi do zbioru bobu 
w Łowiczu, tel. kom. 503-956-610.

 �Zatrudnię pracowników do 
bobu, tel. kom. 790-575-493.

 �Do ochrony Stryków, tel. kom. 
665-115-344.

 �Szwaczki zatrudnię w Głownie, 
tel. kom. 606-407-240.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych w Głownie, tel. 
kom. 602-457-089.

 �Chałupniczki proste szycie 
zlecę, tel. kom. 602-457-089.

 �Przyjmę kierowcę kat. C, stała 
trasa, tel. kom. 503-692-808.

 �FIRMA SKRZYDLEWSKA 
ZATRUDNI MĘŻCZYZN DO 
USŁUG POGRZEBOWYCH,  
TEL. KOM. 538-632-911,  
OD 9 DO 16.

 �Hurtownia budowlana  
w Głownie zatrudni na 
stanowiska: sprzedawcy 
oraz magazyniera. Dobre 
wynagrodzenie, tel. kom. 
601-153-348.

 �Do produkcji, montażu rolet, 
markiz zatrudnię. Możliwość 
przyuczenia, Łowicz, tel. kom. 
501-033-415.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, tel. kom. 502-605-719.

 �Przyjmę do zbioru ogórków  
(z dowozem), tel. kom. 
517-758-812.

 �Zatrudnię pomocników 
budowlanych, tel. kom. 
783-997-688.

REKLAMA

REKLAMA
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 data w godz. miejscowość
  16 i 19.07.2021r.  8:00-12:00 Zielkowice Kępy, Arkadia 2, Placencja, Placencja Trakt.
 19.07.2021r.  8:00-15:00 Łąki Sierakowskie.
                      8:00-12:00 Zduny GS.
                      11:00-15:00 Wiskienica Dolna 1.
 20.07.2021r.  8:00-15:00 Łowicz ul.: Cebrowskiego, Motylińskiego, Chmielińskiej.
 22 i 23.07.2021r.  8:00-15:00 Domaniewice 2.

PGE Dystrybucja S.A. Oddział Łódź Rejon Energetyczny Łowicz
informuje, że ze względu na przeprowadzane prace eksploatacyjne

NASTĄPIĄ PRZERWY W DOSTAWIE ENERGII ELEKTRYCZNEJ
dla niżej wymienionych miejscowości:

Informacje o ww. przerwach można uzyskać pod nr tel. 991.
Dodatkowo informacje o wyłączeniach znajdują się na www.pgedystrybucja.pl

405336

 �Zatrudnimy kierowców kat. 
C+E do przewozu kontenerów 
morskich, Hamburg-Polska, 
weekendy w domu, wysokie 
zarobki, stabilne warunki pracy, tel. 
kom. 506-836-200.

 �SKR w Łowiczu zatrudni 
kombajnistę, tel. kom. 602-779-027.

 �Zatrudnię do układania kostki i 
prac ogólnobudowlanych, tel. kom. 
692-789-266.

 �Zatrudnię do zbioru czarnej 
porzeczki, tel. kom. 669-877-998.

 �Zatrudnię kombajnistę, tel. kom. 
695-052-735.

 �Zatrudnię instruktora nauki jazy 
kat. A, B, tel. kom. 604-169-278.

 �Zatrudnię do zbioru czereśni, tel. 
kom. 696-674-201.

 �Zatrudnię do zbioru ogórków (od 
sierpnia), tel. kom. 696-674-201.

 �Zatrudnię pomocnika murarza i 
murarza, dobre warunki pracy, tel. 
kom. 605-061-363.

 �Zrzeszenie Plantatorów 
Owoców i Warzyw Łowicz: 
zatrudni operatora maszyn 
rolniczych z uprawnieniami na 
transport surowca ciągnikiem 
rolniczym. Umowa o pracę lub 
zlecenia; oferujemy nowoczesny 
park maszynowy, atrakcyjny 
system wynagrodzenia., 
tel. (46) 830-00-35.

 �Zatrudnię samodzielnego 
brukarza, pomocników, wysokie 
wynagrodzenie, tel. kom. 
725-710-267.

 �Przyjmę pomocnika/murarza, 
tel. kom. 792-929-533.

 �Przyjmę pracowników 
do dociepleń i innych prac 
budowlanych, tel. kom. 
724-413-332.

 �Zatrudnię dziewiarza 
maszyny płaskie z możliwością 
przyuczenia, Głowno, tel. kom. 
508-116-242.

 �Kierowca C+E lub C dorywczo 
na skup owoców w Lubiankowie, 
tel. kom. 601-286-499.

 �Zatrudnię dekarzy i 
pomocników, tel. kom. 
609-846-316.

 �Pracownika do drobnych 
napraw aut osobowych 
w Głownie, ewentualnie 
przyuczenie, tel. kom. 
883-970-776.

 �Praca dla szwaczki, 
chałupniczki, szycie bez przerwy, 
tel. kom. 698-609-217.

 �Zatrudnię tynkarza/pomocnika, 
tel. kom. 730-679-727.

 �Zatrudnię: pomoc kuchenną, 
kelnerów, kelnerki, tel. kom. 
797-922-501.

 �Zatrudnię do zbioru wiśni, tel. 
kom. 603-879-004.

szukam pracy
 �Opiekun osoby starszej, 

niesamodzielnej, tel. kom. 790-456-
963;, 661-054-344.

 �Podejmę pracę jako 
kierowca busa lub autolawety 
(doświadczenie), tel. kom. 
725-875-566.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Układanie kostki brukowej, tel. 

kom. 667-837-817.

 �Tynki maszynowe, tel. kom. 
730-679-727.

 �Cyklinowanie, tel. kom. 
501-249-461.

 �Ogrodzenia - montaż, panele, 
siatka, itp., tel. kom. 606-303-471.

 �Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. 
kom. 667-189-380.

 �Wykonwyanie pokryć 
dachowych i konstrukcji, tel. kom. 
609-846-316.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. kom. 501-931-961.

 �Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 �Rozbiórki, wyburzenia 
kompleksowo od A-Z, tel. kom. 
665-412-890.

 �Malowanie, tel. kom. 
514-347-542.

 �Bramy przesuwne, ogrodzenia, 
siatka, panele ogrodzeniowe, 
montaż, producent, tel. kom. 
503-572-046.

 �Tynki maszynowe 
profesjonajne, wylewki, tel. kom. 
604-144-668.

 �Docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia 
wnętrz. FVAT, tel. kom. 
606-737-576.

 �Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. Tanio i 
solidnie, tel. 664-712-854.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
tel. kom. 725-668-616.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
kom. 504-960-515.

 �Wykończenia, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 �Docieplenia budynków, tel. 
kom. 666-152-315.

 �Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 �Malowanie, gładź, glazura, tel. 
kom. 668-026-851.

 �Docieplenia budynków, prace 
ogólnobudowlane, solidnie, tel. 
kom. 889-151-594.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

 �Tynki, remonty, docieplenia, 
tanio, tel. kom. 510-300-753.

 �Stawianie garaży, 
przybudówek, wykończenia, tel. 
kom. 500-265-542.

 �Docieplanie budynków, 
elewacje, struktury: agregatem. 
Tanio, szybko, solidnie, tel. kom. 
607-612-176.

 �Papa - tanio, solidnie!, tel. kom. 
608-677-525.

 �Krycie dachów i sprzedaż 
materiałów budowlanych. Tanio, 
solidnie!, tel. kom. 608-677-525.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, 
malowanie, smarowanie, tel. 
kom. 609-227-348.

 �Układanie kostki brukowej, 
krótkie terminy, tel. kom. 
883-215-523.

 �Dachy: profesjonalnie, 
papa termozgrzewalna, 
malowanie, smarowanie, 
rynny, gwarancja!, tel. kom. 
735-300-550.

 �Posadzki maszynowe, 
zacieranie mechaniczne, tel. 
kom. 785-246-112.

 �Adaptacja poddaszy, 
ścianki, sufity G/K, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, 
docieplenia budynków, tel. kom. 
792-781-446.

 �Dachy, malowanie, papa 
termozgrzewalna, tel. kom. 
668-243-665.

 �Murowanie klinkierem, płoty i 
kominy, tel. kom. 721-651-936.

sprzedaż
 �Dachy, rynny, akcesoria, tel. 

kom. 513-019-010.

 �Blachy Ruukki, tel. kom. 
513-019-010.

 �Blachy Bud-Mat, tel. kom. 
513-019-010.

 �Blachy Pruszyński, tel. kom. 
513-019-010.

 �Płyta warstwowa (PIR), tel. kom. 
513-019-010.

 �Sprzedam używany piec na 
ekogroszek Ekocentr oraz boiler z 
grzałką na ciepłą wodę, tel. kom. 
602-615-399.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo, tel. 
kom. 601-818-310.

 �Kompleksowe usługi 
hydrauliczne i elektryczne, tel. 
kom. 603-217-412.

 �Usługi hydrauliczne, 
spawalnicze, mechaniczne. Złota 
rączka, tel. kom. 506-891-289.

 �Usługi elektryczne., tel. kom. 
571-845-477.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. kom. 535-466-501.

 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, tel. kom. 
535-466-501.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

usługi inne
 �Wycinka drzew, usługi 

podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
kom. 782-718-483.

 �Docieplenia budynków - 
odgrzybianie i malowanie 
elewacji - program Czyste 
Powietrze, tel. kom. 
602-482-572.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

matrymonialne
 �Samotna Pani w wieku 50 lat 

pozna Pana od 50-60 lat, który 
poważnie myśli o życiu, tel. kom. 
889-129-902.

nauka
 �Język angielski, niemiecki,  

tel. kom. 782-613-909.

 �Angielski, matematyka,  
tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, angielski,  
tel. kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór 

własnym transportem, tel. kom. 
783-112-512.

 �Skup zboża, auto 
samozaładowcze, tel. kom. 
607-202-732.

 �Kupię zboże, tel. kom. 
508-471-814.

 �Kupię, sprzedam owies, 
gorczycę, rzepak i inne nasiona, 
tel. kom. 668-478-617, 726-721-037.

 �Kupię zboże, tel. kom. 
693-157-117.

 �Zboże, tel. kom. 603-945-983.

hodowlane
 �Kupię cielęta ras mięsnych i 

krzyżówki ras mięsnych z HF, tel. 
kom. 510-099-950.

 �Kupię byczki, jałówki 100-600kg 
do dalszego chowu, tel. kom. 
515-121-410.

maszyny
 �Każdego Fortschritta-323, 

Ursusa, Zetora, tel. kom. 
725-361-836.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, MTZ, MF-255, T-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
515-710-848.

 �Kupię kombajn Bolko, tel. 
kom. 696-312-242.

 �Kupię przyczepę do remontu, tel. 
kom. 604-752-472.

 �Kupię rozsiewacz Motyl, 
glebogryzarka do remontu, tel. 
kom. 604-752-472.

 �Kupię przyczepę ciągnikową, 
kupię przyczepkę samochodową, 
C-328, C-330, tel. kom. 
506-355-899.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 

tel. kom. 602-235-159.

 �Słoma ze stodoły (baloty), 
tel. (46) 838-70-95, Bąków Górny.

 �Siano kostka, pszenica, tel. 
kom. 512-179-465.

 �Sprzedam mieszankę 
zbożową, około 10 ton, tel. kom. 
660-702-548.

 �Słoma prosto z pola, tel. kom. 
798-726-769.

 �Owies, tel. kom. 512-335-957.

 �Pszenżyto 2 tony i żyto, tel. 
kom. 604-088-657.

 �Siano, słoma z dowozem, tel. 
kom. 600-822-089.

 �Słoma ze stodoły, Bielawy, tel. 
kom. 695-774-253.

 �Sprzedam 2ha bobu na pniu, 
tel. kom. 725-919-624.

 �Owies, żyto, tel. kom. 
736-417-516.

 �Sprzedam słomę ze sterty w 
balotach, tel. kom. 666-723-148.

 �Słoma duże bele 25 zł, tel. 
kom. 509-838-266.

 �Owies, pszenżyto, tel. kom. 
510-084-555.

 �Owies 4 tony, 6 ton żyta 
z pszenżytem, tel. kom. 
501-389-031.

 �Sprzedam łubin, tel. kom. 
663-319-284.

 �Słoma po kombajnie, jęczmień 
ozimy, tel. kom. 608-137-544.

 �Kukurydza 700 kg, siano, 
Marywil, tel. kom. 691-125-654.

 �Pszenżyto i mieszanką 
zbożowa, gmina Zduny, tel. kom. 
787-853-293.

 �Owies, tel. kom. 667-988-983.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
888-114-186.

 �Mieszanka zbożowa, tel. kom. 
795-629-994.

 �Sprzedam mieszankę owies 
+ jęczmień więcej owsa i 
pszenżyto, Rybno, tel. kom. 
663-731-263.

 �Sprzedam owies (około 
tony), okolice Rybna, tel. kom. 
694-227-489.

 �Sprzedam owies, tel. kom. 
692-146-594.

 �Pszenica paszowa, tel. kom. 
661-037-030.

 �Sprzedam pszenżyto , tel. kom. 
519-184-403.

 �Sprzedam ogórki, tel. kom. 
728-329-771.

 �Sprzedam słomę z pola i 
słomę w belkach ze stodoły, 
Traby, tel. kom. 515-429-115.

 �Sprzedam pszenżyto około 5 
ton, tel. kom. 534-950-675.

 �Siano w balotach z sianej łąki, 
tel. kom. 501-247-812.

 �Słoma z przykrytego stoga, tel. 
kom. 515-734-284.

 �Mieszanka zbożowa, tel. kom. 
519-175-299.

 �Owies, tel. kom. 781-173-553.

 �Ziarno kukurydzy, tel. kom. 
511-220-652.

 �Sprzedam mieszankę zbożową 
paszową, Mysłaków, tel. kom. 
661-786-442.
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 �Sprzedam słomę po 
kombajnie, Szymanowice, tel. 
kom. 798-906-448.

 �Sprzedam mieszankę ok. 2,5t, 
tel. kom. 723-030-883.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
608-721-730.

 �Saladera, gryka, łubin, proso, 
soja, tel. kom. 506-115-015.

 �Kukurydza, pszenica, pszenżyto, 
jęczmień, owies, mieszanka, 
słoma, tel. kom. 506-115-015.

 �Sprzedam pszenżyto i słomę 
okrągłe bele ze stodoły, tel. kom. 
795-499-795.

 �Sprzedam słomę ze stodoły w 
belach, tel. kom. 785-122-857.

 �Mieszanka 3 tony, tel. kom. 
604-245-140.

 �Owies z transportem, tel. kom. 
505-056-670.

 �Słoma z 4 ha pszenicy, 2 ha 
jęczmienia, tel. kom. 606-901-931, 
Osiek.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
537-480-935.

 �Pszenżyto, mieszanka jara, tel. 
kom. 535-417-089.

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61, tel. kom. 
665-094-708.

 �Sprzedam słomę ze stodoły w 
belach, tel. kom. 785-122-857.

 �Pszenżyto, tel. kom. 
693-543-645.

hodowlane
 �Jałówka na wycieleniu oraz 

dojarka, Parma, tel. kom. 
733-805-066.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
10 lipca, tel. kom. 721-296-923.

 �Sprzedam jałówki  
wysokocielne, hodowlane, tel. kom. 
608-689-939.

 �Sprzedam byczka, tel. kom. 
607-389-802.

 �Sprzedam cielaki, tel. kom. 
725-402-590.

 �Sprzedam jałówkę 
wysokocielną, mleczną, termin 
wycielenia koniec lipca, waga 750 
kg, tel. kom. 669-472-114.

 �Sprzedam jałówkę 
wysokocielną, tel. kom. 
664-748-795.

 �Jałosia 2-tygodniowa, tel. kom. 
692-556-557.

 �Prosięta 19 sztuk, tel. kom. 
721-302-440.

 �Jałówka wysokocielna 
sprzedam, tel. kom. 608-137-544.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
607-150-316.

 �Sprzedam 4 jałówki typ mleczny 
w wieku 14-18 miesięcy do 
zacielenia, Świeryż Drugi, tel. kom. 
661-595-492.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
795-629-994.

 �Byczek, jałoszka Simental, tel. 
kom. 669-870-572.

 �Byczek Simantal mięsny 80-
90kg, tel. kom. 695-090-723.

 �Duża jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 668-162-199.

 �Sprzedam jałówki hodowlane 
3 sztuki, termin wycielenia 
sierpień, cena 5.800 zł/
sztuka do negocjacji, tel. kom. 
516-415-834.

 �Sprzedam prosiaki 12 sztuk, 
tel. kom. 697-153-771.

 �Sprzedam 2 jałówki 
wysokocielne, tel. kom. 
603-753-990.

 �Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 666-534-325.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 �Sprzedam byczka, tel. kom. 
661-766-451.

 �Sprzedam 2 małe byczki czarno-
białe, tel. kom. 792-858-895.

 �Sprzedam cielęta, jałoszki, tel. 
kom. 693-299-439.

 �Sprzedam 18 prosiąt, tel. kom. 
608-721-730.

 �Sprzedam krowy wysokocielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 
510-106-917.

 �Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, termin 14 lipca, tel. 
kom. 725-445-924.

 �Dwa byczki, tel. kom. 
604-245-140.

 �Sprzedam byczka około 60 kg, 
tel. kom. 660-702-548.

 �Sprzedam byczki, tel. kom. 
726-931-728.

 �Prosiaki mięsne, 20 szt., tel. 
kom. 662-059-527.

 �Sprzedam 2 jałówki 
wysokocielne, tel. kom. 665-281-
739, 665-941-224.

 �Prosięta, tel. kom. 
669-482-486.

 �Prosięta, tel. kom. 667-968-574.

 �Sprzedam jałówkę 
wysokocielną dużą, termin 
21.08.2021, tel. kom. 
665-974-254.

 �Prosięta, tel. kom. 530-668-967.

 �Cielak (byczek), tel. kom. 
693-543-645.

maszyny
 �Pług Agro-Masz 4-skibowy, 

agregat uprawowy 3,20m, tel. 
kom. 502-095-748.

 �Deszczownie do warzyw 
300-450 m węża Perott, Banlich, 
Chuding, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 �Karmniki dla świń z 
Niemiec, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 �Kojce przegrodowe 
do tuczników z tworzywa 
sztucznego, sprowadzone z 
Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 �Przetrząsarka do siana 
Pottinger, tel. kom. 509-282-300.

 �Rury, zraszacze do 
deszczowni, duży wybór, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Siewnik do zboża Amazone 
D7, 2,5 m; kosiarka dyskowa 
Pottinger Cat 3005, 3 m 
szerokości, 2008 rok, tel. kom. 
509-282-300.

 �Siewniki do zboża Amazone 
D7, D8 2,5-4 m Isaria lobster 
Super, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 �Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import Niemcy, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Wąskie koła do ciągnika, 
kompletne 48, 46, 42, 38, 36 
cali, tel. kom. 509-282-300.

 �Agregaty bierne 3-metrowe 
Rau, z hydropakiem, tel. kom. 
509-282-300.

 �Beczki asenizacyjne 
ocynkowane 4.000-10.000 
litrów, oś skrętna, sprowadzone 
z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Ferguson 
1134, 4x4, 135KM, 1984 rok, 
sprężarka, sprowadzony z 
Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 �Orkan do trawy Tarup, 
szerokość 1,4-1,6m, tel. kom. 
509-282-300.

 �Przyczepa HL60, ładowność 
6 ton, dwustronny wywrot, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Przyczepy do remontu 
sztywne, wywrotki 6-10t, 
przyczepa tandem 16t,  
3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 �Rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. kom. 
509-282-300.

 �Rozsiewacze do nawozu 
Amazone, Raw, ładowność 
600-2.000kg, import Niemcy, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Sortowniki do ziemniaków, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Kombajn do ziemniaków 
Crime 150-60, stan bdb, 
sprowadzony z Niemiec, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Opryskiwacz zawieszany 
Hardi, szerokość 15 m, lance 
hydraulicznie podnoszone 
i składane, tel. kom. 
509-282-300.

 �Przetrząsarka do siana, 6 
gwiazdowa, Pottinger Fit 660, 
tel. kom. 509-282-300.

 �Przyczepa Niemiecka Crone 
18 ton, 3-stronny wywrot, tel. 
kom. 509-282-300.

 �Siewnik do kukurydzy Kleine 
8-rzędowy, hydraulicznie 
składany, tel. kom. 509-282-300.

 �Dojarka przewodowa 
Westfalia, 5 aparatów 
udojowych; schładzalnik mleka 
Japy 1100 litrów, tel. kom. 
510-099-950.

 �Bizon Z-56, cyklop, Ursus 
U-902, prasa Z-224, beczka 
2000l, rozrzutnik obornika, 
przyczepa 6t, tel. kom. 
512-179-465.

 �Sprzedam zbiorniki na zboże, 
podajnik kubełkowy, tel. kom. 
533-667-939.

 �Stół do rzepaku do Claasa 
szer. 3,60, inne maszyny, tel. 
kom. 667-212-150.

 �Sprzedam pług 5-skibowy 
grudziądzki, rozrzutnik 1-osiowy, 
ładowacz Troll, tel. kom. 
694-628-277.

 �Prasa kostka Sipma, mało 
używana, tel. kom. 609-568-952.

 �Słoneczko 5-gwiazdowe, 
beczka do ślęzy, tel. kom. 
798-726-769.

 �Kombajn zbożowy Bizon, 
I właściciel,, tel. kom. 
667-561-730.

 �C-330, 1986 rok, tel. kom. 
605-123-285.

 �Pług 4-skibowy obrotowy, 
kosiarka rotacyjna 2,20 m, 
kombajn zbożowy Massey 
Ferguson 30 1990 rok, tel. kom. 
600-822-089.

 �Sprzedam przyczepę rolniczą 
D46, tel. kom. 607-570-070.

 �Ciągnik Ursus C-330, 1980r, 
z zamontowanym ładowaczem 
TUR-2 z 2017 roku. Rozrzutnik 
sadowniczy Gomar GR-35 
2017r. stan bdb, tel. kom. 
728-824-150.

 �Sprzedam prasę do balotów- 
Sipma, tel. kom. 666-723-148.

 �Gniotownik do zboża, stan 
bdb, tel. kom. 601-295-760.

 �Sprzedam przyczepę, tel. 
kom. 515-291-420.

 �Sprzedam kombajn zbożowy 
MF187, 15 tys., Stryków, tel. 
kom. 601-362-050.

 �Prasa John Deere 590, stan 
bdb, tel. kom. 514-518-658.

 �Sprzedam prasę Z-224 
kostka, maszt do ciągnika na 
tył, tel. kom. 795-088-317.

 �Zetor 5211, przyczepa do 
balotów, przyczepa zbierająca, 
ciągnik Deutz 110, tel. kom. 
783-017-131.

 �Sprzedam przyczepę 4,5 
tony, wywrotkę, tel. kom. 
664-048-684.

 �Maszynki do bobu, tel. kom. 
727-472-512.

 �Sprzedam prasę kostkę, tel. 
kom. 513-473-662.

 �Redło 3, tel. kom. 
570-980-770.

 �Prasa kostka, tel. kom. 
696-736-701.

 �Siewnik zbożowy poznaniak, 
tel. kom. 691-610-713.

 �Kopaczka ciągnikowa, pług 
2-skibowy, sadzarka czeska, tel. 
kom. 510-325-608 w weekendy 
lub po 18.00.

 �Pług zagonowy Staltech 
U006 5-skibowy, tel. kom. 
697-012-686.

 �Dwukółka, tel. kom. 
698-992-883.

 �Silos zbożowy, dmuchawa 
zbożowa z turbiną, Opel Astra, 
ciągnik, tel. kom. 538-455-989.

 �Sprzedam kombajn Bizon 
1991 rok, tel. kom. 602-339-665.

 �Pług 3-skibowy; 3 silniki 
5,5kW, tel. kom. 605-070-411.

 �Prasa kostka Z-224, tel. kom. 
880-762-565.

 �Kombajn do porzeczki Arek 3, 
tel. kom. 505-056-670.

 �Prasa kostka, tel. kom. 
504-629-438.

 �Sprzedam wialnię do zboża, 
tel. kom. 698-038-765.

 �Śrutownik wraz z silnikiem, 
talerzówka do naprawy i lebiotka, 
tel. kom. 693-084-903.

 �Likwidacja narzędzi  
rolniczych, rozrzutnik  
w oryginale, stan bdb, tel. kom. 
607-889-255.

 �Nowe pasy do Fortschritta 
514, rozrzutnik do Ifa, tel. kom. 
721-169-137.

 �Sprzedam przyczepę 6 ton, tel. 
kom. 696-566-606.

 �Sprzedam cyklop, kosiarkę, 
sadzarkę, kopaczkę, pług 3, 
2, brony 5, dwukółkę, tel. kom. 
506-355-899.

 �T-25 Władymirec 1987r., I 
właściciel, 7.900zł, tel. kom. 
602-584-266.

inne
 �Przewód do nawadniania  

fi75 10atm, 500m z akcesoriami, 
cena do negocjacji, tel. kom. 
795-792-370.

 �Sprzedam tanio zbiornik do 
mleka 600 litrów, wanna, niski, 
tel. kom. 889-148-034.

 �Sprzedam silos na zboże, tel. 
kom. 728-381-551.

 �Obornik, tel. kom. 
603-243-414.

rolnicze - usługi
 �Białkowanie obór, tel. kom. 

518-168-598.

 �Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505-928-735.

 �Usługi kombajnem zbożowym, 
tel. kom. 696-736-701.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
 �Sprzedam szczeniaki owczarka 

niemieckiego, tel. kom.  
697-753-260 po 16.00.

 �Szczeniaki owczarka 
niemieckiego, długowłose, tel. 
kom. 662-212-754.

 �Oddam małe kotki, tel. kom. 
532-365-546.

 �Sprzedam szczenięta owczarka 
podhalańskiego, tel. kom. 
781-781-321.

 �Owczarek niemiecki 
długowłosy, 8-miesięczny, tel. kom. 
518-767-883.

 �Oddam psa za darmo, tel. kom. 
663-881-721.
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ważne telefony
 �Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 �Policja 997 alarmowy, w Głownie 47 
842 54 11; w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 �Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Strykowie 665-529-866; 
punkt w Zgierzu 665-530-518.

 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

apteki
 �Dyżury w Głownie: 
czwartek, 8 lipca:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
piątek, 9 lipca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 10 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
niedziela, 11 lipca: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 12 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 685-78-11
wtorek, 13 lipca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 14 lipca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8 dnia nast., w sob. w godz. 20-9 
dnia nast. w niedz. w godz. 18-8 dnia 
nast., w święta w godz. 8-8 dnia nast.
 �Dyżury w Strykowie:  

niedziela, 11 lipca w godz. 9–14.00:  
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85
 �Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, tel. 42 719-65-25
 �Popów Głowieński 35, tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

urzędy i instytucje
 �Dmosin – Urząd Gminy 46 874-62-94
 �Głowno – Urząd Miejski 42 719-11-
51, 42 719-16-97; USC 798 831 572; 
MOK 42 719-11-43; MZK 42 7191-035; 

MZWiK 42719-16-39; Schronisko dla 
zwierząt 509-104-718; Środowisko-
wy Dom Samopomocy 42 710 87 
44; Urząd Skarbowy 42 719 19 81
 �Głowno – Urząd Gminy 42 719-12-91
 �Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu – 
Punkt Informacyjno-Konsultacyjny  
w Głownie 42 719 20 76
 �Stryków – Urząd Miasta i Gminy 
42-719-80-02, 42 719-96-73; ZGKiM 
42 7198-198
 �Łódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego z s. Bratoszewicach 
42-719-89-28
 �Dom Kultury w Niesułkowie 42-719-
70-94, 516-049-886, 505-964-846

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie: 7.00, 
9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. Maksymiliana w Głow-
nie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie: 
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 �Muzeum Żołnierza Polskiego – 
ekspozycja umundurowania i ekwipunku 
żołnierzy z I i II wojny światowej; Dmosin 
2a, tel. 504-327-183.
 �Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.

inne
 �Kąpielisko, plaża i wypożyczalnia 
kajaków i rowerów wodnych  
w Strykowie - ul. Legionów,  
czynne codziennie  
w godz. 10.00-18.00.
 �Wypożyczalnia sprzętu pływającego 
w Głownie, ul. Swoboda 2, czynna 
codziennie w godzinach 11.00–19.00.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z z dnia 6.07.2021 r.

w Łowiczu w Głownie
agrest kg - 6,00
botwinka pęczek - 3,50
bób kg 10,00 7,00
brokuły szt. 5,00 -
buraki czerwone kg 2,50 4,00
cebula kg 4,00-5,00 3,00-5,00
cebula dymka pęczek 4,00 4,00
cukinia kg 7,00 6,00
czereśnie kg 5,00-8,00 7,00-8,00
czosnek szt. 2,50 -
fasola zielona kg 12,00 14,00
fasola żółta kg 12,00 14,00
jabłka kg 2,00-3,00 3,00
jaja fermowe 15 szt. 7,00-10,00 7,50-11,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-13,00
kalafior szt. 5,00 5,00
kapusta biała szt. 4,00-5,00 4,00
kapusta pekińska kg 5,00 -
koperek pęczek 2,50 1,50
maliny 0,25 kg 10,00 4,00-5,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 3,00 2,00-2,50
natka pietruszki pęczek 2,50 2,00
ogórki kiszone kg 10,00 -
ogórek gruntowy kg 4,00 3,50-4,00
ogórek zielony kg 4,00 -
papryka czerwona kg 13,00 14,00
papryka zielona kg 13,00 -
papryka żółta kg 13,00 -
pieczarki kg 10,00 -
pietruszka kg 5,00
pomidor malinowy kg 6,00 4,00-5,00
pomidor polny kg - 3,00-4,00
pomidor szklarniowy kg 6,00 -
por szt. 4,00 3,00
rzodkiewka pęczek 2,50 2,00
sałata szt. 3,00 2,00
seler szt. 3,00-4,00 2,50-3,00
truskawki kg 5,00 5,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4,00
ziemniaki młode kg 2,00 1,80-2,00
marchew młoda pęczek - 2,50
pietruszka młoda pęczek 4,50 4,00

OFERTY PRACY
z dnia 7.07.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Pakowacz ręczny
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Pracownik do spraw ubezpieczeń (staż z UP)
 � Fryzjer (staż z UP)
 � Ślusarz (staż z UP)
 � Robotnik gospodarczy (staż z UP)
 � Robotnik gospodarczy
 � Kierowca samochodu dostawczego
 � Technik administracji (staż z UP)
 � Technik administracji (staż z UP)
 � Operator przesadzarki typu holmac
 � Zaopatrzeniowiec (staż z UP)
 � Stolarz
 � Pracownik laboratorium (metrolog)
 � Pielęgniarka/pielęgniarz

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Kierowca kat. C
 � Listonosz
 � Koordynator zakładu
 � Pracownik biurowy
 � Koordynator zakładów
 � Koordynator rozwoju
 � Monter
 � Pracownik gospodarczy
 � Doradca klienta
 � Monter ociepleń budynków
 � Kierowca ciężarówki do 3,5 t
 � Prace pomocnicze wkuchni - pomoc kuchenna
 � Pomocnik lakiernika
 � Opiekun osób starszych
 � Operator maszyn w przemyśle włókienniczym

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Kucharz
 � Kierowca kat.C
 � Referent do spraw sprzedaży
 � Wulkanizator
 � Nauczyciel chemii
 � Nauczyciel teoretycznych przedmiotów 

zawodowych

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 6.07.2021 r.

Żywiec wieprzowy:

 � Domaniewice: 4,60 zł/kg+VAT

 � Różyce: 4,60 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 4,50 zł/kg + VAT

 � Karnków: 4,80 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 4,00 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Domaniewice: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 6,20 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

 � - Izabela Ziarnik z Łowicza  
i Michał Janik z Białynina 

ŚLUBOWALI SOBIE
ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 �Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 �Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  

ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 �Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 �Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 �Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynna codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o  godz. 
15.30); w poniedziałki nieczynne.  
W piątek 2 lipca wstęp wejściem 
głównym wyłącznie do skansenu przy 
muzeum, ekspozycje w gmachu z przy-
czyn technicznych będą nieczynne.  
Bilety: normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 
40 zł, na wystawy czasowe 5 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek.  
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku  
• Historia miasta i regionu 
• Etnografia Księstwa Łowickiego 
• Izba Pamięci Łowickich Żydów 
Wystawy czasowe: 
• „Aniela Chmielińska (1868–1936) 
w 85. rocznicę śmierci” – wystawa 
fotografii oraz dokumentów z archiwum 
rodzinnego; czynna do 31 października.
• „Fascynacje” – Tkanina i malar-
stwo Ewy Szostak – wystawa czynna 
do 29 sierpnia.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00. Bilety: normalny 9 zł, ulgowy 
7 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 
r.ż.) 20 zł, bilet spacerowy 5 zł. Wstęp 
bezpłatny: piątek.

 �Skansen w Maurzycach – czynny 
codziennie w godz. 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30), od godz. 17.00 do 18.00 
zwiedzanie obiektów tylko z zewnątrz 
(obowiązuje bilet spacerowy). Bilety: 
normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 40 zł; 
spacerowy 5 zł.
 �Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691 979 262.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–pt. 
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 �Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje 
telefoniczne: 605 767 555; wstęp płatny: 
15–25 zł/os.; www.ksiestwolowickie.pl 
 �Muzeum Motoryzacji Motonostalgia 
w Nieborowie – czynne w każdą sobotę 
i niedzielę w godzinach od 10.00 do 
18.00; tel. 570 077 900
 �Muzeum Ludowe Rodziny  
Brzozowskich w Sromowie – czynne  
w niedziele i święta w godz. 12:00-17:00, 
dni powszednie 9:00-17:00; Sromów 11,  
gmina Kocierzew, tel. 46 838 44 72
 �Pałac w Nieborowie – czynny 
codziennie w godz. 10.00-17.30; bilety: 
20 zł normalny, 15 zł ulgowy, 1 zł dzieci 
i młodzież (ucząca się, 7–26 lat); ponie-
działek dzień bezpłatny (za wyjątkiem 
dni świątecznych i długich weekendów).
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00– 
18.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 �Pałac w Sannikach – czynny od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-15.30, soboty, niedziele i święta  
w godzinach 10.00-18.00; bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł.
 �Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–21.00; wstęp wolny. 
 �Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej. Zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 8,00 zł, normalny 10,00 zł
 �Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.

kino Fenix 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Czwartek, 8 lipca:
godz. 16.30 – Luca – animacja / kome-
dia / przygodowy prod. USA, reżyseria: 
Enrico Casarosa, czas: 1 godz. 35 min.
godz. 17.00 /sala II – Magnezja
godz. 19.00 – Obecność 3.Na rozkaz 
diabła - Horror prod. USA
Reżyseria: Michael Chaves
Czas: 1 godz. 52 min.
godz. 19.15 /sala II – Paryskie tango   

Reżyseria: Jézabel Marques
Czas: 1 godz. 38 min.
 �Piątek-sobota, 9-10 lipca:
godz. 16:30 –  Elfinki - animacja / Fami-
lijny / Komedia prod. Niemcy
Reżyseria: Ute von Münchow-Pohl
Czas: 1 godz. 18 min.
godz. 18:00 /sala II–  Miasto - Kryminał 
prod. Polska, Reżyseria: Marcin Sauter
Czas: 1 godz. 20 min.
godz. 19:00 - Bodyguard i żona 
zawodowca - komedia / Akcja prod. 
USA / Wielka Brytania, Reżyseria: Patrick 
Hughes, Czas: 1 godz. 58 min.
 �Niedziela, 11 lipca:
godz. 16:30 –  Elfinki 
godz. 19:15 /sala II–  Miasto
godz. 19:30 - Bodyguard i żona 
zawodowca
 �Poniedziałek-czwartek, 12-15 lipca:
godz. 16:30 –  Elfinki 
godz. 18:00 /sala II–  Miasto
godz. 19:00 - Bodyguard i żon

koncerty
 �Niedziela, 11 lipca:
godz. 17.00 – Koncert Letni: Zespół 
Śpiewaczy „Bednary” i Chór Seniora 
„Radość”; baszta im. gen. Klickiego w 
Łowiczu, wstęp wolny. 
 �Wtorek, 13 lipca:
godz. 19.30 – XXXIII Międzynaro-
dowy Festiwal Organowy „Johann 
Sebastian Bach” – wystąpią: Roman 
Gryń – trąbki, Bogdan Narloch – organy; 
Bazylika Katedralna w Łowiczu, Stary Ry-
nek 24. Bilety: 10 zł normalny, 5 zł ulgowy 
do nabycia przed koncertem.
 �Sobota, 17 lipca:
godz. 18.00 – Bzura Rock Show Fe-
stiwal vol 6 – wystąpią: Dzień Zapłaty, 
Tajm, Pale Mannequin, Staria Dżem 
Cover Band, Agata Adams, Koniunktura, 
Lord Cox Pink Floyd Cover Band; muszla 
koncertowa, park Błonie w Łowiczu, 
wstęp wolny.

inne 
 �Piątek, 9 lipca:
godz. 21.00 – Kino Letnie: „Palm 
Springs” – komedia; dziedziniec ŁOK, ul. 
Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 �Sobota – niedziela, 10–11 lipca:
godz. 12.00–18.00 – Warsztaty z twór-
cami ludowymi – drewniana chatka 
informacji turystycznej, Stary Rynek 
w Łowiczu. Udział bezpłatny.  
 �Poniedziałek 12 lipca:
godz. 10.00 – Warsztaty ceramiczne 
– poprowadzi Jadwiga Dębska  
z Pracowni Ceramiki DeJa, Biblioteka 
Publiczna i Dom Kultury w Gminie Zduny, 
zapisy do 8.07, udział w zajęciach  
jest bezpłatny.
 �Środa, 14 lipca: 
godz. 17.30 – „Zrównoważone plu-
szaki” – zajęcia warsztatowe „Eco akcje 

na wakacje” dla dzieci w wieku 6-12 lat. 
Nowa Pracownia – dziedziniec Łowickie-
go Ośrodka Kultury, ul. Podrzeczna 20. 
Obowiązują zapisy; wstęp 15 zł/os.
 �Środa, 15 lipca:
godz. 16-16.45 (Grupa I: dzieci w wieku 
3-5 lat;  Grupa II: dzieci w wieku 6-12 lat, 
godz. 16.45-18.00.) - warsztaty ludowe 
w ramach Dziecięcego Zespołu 
Pieśni i Tańca Zduny – instruktorzy: 
Szymon Mońka, Kinga Dzik oraz Klaudia 
Sędecka-Kowalska, udział w zajęciach 
- bezpłatny
 �Sobota – niedziela, 17–18 lipca:
godz. 12.00–18.00 – Warsztaty z twór-
cami ludowymi – drewniana chatka 
informacji turystycznej, Stary Rynek 
w Łowiczu. Udział bezpłatny. 
 �Wtorek, 20 lipca:
godz. 16.00 – Breakdance - instruktor 
Kamil Hoft, udział w zajęciach jest oczy-
wiście bezpłatny, Biblioteka Publiczna
I Dom Kultury Gminy Zduny
 �Piątek, 23 lipca:
godz. 21.00 – Kino Letnie: „Czarow-
nica miłości” – horror / komedia; 
dziedziniec ŁOK, ul. Podrzeczna 20; 
wstęp wolny.
 �Sobota – niedziela, 24–25 lipca:
godz. 12.00–18.00 – Warsztaty z twór-
cami ludowymi – drewniana chatka 
informacji turystycznej, Stary Rynek 
w Łowiczu. Udział bezpłatny.  
 �Środa, 28 lipca:
godz. 17.30 – „Mali kucharze” – zajęcia 
warsztatowe „Eco akcje na wakacje” dla 
dzieci w wieku 6-12 lat. Nowa Pracownia 
– dziedziniec ŁOK, ul. Podrzeczna 20. 
Obowiązują zapisy; wstęp 15 zł/os. 
 �Sobota – niedziela,  

    31 lipca –1 sierpnia:
godz. 12.00–18.00 – Warsztaty z twór-
cami ludowymi – drewniana chatka 
informacji turystycznej, Stary Rynek 
w Łowiczu. Udział bezpłatny.  
 �Piątek, 6 sierpnia:
godz. 21.00 – Kino Letnie: „Tylko zwie-
rzęta nie błądzą” – thriler / komedia; 
dziedziniec ŁOK, ul. Podrzeczna 20; 
wstęp wolny.
 �Środa, 11 sierpnia:
godz. 17.30 – „Mali kucharze” – zajęcia 
warsztatowe „Eco akcje na wakacje” dla 
dzieci w wieku 6-12 lat. Nowa Pracownia 
– dziedziniec ŁOK, ul. Podrzeczna 20. 
Obowiązują zapisy; wstęp 15 zł/os. 
 �Piątek, 20 sierpnia:
godz. 21.00 – Kino Letnie: „La Go-
mera” – komedia; dziedziniec ŁOK, ul. 
Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 �Środa, 25 sierpnia:
godz. 17.30 – „Mieszanki wybuchan-
ki” – zajęcia warsztatowe „Eco akcje na 
wakacje” dla dzieci w wieku 6-12 lat.
Nowa Pracownia – dziedziniec ŁOK, 
ul. Podrzeczna 20. Obowiązują zapisy; 
wstęp 15 zł/os. 
 �Piątek, 27 sierpnia:
godz. 21.00 – Kino Letnie: „Arab 
blues” – komedia; dziedziniec ŁOK, ul. 
Podrzeczna 20; wstęp wolny.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1,  
NZOZ Red-Med tel. (24) 355-60-11, 
697-859-705
 �Ośrodek zdrowia w Oporowie  
24 383 15 00
 �Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86, 24 285-
10-90; NZOZ Promed 24 285-48-44, 24 
285-29-20; LuxMedica 24 231 91 00
 �Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 �Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433
 �Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

ważne telefony
 �Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91

 �Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 537 449 098
 �Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej 
i Nieodpłatnego Poradnictwa Obywa-
telskiego w Gostyninie – 539 522 155
 �Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 �Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 24 383 15 19
 �Żychlin: 
ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 �Śleszyn 9.00, 11.00
 �Luszyn 9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 �Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 �Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 �Bedlno: 9.00, 11.30
 �Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 �Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 �Boisko „Orlik” w Żychlinie  
pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 �Stadion Miejski w Żychlinie,  
ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy w Żychlinie  24 351-
20-33; 24 351-20-32; Referat Spraw 
Obywatelskich 24 351 20 14; Urząd 
Stanu Cywilnego 24 351 20 18
 �Żychliński Dom Kultury 24 351-20-57
 �Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 

w Żychlinie: Kierownik 24 351 20 92, 
Księgowość 24 351 20 93,  
Administracja 24 285 49 96
 �Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: Sekretariat 24 351 20 90, 
Stacja Uzdatniania Wody 24 285 13 59, 
Oczyszczalnia 24 285 12 35, Zgłaszanie 
awarii wodociągowych 24 285 13 59, 
Obsługa klienta – sprawy wodociągowe 
24 285 13 59
 �Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 282 17 86; Centrum Usług 
Wspólnych 24 282-12-52, 24 282-12-70
 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Bedlnie: kierownik 24 282-17-64, 24 
282-17-84 świadczenia rodzinne 24 282-
17-65, pracownicy socjalni 24 282-17-85
 �Spółka Wodna w Bedlnie 24 282-17-63
 �Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54, 24 
285 80 64; Wójt 24 285-80-69, Sekretarz 
Gminy 24 285-80-64, Skarbnik 24 285-
80-55, USC 512 174 193
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 �Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50, 
Sekretarz Gminy 24 383 11 67,  
Skarbnik 24 383 11 99; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 383-15-52

 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Oporowie 24 383-11-53
 �SKR Oporów – 24 383 14 95
 �Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 �Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Kutnie 537 449 098
 �Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
24 355 70 50

muzea i wystawy
 �Muzeum – Zamek w Oporowie  
czynne od poniedziałku do piątku  
w godz. 10.00–16.00; w soboty i niedzie-
le 10.00–17.00. Bilety:  11 zł, ulgowy 7 zł.
• Akwarelowa opowieść Wiesława 
Śniadeckiego o Zamku i Muzeum  
w Oporowie – wystawa wirtualna 
(https://zamekoporow.pl/wirtualna_wy-
stawa.pptx) 
 �Park przy zamku w Oporowie  
– czynny codziennie w godzinach 
8.00–20.00; wstęp bezpłatny.

inne
 �Czwartek-niedziela, 15-18 lipca
Wakacje w mieście - dmuchane atrak-
cje dla dzieci, stadion miejski w Żychlinie

ŻYCHLIN I OKOLICE
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Aktualności
Głowno | Mroga Extreme 2021

Kajakiem przez dzikie i kręte wody Mrogi
Yacht Club Głowno, działający w ramach hufca 
ZHP, już po raz szósty zorganizował spływ Mroga 
Extreme. Po pełnych zakrętów, konarów i innych 
niespodzianek wodach Mrogi popłynęła w tym 
roku na kajakach rekordowa liczba uczestników. 
W spływie można było wziąć udział w czterech 
wariantach. 

Ci, którzy chcieli doświadczyć 
go w pełnym wymiarze, wybrali 
trasę „diamentową” i  4 lipca już 
o godz. 9.00 wyruszyli z Kołaci-
na. Było to 14 załóg (płyną kajaki 
pojedyncze i podwójne). Odcinek, 
od którego zaczynali, nie jest naj-
dłuższy, ale najtrudniejszy na całej 
trasie, niektórzy mówili, że więcej 
jest tam wychodzenia i przenosze-
nia kajaka niż płynięcia. Są jed-
nak tacy, którzy to uwielbiają, do 
nich z pewnością można zaliczyć 
Tomasza Jędrzejczyka i Aleksan-

dra Waśkiewicza, rekordzistów  
pod względem liczby startów 
w Mroga Extreme. W pierwszym 
w  historii spływie pod tą nazwą 
startowali z trasy złotej, a w pięciu 
kolejnych w diamentowej. 

Trasa „złota” rozpoczyna-
ła się w  miejscowości Koziołki.  
Tam w  sobotę wyruszyło kolej-
nych 14 załóg. Nawet licząc tylko 
od tego miejsca, trasa nie należy 
do najłatwiejszych. 

Niektórzy wpadali do wody 
już na samym starcie, bo miejsca 

wodowania nie są wcale do tego 
przystosowywane. 

Pierwszego dnia na trzech tra-
sach płynęło łącznie 96 osób. Naj-

szybciej na metę, zlokalizowaną 
na tzw. Marakanie w  Głownie, 
dopłynęli w dwóch kajakach dwaj 
uczestnicy trasy diamentowej  

– Grzegorz Giżewski i  Marcin 
Miller. Byli tam ok. godz. 15.00.

Na mecie czekała na uczestni-
ków gorąca zupa.

Przewidywana była jeszcze 
czwarta, najkrótsza trasa, ale 
nie było w  tym roku chętnych  
na spływ w wersji minimalistycz-
nej. Być może dlatego, że z myślą 
o dzieciach zorganizowano spływ 
następnego dnia, w poniedziałek. 
Wtedy właśnie część uczestników 
przepłynęła trasę brązową, zaś ci, 
którzy dopiero uczą się pływać 
kajakiem, pływali po Mrożyczce. 
Tego dnia pływało około 100 osób 
na 30 kajakach.

W czasie spływu można było 
podziwiać dziką, malowniczą tra-
sę i  różne, niełatwe do dostrze-
żenia z  brzegu ciekawostki bio-
logiczne. Jeden z  uczestników 
zauważył na przykład rzadko dziś 
spotykane żółwie błotne. 

– Sądzę, że to bardzo cieka-
we doświadczenie, ekstremalne 
– mówiła nam Judyta Koneczna, 
uczestnicząca w  spływie po raz 
trzeci. – Można się dobrze bawić 
i mieć wiele wspomnień.

Nazwa „extreme” nie zniechę-
ciła wszystkich początkujących. 
– Stwierdziliśmy, że nie ma co się 
rozmieniać na drobne i chcemy się 
sprawdzić od razu na takiej trasie 
– mówili nam przed startem pani 
Agnieszka i  jej syn Adam, któ-
rzy przyjechali z Brzezin, po raz 
pierwszy płynący w  spływie ka-
jakowym. 

Podobnie przed rokiem zaczy-
nała na tej trasie przygodę z kaja-
kami pani Karina i jej z znajomi. 
Mimo braku wcześniejszego do-
świadczenia, spodobało im się, 
więc w  tym roku wystartowali  
po raz drugi. tmPrzygotowania do spływu na moście w Nagawkach. 
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Już sam start trasy srebrnej w Nagawkach nie był łatwy – można 
było łatwo wpaść do wody podczas wodowania kajaku. 
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Uczestnicy spływu na trasie „srebrnej” na moście w Nagawkach.
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Z sali sądowej
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Łowicz | Finał sporu o 7 tysięcy między Pijarskim LO a starostwem

Ważna jest realna pomoc, 
jakiej dziecko potrzebuje
Pijarskie Liceum wyszło zwycięsko ze sporu 
ze starostwem łowickim w sprawie wydatków 
na rehabilitację jednej ze swych uczennic, osoby 
niepełnosprawnej. Starostwo kwestionowało część 
wydatków na ten cel, szkoła twierdziła, że dla 
dobra dziecka były one konieczne i uprawnione. 
Decydujący głos miało Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze.

Sprawa dotyczyła wydat-
ków ponoszonych przez szko-
łę, z  dotacji oświatowej, 
na zajęcia z rehabilitacji ruchowej, 
prowadzone z tą uczennicą przez 
rehabilitanta w  ośrodku pod Ło-
wiczem oraz na turnus rehabilita-
cyjny. W obu przypadkach zajęcia 
te zostały uznane przez starostwo, 
decyzją z  24 marca tego roku, 
za wykraczające poza katalog wy-
datków określony w ustawie o fi -
nansowaniu zadań oświatowych. 

Konieczność zorganizowania 
tych zajęć wynikała z orzeczenia 
o potrzebie kształcenia specjalne-
go, na podstawie którego tworzy 
się Indywidualny Program Edu-
kacyjno-Terapeutyczny (IPET). 
Starostwo jednak zarzuciło szko-

le, że zajęcia te były prowadzone 
bez sprawowania właściwego 
nadzoru pedagogicznego, stwier-
dziło, że zalecenia programu są 
realizowane w szkole.

Innymi słowy uznało, że wy-
datki na rehabilitację poza jej mu-
rami, bez nadzoru ze strony szko-
ły, tylko pod opieką rodziców 
uczennicy, są niedopuszczalne. 
I zakwestionowało 10 kolejnych 
wydatków, datowanych od stycz-
nia do grudnia 2019 r. – na łącz-
ną kwotę 7.160 zł, nakazując ich 
zwrot z należnymi odsetkami. 

Szkoła się odwołała
Szkoła odwołała się od tej decy-

zji 8 kwietnia tego roku, zaskarża-
jąc ją w całości i zarzucając szereg 
naruszeń przepisów, w tym m.in. 
stosowanie prawa w  sposób do-
wolny i zaniechanie przesłuchania 
rodziców dziewczynki. 

Kolegium Zakonu Pijarów, jako 
organ prowadzący szkołę, zwró-

ciło uwagę, że starostwo błędnie 
przyjęło, że ze środków z dotacji 
zostały sfi nansowane turnusy re-
habilitacyjne – gdyż fi nansowane 
były tylko zabiegi rehabilitacyjne 
na tych turnusach, natomiast po-
zostałe koszty pobytu uczennicy 
na tym turnusie zostały pokryte 
przez szkołę z jej własnych środ-
ków. 

Po drugie, szkoła zwróciła uwa-
gę, że zajęcia z rehabilitacji rucho-
wej należy uznać za zajęcia rewa-
lidacyjne, o których mówi IPET. 
Po trzecie, stwierdziła, że dzię-
ki tym zajęciom rehabilitacyj-
nym zdecydowanie poprawiła się 
sprawność fi zyczna uczennicy. Po 

czwarte, podniosła okoliczność, 
że obecność nauczycieli przy tych 
zajęciach nie miałaby sensu, jako 
że nie są oni w stanie ocenić ja-
kości prowadzonej rehabilitacji. 
Rehabilitacja została powierzona 
specjalistom, a co więcej – fi zjo-
terapeuta prowadzący ćwiczenia 
miał przygotowanie pedagogicz-
ne. 

Nadto, w  odniesieniu do za-
rzutu, że część zajęć dla uczen-
nicy była prowadzona w  okresie 
wakacji, szkoła odpowiedziała, 
że przecież podobnie część za-
jęć sportowych czy fakultetów 
przygotowujących do matur, 
olimpiad itp. – też odbywa się 
w wakacje. 

Jak orzekło Kolegium
Samorządowe Kolegium Od-

woławcze w  Skierniewicach 
po rozpatrzeniu sprawy zważyło 
przede wszystkim, że realizacja 
obowiązku szkoły wobec ucznia 
niepełnosprawnego odbywa się 
na podstawie orzeczenia o  po-
trzebie kształcenia specjalnego 
i IPET oraz, że „to nie charakter 
zajęć rozstrzyga o tym, czy mogą 
być one pokryte z dotacji na dzie-
ci z  orzeczeniami, lecz fakt za-
pisania tych zajęć w zaleceniach 
zawartych w  orzeczeniach lub 
w indywidualnych programach”. 

Indywidualny Program Edu-
kacyjno-Terapeutyczny dla wspo-

mnianej uczennicy Pijarskiego 
LO przewiduje zaś zajęcia rewa-
lidacyjne związane z usprawnia-
niem ruchowym – i  to w trzech 
swych kolejnych odsłonach, 
na kolejne trzy semestry. A rodzi-
ce wypowiedzieli się, w  piśmie 
do dyrektora szkoły, w  superla-
tywach o  rezultatach prowadzo-
nej rehabilitacji, podając przy-
kład, że dziewczynka nie musi 
już być wnoszona po schodach 
do szkoły, tylko wchodzi sama, 
choć z asekuracją. Istotne też jest, 
zauważyło SKO, że dyrektor ma 
pełną wiedzę o przebiegu i zakre-
sie prowadzonych zajęć, zgod-
nych z zapisami w IPET.

Dlatego SKO podzieliło, w de-
cyzji z 8 czerwca tego roku, zda-
nie strony skarżącej. Uznało, 
że wydatki na rehabilitację poza 
gmachem szkoły zostały ponie-
sione na cele określone w IPET 
– i dlatego są zasadne. Kolegium 
uchyliło zaskarżoną decyzję ad-
ministracyjną starostwa w  cało-
ści, szkoła nie musi zwracać po-
nad 7 tysięcy złotych wydanych 
na usprawnianie dziewczynki. 

Dyrektor Pijarskiego LO Prze-
mysław Jabłoński nie kryje satys-
fakcji z decyzji SKO. – Jesteśmy 
bardzo zadowoleni, że okaza-
ło się, iż warto do końca działać 
w interesie chorego dziecka, po-
mimo przeszkód ze strony biuro-
kracji, w  tym przypadku samo-
rządowej.

Starosta łowicki Marcin Ko-
siorek, zapytany przez nas, po-
wiedział, że starostwo nie zamie-
rza się odwoływać od tej decyzji 
do Wojewódzkiego Sądu Admi-
nistracyjnego. – Dostosujemy się 
– mówi. – Też mieliśmy w  tej 
sprawie wątpliwości prawne, 
nie ma orzecznictwa w  tym za-
kresie, teraz mamy pewność 
– mówi. �

Szkoła podniosła 
okoliczność, 
że obecność 
nauczycieli przy 
tych zajęciach nie 
miałaby sensu, jako 
że nie są oni 
w stanie ocenić 
jakości prowadzonej 
rehabilitacji. 

WOJCIECH 
WALIGÓRSKI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Polityka
Marcin Kosiorek 
w Radzie 
Politycznej PiS

3 lipca, w warszawskiej hali 
Expo, na kongresie PiS, wybrano 
Radę Polityczną tej partii. Z na-
szego okręgu wyborczego zostali 
do niej wybrani Marcin Kosiorek, 
starosta powiatu łowickiego i szef 
powiatowych struktur PiS oraz 
Zbigniew Linkowski, radny Sej-
miku Województwa Łódzkiego. 

Starosta powiedział, że w skła-
dzie Rady Politycznej PiS zasiadał 
już w latach 2016-2020, więc bę-
dzie to dla niego już druga kaden-
cja. Tworzy ją ponad 300 posłów 
i senatorów oraz działaczy PiS, 
którzy wybierają władze partii – za 
wyjątkiem prezesa – i rekomendu-
ją wybór kandydata na prezydenta.

Kosiorek nie kryje, że wybór 
do Rady Politycznej PiS traktuje 
jako dużą nobilitację. Cieszy się, 
że jego zaangażowanie w sprawy 
partii zostało docenione przez po-
zostałych działaczy. Działacze PiS 
będą się angażować w promowa-
nie działań związanych z przyjmo-
waniem w parlamencie, a potem 
z wdrażaniem Nowego Polskie-
go Ładu, który – co do tego Mar-
cin Kosiorek nie ma wątpliwości – 
stanowi wielką szansę dla kraju. aa

Kongres PiS. Marcin Kosiorek, 
a wraz z nim radni Sejmiku 
Waldemar Wojciechowski 
i Zbigniew Linkowski oraz Daniel 
Kowalik, starosta kutnowski. 

FO
T.

 F
B

/M
A

R
C

IN
 K

O
S

IO
R

E
K



27www.lowiczanin.info

Sport
   nr 27      8 lipca 2021

Piłka nożna | Liga okr. żaków starszych

Ostatni mecz sezonu 
zespołu Soccer Kids-2013
UKS Soccer Kids-2013 
Łowicz rozłożył  
na łopatki swojego 
lidera w ostatnim meczu 
ligowym rozgrywanym 
w tym sezonie. W piątek,  
25 czerwca, zespół trenera 
Patryka Sekuły pokonał 
SKS Astra Zduny 14:2 
(6:1).

W kolejnym meczu ligowym 
młodzi podopieczni trenera Seku-
ły wysoko pokonali rywali, nie da-
jąc większych szans na przedarcie 
się przez swoją linię obrony. Od 
początku spotkania widać było 
przewagę gospodarzy w operowa-
niu piłką i  podejmowaniu strate-
gicznych decyzji, co potwierdziły 

zdobywane bramki. Wynik 14:2 
jest najlepszym wyznacznikiem, 
że bramki nie były przypadko-
we. Do sukcesu zespołu przyczy-
niły się skuteczne strzały w  wy-
konaniu: Jakuba Majkowskiego 
6, Alana Śmigiery 3, Antoniego 
Wojenki 2, Tymona Sołtysiaka 2 
i Krzysztofa Domińczaka.  Gogo

Liga okręgowa żaków młod-
szych F2, grupa 3:

 �UKS Soccer Kids-2013 Łowicz 
– SKS Astra Zduny 14:2 (6:1); 
br.: Jakub Majkowski 6, Alan Śmi-
giera 2, Antoni Wojenka 2, Tymon 
Sołtysiak 2, Olivier Mazur i Krzysz-
tof Domińczak
Soccer Kids-2013: Olivier Mazur, 
Jakub Majkowski, Alan Śmigiera, 
Tymon Sołtysiak, Krzysztof Domiń-
czak, Antoni Wojenka i Natan Lus.

Łowicki Soccer Kids-2013 bez kłopotów wygrał SKS Astra Zduny. 
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Piłka nożna | Pro Junior System w III lidze

Pieniądze nie dla Pelikana
Kluby sportowe rywalizują nie tylko o pozycję w tabeli. 
Od kilku sezonów PZPN prowadzi klasyfikację Pro Junior 
System, w której premiowane są zespoły grające młodymi 
zawodnikami, a w szczególności wychowankami – 
za młodzieżowca uznawany jest piłkarz, który nie ukończył 
21. roku życia. Jest o co grać – cztery najlepsze pod tym 
względem ekipy dostaną nagrodę finansową.

I mowa tutaj o naprawdę solid-
nych premiach finansowych, które 
dla niektórych III-ligowców mogą 
stanowić nawet cały budżet. Na-
gród pieniężnych nie mogą otrzy-
mać zespoły rezerw klubów grają-
cych w wyższych ligach (w grupie 
pierwszej III ligi są to Legia i Ja-
giellonia). W  poprzednich latach 
koniecznym warunkiem do  uzy-
skania premii było również utrzy-
manie na  danym poziomie roz-
grywkowym. Obecnie nie jest to 
już niezbędne, ale klub, który roz-
grywki zakończy degradacją do-
stanie połowę premii.

Tak też stało się w przypadku 
Huraganu, który w PJS zajął dru-
gie miejsce, ale zamiast 300 tys. zł 
otrzyma 150 tys. zł, bowiem nowy 

sezon rozpocznie w IV lidze. Kla-
syfikację wygrała Legionovia. 
400 tys. zł może pomóc niedaw-
nemu spadkowiczowi w  wywal-
czeniu w nowym sezonie powro-
tu na szczebel centralny. 200 tys. 
zł przypadło Ursusowi Warszawa, 
który miał fenomenalną wiosnę, 
a 100 tys, zł otrzyma Sokół Alek-
sandrów Łódzki.

Pelikan – podobnie jak w po-
przednich latach – nie odegrał 
w  tej klasyfikacji znaczącej roli. 
Na niekorzyść łowiczan działają 
pewne zawirowania klubowe. Ge-
neralnie zasada jest taka, że kluby 
otrzymują jeden punkt za  każdą 
minutę, którą młodzieżowiec spę-
dzi na murawie. Jeżeli jest to wy-
chowanek to punkty liczone są po-

dwójnie. Problem w tym, że każdy 
młody łowiczanin piłkarskie szlify 
zbiera w MUKS Pelikan Łowicz, 
a w III lidze występuje KS Pelikan 
Łowicz. Dla PZPN to dwa róż-
ne kluby. W praktyce wygląda to, 
jakby w Pelikanie nie grał żaden 
wychowanek.

W związku z  tym pozwolili-
śmy sobie zrobić małą symulację 
i piłkarzom Pelikana, którzy mają 
za sobą grę w juniorskich zespo-
łach MUKS, policzyliśmy punkty 
podwójnie. Wtedy Pelikan wciąż 
nie dostałby pieniędzy z  klasyfi-
kacji PJS, ale znacznie przesunął-
by się w  klasyfikacji, bo zająłby 
miejsce za nagrodzonym finanso-
wo Sokołem Aleksandrów Łódzki 
tracąc do  aleksandrowian ponad 
1000 punktów.  Mateusz Lis

 �Klasyfikacja Pro Junior System 
w grupie pierwszej III ligi (w na-
wiasie miejsce w tabeli na ko-
niec sezonu):

1. SSA Jagiellonia II Białystok (8) 36 172

2. Legia II Warszawa SA (7) 26 330

3. KS Legionovia Legionowo (3) 15 112

4. MKS Kaczkan Huragan Morąg (21) 14 289

5. KS Ursus Warszawa (10) 13 832

6. TS Konsport Sokół Aleksandrów Łódzki (14) 13 609

7. RKP Broń 1926 Radom (13) 11 598

8. GKS LZS Wikielec (16) 10 105

9. MKS Świt Nowy Dwór Mazowiecki (2) 9 897

10. MMKS Concordia Elbląg (17) 9 621

11. Unia Skierniewice Non-Profit sp. zoo (5) 9 245

12. KS Wasilków (22) 9 195

13. RKS Radomsko (18) 9 002

14. KS Lechia Tomaszów Mazowiecki SA (12) 8 703

15. Polonia Warszawa SA (4) 8 142

16. ZKS Olimpia Zambrów (19) 8 019

17. KS Pelikan Łowicz (15) 7 875

18. MLKS Znicz Biała Piska (6) 7 461

19. KS Błonianka Błonie (11) 7 372

20. GKS Pogoń Grodzisk Mazowiecki (1) 7 360

21. KS Sand-Bus Kutno (9) 7 037

22. MKS Ruch Wysokie Mazowieckie (20) 5 945

 �Piłkarze Pelikana, który punk-
towali w PJS:

1. Kuba Wardzyński 2423

2. Piotr Tkacz 1895

3. Krystian Białas 1857

4. Kuba Jóźwiak  793

5. Bartłomiej Lisowski  493

6. Krystian Kruk  414

7. Jakub Bylewski  152

8. Patryk Papuga  26

9. Mateusz Kardas  22

10. Kacper Olak  19

11. Hubert Matyjas  13

12. Antoni Knera  1

Piłka nożna | Transfery w Pelikanie

Czy to początek rewolucji?
Po rozczarowującym sezonie można było 
spodziewać się zmian kadrowych. Oczywistym 
było, że Pelikan potrzebuje nawet nie tyle 
uzupełnień kadry, co dość znaczących 
wzmocnień. Kilku piłkarzy rozczarowało 
i prezentowało się poniżej oczekiwań. 
Do tego szybko stało się jasne, że przy 
kontuzjach podstawowych zawodników ciężko 
o pełnowartościowe zastępstwo.

W poniedziałek, a  więc 
w  dzień, gdy biało-zieloni mie-
li swój inauguracyjny trening 
przed nowym sezonem, napłynęły 
pierwsze informacje o ruchach ka-
drowych w Pelikanie. Łowiczanie 
dokonali już pierwszych wzmoc-
nień. Okazuje się jednak, że ruch 
w  drugą stronę również będzie 
całkiem intensywny. I wcale nie 
mówimy tu o odejściach zawodni-
ków z drugiego szeregu.

Kontraktów z  biało-zielony-
mi nie przedłużyli Dawid Kieplin 
i Eryk Niemira. 23-letni pomocnik 
rozegrał w Pelikanie trzy sezony. 
Wychowanek Wisły Nowy Duni-
nów do Łowicza trafił z Lechii To-
maszów Mazowiecki. Mimo tego, 
że Pelikan ma za sobą nieudane 
rozgrywki to dla Kieplina indywi-
dualnie były one najlepsze. Strze-
lił dla Ptaków pięć bramek w 31 
spotkaniach III ligi. W  ostatnich 
tygodniach był jednym z najefek-
towniej i efektywniej grających pił-
karzy. To przede wszystkim dzięki 
niemu Pelikan wyrwał chociażby 
trzy punkty w meczu z Ruchem. 
Ogółem rozegrał dla łowiczan 66 
meczów i  strzelił 8 goli, oprócz 
tego ujrzał 12 żółtych kartek.

W Łowiczu nie zobaczymy 
też już Eryka Niemiry. 23-letni 
bramkarz dołączył do biało-zie-

lonych przed startem rundy wio-
sennej poprzedniego sezonu z Ru-
chu Wysokie Mazowieckie. Za 
dużo wtedy nie pograł. W końcu 
po jednej kolejce liga została za-
kończona z  powodu pandemii. 
W  minionych rozgrywkach bro-
nił na zmianę z  Patrykiem Or-
łem. Ogólem dla biało-zielonych 
zagrał w 17 meczach. Momenta-
mi popisywał się fenomenalnymi 
interwencjami, obronił trzy rzuty 
karne, ale przytrafiały mu się też 
komiczne interwencje kończące 
się utratą bramek.

Klub z  kolei nie zdecydował 
się na przedłużenie umowy z Da-
widem Przybyszewskim. 24-la-
tek dołączył do Pelikana tej zimy 
i miał wzmocnić ofensywę. Zaczął 
bardzo dobrze. W swoich pierw-
szych czterech meczach zdobył 
trzy bramki. W  połowie kwiet-
nia złapał jednak kontuzję i  na 
boiska powrócił dopiero pod ko-
niec maja. Ostatecznie swoją krót-
ką przygodę w  Pelikanie zakoń-
czył z 7 występami, 3 bramkami 
i  zmarnowanym rzutem karnym.

Do tego niepewna jest przy-
szłość pięciu kolejnych piłkarzy. 
Kwestię przedłużenia kontrak-
tu wciąż rozważa Kuba Jóźwiak. 
Krystian Białas i Kuba Wardzyń-
ski postanowili postarać się o an-

gaż w  klubach z  wyższych lig. 
Prawdopodobne jest również 
odejście Piotra Piekarskiego. Uro-
dzony w Lublinie piłkarz chciał-
by występować w  zespole bliżej 
rodzinnej miejscowości. Pod zna-
kiem zapytania stoi również gra 
wypożyczonego z  GKS Bełcha-
tów Bartłomieja Lisowskiego. 
Sztab szkoleniowy chciałby, żeby 
został w Łowiczu na dłużej, ale te-
raz porozumienie muzą zawrzeć 
ze sobą kluby.

Jak widać odejść z  klubu jest 
całkiem sporo, ale są również już 
pierwsze wzmocnienia, a niektó-
re mogą robić wrażenie. Pelikan 
wciąż stawia też na swoich wycho-
wanków. Roczną umowę z  klu-
bem (z opcją przedłużenia o ko-
lejne dwa lata) podpisał 19-letni 
Mateusz Kardas. Z wypożyczenia 
do IV-ligowego Orła Nieborów 
wraca również 18-letni obrońca 
Marcel Wnuk. Do Łowicza po-
wraca również 24-letni Tomasz 
Dąbrowski. Wychowanek Pelika-
na ostatnie dwa i pół sezonu spę-
dził w  KS Kutno. W  minionych 
rozgrywkach rozegrał 28 spotkań 
w  III lidze, 18 razy wychodził 
w  podstawowym składzie benia-
minka. Dla kutnian zdobył jedne-
go gola.

Do Pelikana dołączy również 
klubowy kolega Dąbrowskiego – 
o rok młodszy Adrian Marcioch. 
23-letni wychowanek Włóknia-
rza Moszczenica gra na pozycji 
napastnika. Oprócz Włókniarza 
grał również w UKS SMS Łódź, 
Jutrzence Warta, Sokole Aleksan-
drów Łódzki i Lechii Tomaszów 
Mazowiecki. Ostatni sezon to 16 
meczów w  III lidze (połowa od 
pierwszej minuty) i pięć bramek. 
Do tego żółta kartka i zmarnowa-
ny rzut karny. Zarówno Marcioch, 

jak i Dąbrowski podpisali z biało-
-zielonymi roczne kontrakty.

Z kolei trzyletnią umową z Pta-
kami związał się doświadczony 
Kamil Łojszczyk. 30-letni wy-
chowanek Unii w  trakcie swojej 
kariery był do tej pory związa-
ny tylko z dwoma klubami. Msz-
czonowianką Mszczonów i  wła-
śnie Unią. W  Skierniewicach 
grał od rundy wiosennej sezonu 
2016/2017. Poprzednie rozgryw-
ki to 31 meczów w  III lidze (29 
w podstawowej „jedenastce”) i 6 
zdobytych bramek. Łojszczyk jed-
nego gola strzelił także Pelikano-
wi w derbowej rywalizacji.

Piotr Gawlik zapowiada, że 
to nie koniec zmian w  zespole. 
W  sobotę Pelikana czeka pierw-
szy sparing tego lata. Biało-zielo-
ni o  godz. 10.00 mają zmierzyć 
się z KS Sand-Bus Kutno. Wielce 
prawdopodobne, że w ekipie łowi-
czan zagra wielu testowanych za-
wodników. Czy to początek rewo-
lucji kadrowej w Łowiczu? – To 
jest normalna sprawa, a  nie żad-
na rewolucja. Część zawodników 
opuszcza dany zespół po sezo-
nie, szuka innych klubów. My tak 
samo – powiedział Piotr Gawlik. 
– Szukamy jakościowych zawod-
ników. Ale to też nie jest tak, że 
bierzemy wszystkich. Przyjeżdża 
grono nowych piłkarzy, mamy za-
planowanych bardzo dużo sparin-
gów, w  których będziemy testo-
wali zawodników i dawali szanse 
młodzieży – dodał.

Do tego warto pamiętać, że tre-
ner Gawlik będzie mógł również 
skorzystać z usług wychowanków 
Pelikana, którzy przez większą 
część wiosny leczyli urazy. Mowa 
tu przede wszystkim o Krystianie 
Mycce i Piotrze Tkaczu. 

Mateusz Lis

Piłka nożna | Klasa okręgowa

Przygotowania Pelikana II
Trener rezerw łowickiego Pelikana Jan Ruciński 
przygotował plan przygotowań zespołu do 
zbliżającego się sezonu klasy okręgowej. 
W poprzednim sezonie młodzi zawodnicy z Łowicza 
spisali się bardzo dobrze w rozgrywkach, zajmując 
wysokie trzecie miejsce.

Przed zawodnikami Pelikana 
start przygotowań. Gracze Pelika-
na II od 5 lipca przez tydzień mają 
realizować indywidualne „rozpi-
ski” treningowe, zaś po raz pierw-
szy na wspólnych zajęciach mają 
się spotkać w poniedziałek 12 lip-
ca. 

– Przygotowania do nowe-
go sezonu rozpoczniemy 5 lip-
ca. Pierwszy tydzień zawodnicy 
przepracują indywidualnie w for-
mie zajęć tlenowych. Od 12 lip-
ca rozpoczynamy zajęcia zespoło-
we, a tym samym właściwy okres 
przygotowawczy. W  tym czasie 
będziemy intensywnie pracować 
nad cechami motorycznymi za-
wodników, a także nad rozwojem 
techniczno-taktycznym zespołu. 
Rozegramy ponadto sześć spo-
tkań sparingowych z  rywalami 
z poziomu IV i V ligi. W naszej 
filozofii pracy niewiele się zmie-
nia – cały czas chcemy rozwijać 
naszych młodziutkich wychowan-
ków oraz systematycznie wprowa-
dzać ich do pierwszego zespołu. 
Celem „numerycznym” na nowy 
sezon bez wątpienia będzie po-
wtórzenie wyniku z tego sezonu, 

czyli podium ligi okręgowej – sko-
mentował trener Ruciński.

Przed Pelikanem II seria spa-
ringów, których zaplanowano 
sześć. Rywalami łowickiej druży-
ny będą: Stal Głowno, Zryw Wy-
goda, Pogoń Bełchów, Błonian-
ka II Błonie, Widok Skierniewice 
i  Olimpia Niedźwiada. Pierwszy 
mecz sparingowy odbędzie się 17 
lipca, a rezerwy zmierzą się wtedy 
ze Stalą.  ever

Sparingi KS Pelikan II Łowicz:
 �2021.07.17 (s): KS Pelikan II 

Łowicz – KS Stal Głowno (IV liga)
 �2021.07.21 (śr): SKF Zryw 

Wygoda (IV liga) – KS Pelikan II 
Łowicz

 �2021.07.24 (s): KS Pelikan II 
Łowicz – LKS Pogoń Bełchów 
(klasa okręgowa)

 �2021.07.28 (śr): KS Błonianka 
II Błonie (klasa okręgowa) – KS 
Pelikan II Łowicz

 �2021.07.31 (s): KS Pelikan II 
Łowicz – MLKS Widok Skiernie-
wice (klasa okręgowa)

 �2021.08.07 (s): LKS Olimpia 
Niedźwiada (klasa okręgowa) – 
KS Pelikan II Łowicz
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Wakacyjny sparing graczy AP Champions-2011
W środę, 30 czerwca,  
AP Champions-2011 
Łowicz zagrał sparing 
z zespołem Widzewa 
Łódź, wychodząc 
zwycięsko z każdego 
kilkunastominutowego 
pojedynku będącego 
składową spotkania.

Podopieczni trenera Konrada 
Ścibora aktywnie rozpoczynają 
okres wakacji. Pierwszym rywa-
lem, z  którym się zmierzyli był 
zespół Widzewa. Spotkanie prze-
biegało zgodnie z  założeniami, 
co pozwoliło młodym zawodni-
kom nabywać nowych umiejęt-
ności pod okiem szkoleniowca. O 
przebiegu spotkania opowiedział 
trener Ścibor:  – Zagraliśmy z ze-
społem młodego Widzewa Łódź, 
który podzielony był roczniko-
wo na trzy drużyny. Zespół zło-
żony był z zawodników od rocz-
nika 2010-2013. Trzon zespołu 

stanowili chłopcy z  roczników 
2012-13. Zagraliśmy 2x15 min 
z zawodnikami 2010/11, następnie 
2x15 min z rocznikiem 2012 i na 
koniec 1x15 min z zawodnikami 
2013. W każdych 15 minutowych 
grach odnieśliśmy zwycięstwo 
i  to niewątpliwie cieszy. Z punk-
tu szkoleniowego, w  meczu sta-
rałem się poprawić jeden aspekt 
gry w ofensywie i jeden w defen-

sywie. Obserwując naszych pił-
karzy w poprzednich spotkaniach 
zaobserwowałem, iż mają oni bar-
dzo duży problem we wznowieniu 
gry od własnej bramki przy wyso-
kim pressingu rywala, który jest 
bardzo częstą formą obrony sto-
sowanej w tej kategorii wiekowej. 
Pierwsze 10 minut meczu to nie-
wątpliwie przewaga w posiadaniu 
piłki przez zawodników z Widze-

wa i  brak jakiegokolwiek ruchu 
naszych zawodników przy wzno-
wieniu od bramki, czyli powta-
rzanie dotychczasowych błędów. 
Liczne wskazówki podczas me-
czu, których udziałem zawodni-
kom przyniosły jednak skutek już 
w kolejnych 15 minutach i od tej 
pory nasi zawodnicy za każdym 
razem wychodzili spod wysokie-
go pressingu rywala. 

– W późniejszych fazach me-
czu zdobywali także bramki po 
rozegraniu piłki krótkimi poda-
niami od bramkarza z czego je-
stem najbardziej zadowolony.   
W  fazie defensywnej skupiłem 
się na poprawieniu krycia i wła-
ściwym odcięciu przeciwników 
od podań. Widać, że nasi zawod-
nicy są bardzo inteligentni, gdyż 
bardzo szybko naprawili błę-
dy występujące w  fazie obrony 
w początkowej fazie meczu i czę-
sto zawodnicy drużyny przeciw-
nej mieli problem by rozegrać 
piłkę na swojej połowie dzięki 
dobremu pressingowi. Oczywi-
ście bardzo wiele aspektów gry 
wymaga jeszcze poprawy. Musi-
my nad nimi pracować by zawod-
nicy wiedzieli jak zachowywać 
się na danych pozycjach na bo-
isku w konkretnych sytuacji. Ten 
sparing pozytywnie wpłynął na 
wyżej wymienione aspekty gry 
natomiast jest jeszcze dużo do 
poprawy by rozumienie gry było 
na wyższym poziomie. Po zsu-
mowaniu bramek ze wszystkich 
15 minutowych części wygrali-
śmy 12:3, natomiast ani ja, ani 
trenerzy Widzewa nie przywią-
zujemy do tego wagi i  tylko za-

wodnicy liczyli zdobyte bramki, 
bo oczywiście dla nich zwycię-
stwo zawsze jest najważniejsze. 
Myślę, że pod względem szkole-
niowym był to wartościowy mecz 
dla każdej ze stron, więc można 
powiedzieć, iż wygrali wszyscy – 
opowiedział trener Ścibor.

Trener Ścibor zachęca wszyst-
kich młodych pasjonatów piłki 
nożnej do udziału w treningach, 
będących alternatywą dla nudy 
i braku planów na okres wakacji.

– Jeśli ktoś chciałby, aby jego 
dziecko aktywnie spędziło czas 
w wakacje, a przy tym jego po-
ciecha kocha grać w  piłkę noż-
ną to serdecznie zapraszamy na 
zajęcia piłkarskie niezależnie od 
przynależności klubowej. Aka-
demia Piłkarska w tym roku bę-
dzie prowadziła treningi przez 
całe wakacje dwa razy w  tygo-
dniu dla każdej z  następujących 
grup: 2011-12, 2013/14, 2015/16 
i 2016/17 (nowa grupa). Treningi 
dla dzieci z roczników 2009/2010 
będą z  kolei prowadzone od 
sierpnia. Dla wszystkich, którzy 
zapiszą swoje dzieci do 4 lipca 
włącznie zajęcia będą całkowicie 
darmowe – dodał.

Gogo

Zawodnicy Champions-2011 odnieśli trzy zwycięstwa nam łódzkim Młodym Widzewem. 
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Piłka nożna | Baraż o II ligę wojewódzką

Pelikan II odpadł z Widzewem II
Nie udało się podopiecznym 

trenera Macieja Grzegorego 
z MUKS Pelikan 2008 II uzyskać 
awansu do II ligi wojewódzkiej. 
Łowiczanie przegrali w  pierw-
szym meczu z Widzewem II Łódź 
13:0, a w drugim spotkaniu padł 
wynik 9:0 na korzyść drużyny 
z Łodzi. Warto odnotować fakt, że 
w  zespole Widzewa II wystąpili 
praktycznie w całości zawodnicy 
pierwszej drużyny Widzewa, któ-
ra zajęła drugie miejsce w I lidze 
wojewódzkiej. W zespole z Łowi-
cza szansę gry otrzymali zawod-

nicy, którzy wygrali ligę okręgowa 
i  jako drugi zespół rywalizowali 
o  prawo gry w  lidze wojewódz-
kiej. 

W drugim spotkaniu w  mia-
rę wyrównane spotkanie toczyło 
się w  pierwszej odsłonie meczu. 
Co prawda, Pelikan II stracił bar-
dzo szybko dwa gole, lecz w ko-
lejnych minutach nie można było 
odmówić „biało-zielonym” chęci 
i zaangażowania. Pelikan II stracił 
jeszcze gola do szatni, a po prze-
rwie rywale strzelili kolejne sześć 
goli. 

– Obydwa mecze z  Widze-
wem potraktowaliśmy treningo-
wo. Bardziej zadowolony jestem 
z pierwszego meczu, gdzie mimo 
wyższej porażki graliśmy lep-
sze zawody. Byliśmy bardziej od-
ważni i konstruowaliśmy ciekaw-
sze akcje. W  drugim spotkaniu 
zagraliśmy słabiej – ocenił Ma-
ciej Grzegory, trener MUKS Peli-
kan-2008 II Łowicz.

Przed zawodnikami z  roczni-
ka 2008 zasłużony odpoczynek, 
a niebawem kolejne treningi i ry-
walizacja o miejsce w składzie. ever

Baraż o grę w II lidze wojewódz-
kiej:

 �MUKS Pelikan-2008 II Łowicz 
– Widzew II Łódź SA 0:9 (0:3); 
br.: Dawid Juga (3), Maksymilian 
Pruski (6), Marcel Lewandow-
ski (27), Igor Czapla 2 (31 i 39), 
Maksymilian Sypniewski (41),  
Michał Mokracki (42), Igor Syrek 
(51) i Przemysław Marcinkowski 
(55)
Pelikan-2008 II: Kacper Pisarek – 
Oliwier Pietrzak, Fabian Skowroń-
ski, Przemysław Garstka, Witold 
Matusiak – Hubert Polit, Szymon 
Dubiel, Jakub Wójt – Patryk Ba-
naszczak. Na zmiany wchodzili: 
Igor Kopania – Aleksander Siemie-
niec i Mateusz Wojda. Gracze Pelikana II nie poradzili sobie z Widzewem.
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Piłka nożna | Przed startem rozgrywek III ligi

Znamy już komplet beniaminków
Znani są wszyscy beniaminkowie, którzy 
w zakończonym sezonie wywalczyli awans 
na czwarty szczebel rozgrywkowy. Można 
powiedzieć, że będzie to swego rodzaju powiew 
świeżości. Do rozgrywek III ligi dołączą zespoły, 
które na tym szczeblu rywalizowały jakiś czas 
temu albo w ogóle.

Grupa łódzka
Rywalizacja w  regionie ło-

wiczan była dość jednostronna. 
Rozgrywki zdecydowanie wy-
grał ŁKS II Łódź awans zapew-
niając sobie na początku czerw-
ca, na trzy kolejki przed końcem 
sezonu. Rezerwy I-ligowca w 38 
meczach zgromadziły 99 punk-
tów. O jedenaście oczek wyprze-
dziły Wartę Sieradz, która była 
z  kolei minimalnie przed Orka-
nem Buczek. 

Łodzianie imponowali w ofen-
sywie zdobywając w sezonie aż 
129 bramek i co ciekawe nie był 

to wcale najlepszy wynik w  li-
dze, bo kroku dotrzymał im trze-
ci w tabeli Orkan, który zanoto-
wał tyle samo trafień.

Rezerwy ŁKS były za to naj-
lepsze w obronie, bo straciły je-
dynie 33 bramki. Na przestrzeni 
całego sezonu łodzianie przegra-
li tylko jeden mecz. Pogromcą 
ŁKS był jedenasty w tabeli Skal-
nik Sulejów. Także w  meczach 
bezpośrednich ze swoimi dwoma 
najgroźniejszymi rywalami ło-
dzianie byli górą dwa razy ogry-
wając Wartę (3:0 i 6:3) i Orkan 
(3:2 i 1:0).

Mazowsze
Rywalizacja w  tym okrę-

gu znów była najbardziej złożo-
na. Kluby z województwa mazo-
wieckiego zostały podzielone na 
trzy grupy (w każdej rywalizowa-
ło po czternaście zespołów). Na-
stępnie ich zwycięzcy zmierzyli 
się w trójmeczu barażowym. I tak 
pod koniec czerwca do rywalizacji 
przystąpiły Mławianka Mława (w 
lidze wyprzedziła Świt Staroźreby 
czy Wisłę II Płock), Pilica Biało-
brzegi (w rozgrywkach zdecydo-
wanie lepsza od Mazovii Mińsk 
Mazowiecki czy Mszczonowianki 
Mszczonów) oraz Ząbkovia Ząbki 
(w okręgu warszawskim zdystan-
sowała Victorię Sulejówek czy 
MKS Piaseczno).

Kwestia awansu wyjaśniła się 
już właściwie po dwóch spotka-
niach. Pilica Białobrzegi najpierw 
wygrała z Ząbkovią 2:0, a później 
rozprawiła się 5:2 z  Mławianką. 
Ostatni mecz pomiędzy Mławian-

ką a Zabkovią (wygranych przez 
tych drugich 2:0) był więc już bez 
znaczenia. Ciekawostka: rywali-
zacji towarzyszył dość… osobli-
wy zapis w regulaminie. Każde ze 
spotkań barażowych – niezależnie 
od rozstrzygnięcia na murawie – 
kończyło się serią rzutów karnych. 
Po co? Ciężko się tego doszukać, 
ale zapewne to rozwiązanie przy-
dałoby się, gdyby wszystkie trzy 
mecze kończyły się takimi samy-
mi remisami. Scenariusz mało 
prawdopodobny, ale nie niemoż-
liwy.

Podlasie
Ze wszystkich grup IV ligi to 

tutaj rywalizacja o  awans była 
najbardziej zacięta i  toczyła się 
do ostatniej serii gier. Na kolej-
kę przed końcem liderem rozgry-
wek była Wissa Szczuczyn, która 
o punkt wyprzedzała Tura Bielsk 
Podlaski. Wissie ostatecznie udało 
się obronić. Szczuczynianie swój 

mecz z Warmią Grajewo wygrali 
3:0, do tego Tur tylko zremisował 
z  Krypnianką Krypno 2:2. Wis-
sa ligę wygrała i nie przeszkodził 
jej w tym nawet fakt, że oba me-
cze z  Turem wyraźnie przegrała 
(0:4 i 2:4).

Grupa warmińsko-
mazurska
W ostatniej z  opisywanych 

grup rywalizacja również była jed-
nostronna. Ligę wygrały Mamry 
Giżycko kończąc sezon serią sze-
ściu kolejnych zwycięstw. Drugie 
miejsce ze stratą siedmiu punktów 
do lidera zajęła Mrągowia Mrągo-
wo. Trzecia w tabeli Polonia Lidz-
bark Warmiński dużej roli już nie 
odegrała, bo do zwycięzców stra-
ciła blisko 20 punktów.

Powiew świeżości
Na początku pisaliśmy, że 

w nowym sezonie gra w III lidze 
będzie dla beniaminków nowym 

doświadczeniem. ŁKS II Łódź 
i  Mamry Giżycko w  tym wieku 
w takiej klasie rozgrywkowej jesz-
cze nie rywalizowały. Z kolei Wis-
sa Szczucyn i  Pilica Białobrzegi 
po raz ostatni w III lidze rywali-
zowały w sezonie 2015/2016, ale 
wtedy były to jeszcze rozgrywki, 
w  których występowały zespoły 
tylko z dwóch województw.

Mateusz Lis

Rywalizacja 
w regionie 
łowiczan była dość 
jednostronna. 
Rozgrywki 
zdecydowanie 
wygrał ŁKS II Łódź 
awans zapewniając 
sobie na początku 
czerwca, na trzy 
kolejki przed 
końcem sezonu.
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Szachy | Szachy w Powiecie Łowickim

Kluby zakończyły sezon 
szachowy

UKS „Jedynka” Łowicz:
W sezonie 2020/2021 głównie 

były rozgrywane turniej online. 
Wystąpiło w  nich ponad 40 za-
wodników, którzy otrzymali pu-
chary w  kilku kategoriach wie-
kowych. W  tym roku szkolnym 
w Szkolnej Lidze Szachowej nie 
udało się rozegrać z  wiadomych 
względów kilku zaplanowanych 
turniejów, ale końcowa klasyfika-
cja grupy początkującej i  grupa 
średniozaawansowana oczywiście 
powstała. 
Rozgrywki klubowe: Mistrzostwa 
UKS Jedynka Łowicz Online: 
Open: 1. Paweł Wysocki, 2. Ma-
ciej Ciesielski, 3. Rafał Tadeusiak. 
Junior: 1. Jakub Kwiatkowski, 2. 
Małgorzata Karolak. 3. Antoni Si-
wiński. Kobiety: 1. Jagoda Kwiat-
kowska, 2. Maja Wysocka, 3. Nadia 
Mamcarz. Najlepszy do lat 12: 1. 
Jakub Wysocki, 2. Antoni Topolski, 
3. Szymon Karolak. Najlepszy 
do lat 10: 1. Michał Wysocki, 2. 
Aleksander Bartos, 3. Aleksander 
Pawlak. Szkolna Liga Szachowa 
(grupa początkująca): 1. Stani-
sław Mostowski, 2. Antoni Wojen-
ka, 3. Kacper Kędzior. Szkolna 
Liga Szachowa (grupa średnio-
zaawansowana): 1. Antoni Topol-
ski, 2. Aleksander Bartos, 3. Antoni 
Siwiński.

UKS „Pijarski KS” 
Łowicz:
W środę, 23 czerwca zakoń-

czyła sezon grupa początkująca 
i  zaawansowana. W  IV Turnie-
ju Początkujących „Cienki Bo-
lek ’2021” mistrzem został Dawid 
Wiśniewski, który w  7 partiach 
uzyskał 5,5 punktu. Drugi był Ma-
ciej Chróścielewski (5,0), a trzeci 
Maciej Myssura (4,5). 

W klubie w  grupie zawodni-
ków zaawansowanych od stycznia 
trwał turniej drabinkowy, który 
był rozgrywany na każdym tre-
ningu. Wystartowało w nim 8 za-
wodników, a najlepszym na dzień 
zakończenia, czyli 23 czerwca 
okazał się Ernest Wolski. Dru-
gi był Szymon Siekiera, a  trzeci 
z grupy Bartosz Bolimowski, dla 
którego dużym indywidualnym 
sukcesem była zdobyta wcześniej 
III kategoria szachowa. 

Dodatkowo rozegrano Mistrzo-
stwa Klubu w szachach klasycz-
nych, gdzie zawodnicy podwyż-
szyć swoje kategorie szachowe 
oraz „walczyć” o trzy piękne pu-
chary. Mistrzem bez porażki zo-
stał Ernest Wolski, który zwycię-
żył we wszystkich swoich partiach 
i  pozostawił w  pokonanym polu 
Szymona Siekierę i  Aleksandra 
Dąbrowicza. Każdy zawodnik 
otrzymał nagrodę rzeczową i dy-
plom, które wręczał prezes klubu 
– Tadeusz Rutkowski.

Rozwiązywanie zadań szacho-
wych: Grupa zaawansowana: 1. 
Ernest Wolski. Grupa średnioza-
awansowana: 1. Szymon Siekiera, 
2. Aleksander Dąbrowicz, 3. Bartosz 
Pilichowski. Grupa początkująca: 
1. Adam Fijołek, 2. Maciej Chró-
ścielewski, 3. Nikodem Kostrzewa.

UKS „Pałac” Nieborów: 
W czwartek, 24 czerwca w sali 

gimnastycznej ZPO w  Nieboro-
wie odbyło się zakończenie w sek-
cji szachowej klubu UKS „Pałac”. 
Tego dnia swój finał miały roz-
grywki w XXXIII Turnieju Dra-
binkowym „Wiosna ’2021” oraz 
ostatniego turnieju dla począt-
kujących IV Turniej „Leszczyk 
‚2021”. W  rywalizacji zawodni-
ków zaawansowanych puchar za 
pierwsze miejsce odebrała Wik-
toria Mitręga, która wyprzedziła 
Piotra Jabłońskiego i swoją siostrę 
Lenę. W grupie młodszej zwycię-
żył Franciszek Cieślak zdobywa-
jąc komplet 4 punktów. Drugie 
miejsce zajęła Michalina Dąb-
kowska, a  statuetka za miejsce 
trzecie przypadła Kindze Tarta-
nus. Wszystkie nagrody tego dnia 
wręczali Prezes Pałacu Nieborów 
– Michał Wiązowski oraz trener 
Robert Chojnowski. 

Dzień później w  zakończenie 
mieli wszyscy zawodnicy. Trady-
cyjnie okazją był ostatni turniej 
przed wakacjami Puchar Preze-
sa, który w  klubie rozegrano po 
raz dwudziesty pierwszy, Do ry-
walizacji o  główne trofeum sta-
nęło czternastu szachistów, któ-
rzy rozegrali zawody systemem 
szwajcarskim na dystansie 9 rund. 
Triumfatorem piątkowego turnie-
ju został klubowy trener Robert 
Chojnowski. Uzyskał on 8 punk-
tów nie przegrywając żadnej partii 
i o jedno oczko wyprzedził Wik-
torie Mitręgę, a o półtora punktu 
Kacpra Zakrzewicza. 

W połowie zawodów uczestni-
cy raczyli się pizzą, którą trady-
cyjnie „sponsorowali” zawodnicy, 
którzy uzyskali lub podwyższy-
li swoje kategorie szachowe. 
Wszystkie nagrody wręczał oczy-
wiście prezes Michał Wiązowski, 
który nie omieszkał pogratulo-
wać najlepszym w  jego turnieju, 
a wszystkim zawodnikom życzył 
miłych wakacji i powrotu do za-
jęć szachowych we wrześniu ze 
zdwojoną siłą.
Rozwiązywanie zadań szacho-
wych: Grupa zaawansowana: 
1. Wiktoria Mitręga, 2. Franciszek 
Wojciechowski, 3. Dawid Grzelak. 
Grupa średniozaawansowana: 
1. Karol Biernat, 2. Hanna Przyda-
tek. Grupa początkująca: 1. Kin-
ga Tartanus, 2. Franciszek Cieślak, 
3. Michalina Dąbkowska.

Fischer

Ernest Wolski (w środku) zwyciężył we wszystkich turniejach w klubie 
UKS Pijarski. 
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Koszykówka | Turniej 3x3

Turniej koszykówki  
ulicznej zakończony
W sobotę, 3 lipca,  
od rana halę sportowej 
OSiR nr 2 w Łowiczu 
przejęli we władanie 
pasjonaci koszykówki, 
biorąc udział w Turnieju 
Koszykówki 3x3, której 
głównymi organizatorami 
byli OSiR w Łowiczu 
i UMKS Księżak Łowicz.

Od kilku lat, pomijając przerwę 
spowodowaną pandemią, waka-
cyjne zajęcia w  ramach projektu 
Sommer Camp kończą się turnie-
jem koszykówki ulicznej, która 
gromadzi chętnych do gry w  tej 
dyscyplinie sportu, bez względu 
na wiek i płeć.

Streetball, czyli koszykówka 
uliczna to termin określający re-
kreacyjne odmiany gry w koszy-
kówkę, najczęściej na wolnym po-
wietrzu, w  której nie kładzie się 
nacisku na zasady, stosując tylko 
te podstawowe. Mecze rozgry-
wane są na jeden lub dwa kosze 
i nie zawsze gra się w drużynach 
5-osobowych. Ze względu na nie-
pewne warunki pogodowe rozgry-
wany w sobotę w Łowiczu turniej 
odbył się w hali sportowej, a  ry-
walizowały drużyny składające się 
z trzech zawodników, grając na je-
den kosz.

Organizatorzy planowali prze-
prowadzić turniej w czterech kate-
goriach wiekowych, jednak udało 
się zebrać tylko trzy grupy:  U11 
– klasy 4-6, U15 – klasy 7-8 oraz 
Open. Zgodnie z  oczekiwaniami 
najwięcej chętnych zgłosiło się 
w  grupie najmłodszych zawod-
ników. Zawody rozgrywane były 
w systemie każdy z każdym.

W kategorii wiekowej klas 4-6 
rywalizowało pięć zespołów: Dre-
am Team, Janusze Koszykówki, 
Mistrzowie Koszykówki, Mło-
de Jordany oraz Wyżeły i Niżeły. 
Najwięcej punktów zgromadzi-

ła drużyna Janusze Koszykówki, 
zajmując 1. miejsce w tej grupie.

W kategorii U15 – klasy 7-8 
wystartowało również 5 zespołów: 
Dursie, Kisiomatons, Mamba 
Team, Sochy oraz Ósemka Skier-
niewice. Najlepiej poradziła sobie 
„Ósemka”, stając na najwyższym 
podium w tej kategorii.

W kategorii Open zagrały trzy 
drużyny: Przelotem, 3 Pancernych 
i Szczur oraz Team Kowno, a naj-
skuteczniejszym okazał się zespół 
Przelotem, wygrywając wszystkie 
cztery mecze, co dało im najwyż-
sze miejsce na podium.  Gogo

 �U11 – klasy 4-6:
Janusze Koszykówki: Bartosz Pi-
lichowski, Jan Zabost i Jan Wojda.
Wyżeły i Niżeły: Hannah Szymań-
ska, Maria Haczykowska, Amelia 
Bolimowska i Apolonia Wolska.
Dream Team: Maria Wolska, 
Adam Szafarowicz, Ksawery Frąt-
czak i Kajetan Maczak.
Mistrzowie Koszykówki: Igna-
cy Gładki, Piotr Łebkiewicz i Filip 
Boczkowski.

Młode Jordany: Adam Marat,  
Filip Krzyżanowski i Wiktor Gra-
czyk.

 �Wyżeły i Niżeły – Mistrzowie 
Koszykówki 6:2

 �Młode Jordany – Janusze Ko-
szykówki 2:7

 �Mistrzowie Koszykówki – Mło-
de Jordany 2:1

 �Dream Team – Wyżeły i Niżeły 
5:8
�Młode Jordany – Dream Team 
4:5

 �Janusze Koszykówki – Mistrzo-
wie Koszykówki 8:2

 �Dream Team – Janusze Koszy-
kówki 0:7

 �Wyżeły i Niżeły – Młode Jorda-
ny 8:3

 �Janusze Koszykówki – Wyżeły 
i Niżeły 10:5

 �Mistrzowie Koszykówki – Dre-
am Team 0:4

1. Janusze Koszykówki 4 4 32-9

2. Wyżeły i Niżeły 4 3 27-20

3. Dream Team 4 2 14-17

4. Mistrzowie Koszykówki 4 1 5-19

5. Młode Jordany 4 0 10-22

 �U15 – klasy 7-8:
Ósemka Skierniewice: Filip An-
tosik, Nikodem Tartanus, Maciej 
Wójcik i Filip Piechota.
Kisiomatons: Mateusz Pińkowski, 
Antoni Pietrzak i Konstanty Bogu-
szewski.
Durisie: Kacper Dziedziela, Maciej 
Durka i Maciej Fudała.
Mamba Team: Jan Doroba, Rafał 
Wojda i Aleksander Malinowski.
Sochy: Ryszard Kurczak, Marcel 
Socha i Marcin Szczęsny.

 �Kisiomatons – Mamba Team 
13:12

 �Durisie – Ósemka Skierniewi-
ce 3:15

 �Mamba Team – Durisie 4:8
 �Sochy – Kisiomatons 7:12
 �Durisie – Sochy 11:5
 �Ósemka Skierniewice – Mam-

ba Team 15:2
 �Sochy – Ósemka Skierniewice 

0:15
 �Kisiomatons – Durisie 10:8
 �Ósemka Skierniewice – Kisio-

matons 15:2
 �Mamba Team – Sochy 

1. Ósemka Skierniewice 4 4 60-7

2. Kisiomatons 4 3 37-39

3. Durisie 4 2 30-34

4. Mamba Team 4 1 18-36

5. Sochy 4 0 12-42

 �Open:
Przelotem: Kacper Kramarz, Ar-
kadiusz Świt, Szymon Pietrzak i To-
masz Kwieciński. 
3 Pancernych i Szczur: Miłosz Li-
berski, Łukasz Pińkowski, Dominik 
Wilk i Jakub Bogus.
Team Kowno: Kacper Kurczak, 
Łukasz Tybuś, Julian Potocki i Ja-
kub Dańczak.

 �Przelotem – 3 Pancernych 
i Szczur 19:12

 �3 Pancernych i Szczur – Team 
Kowno 13:12

 �Przelotem – Team Kowno 
19:13

 �Przelotem – 3 Pancernych 
i Szczur 18:13

 �3 Pancernych i Szczur – Team 
Kowno 14:13

 �Przelotem – Team Kowno 
19:11

1. Przelotem 4 4 71-49

2. 3 Pancernych i Szczur 4 2 52-62

3. Team Kowno 4 0 49-65

Wyżeły i Niżeły były całkiem „spoko”.
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Piłka nożna | Mecz towarzyski

Młody Widzew rywalem Soccer Kids
Ciekawy mecz kontrolny 
rozegrali młodzi zawodnicy 
UKS Soccer Kids 
Łowicz. Podopieczni 
trenera Patryka Sekuły 
zmierzyli się w Nieborowie 
z przebywającym na 
zgrupowaniu Młodym 
Widzewem.

Spotkanie, które odbyło się na 
naturalnym boisku Orła w Niebo-
rowie stało na dobrym poziomie, 
a  obie drużyny grały w  odważ-
ny sposób. Trenerzy nie zwracali 
uwagi na wynik rywalizacji, lecz 
na odważną grę i wiele pojedyn-
ków między zawodnikami, które 
mają pomóc w  rozwoju indywi-
dualnym poszczególnych zawod-
ników. 

– Zespół z  rocznika 2013 ro-
zegrał spotkanie z bardzo wyma-
gającym przeciwnikiem, zespół 
Młodego Widzewa postawił bar-

dzo trudne warunki, ale mimo to 
staraliśmy się cały czas operować 
piłką i  budować składne akcje. 
Stworzyliśmy bardzo dużo sytu-
acji do zdobycia bramek, jednak 
nie wszystkie udało się nam wy-
korzystać – podsumował Patryka 
Sekuła, trener UKS Soccer Kids-
2013 Łowicz. 

Obecnie w  UKS Soccer Kids 
zawodnicy odpoczywają od tre-
ningów, a  spora część zawod-
ników w  dniach 23-29 lipca 
wyjedzie na obóz sportowo-re-
kreacyjny na Mazury do miejsco-
wości Ryn. Podczas obok młodzi 
zawodnicy będą szlifować formę 
przed kolejnym sezonem.  ever

Sparing żaków młodszych F2:

 �UKS Soccer Kids-2013 Łowicz 
– Młody Widzew Łódź 
Soccer Kids-2013: Julian Czecz-
ko, Franciszek Słubik, Leon Tysz-
ka, Maciej Plichta, Filip Kosiński, 
Fabian Gotowiec, Franek Bąba 
i Olivier Mazur.

Zawodnicy byli zadowoleni z meczu. 
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Piłka nożna | B-klasa

Huragan i Iskra awansowały
Zakończył się sezon 
w rozgrywkach B-klasy. 
Bardzo udany piłkarski 
rok zanotowały  
Huragan Swędów  
i Iskra Głowno.

Zacznijmy jednak od gr. I łódz-
kiej B-klasy, gdzie występował 
Powstaniec Dobra. Drużyna pod 
wodzą trenera Andrzeja Łaski 
w minionych rozgrywkach zajęła 
miejsce w środku stawki z dorob-
kiem 32 pkt. To wynik na miarę 
możliwości klubu z Dobrej, choć 
ambicje z pewnością sięgają wy-
żej. Awans po zaledwie roku prze-
rwy wywalczył LKS Rosanów.

Wiele emocji do ostatniej ko-
lejki było w gr. II łódzkiej B-kla-
sy. Swędowianie w ostatniej kolej-
ce sezonu pokonali wysoko Iskrę 
Górę Św. Małgorzaty 6:2, dzię-
ki czemu wywalczyli awans do  
A-klasy. To niewątpliwie ogrom-
ny sukces Huraganu, który w mi-
nionych rozgrywkach prowadził 
Paweł Podsiadły. Udane wa-

kacje z pewnością będą mieli tak-
że głownianie z  zespołu Iskry. 
Podopieczni trenera Romana 
Włodarczyka nie dali szans Ma-
covii II Maków i mogli świętować 
promocję do wyższej klasy. Dwa 
awanse w jednym sezonie z udzia-
łem drużyn naszego regionu to po-
wód do dumy.  wp

 �26. kolejka łódzkiej B-klasy, gr. 
I: Victoria II Łódź – Milan II MSMS 
Łódź 0:0, KKS II Koluszki – AKS 
SMS II Łódź 1:6, LKS II Gałkówek – 
Powstaniec Dobra 4:2, AMII II Łódź 
– Start II Brzeziny 11:4, KS Orzeł 
AZS UMed Łódź – LKS Rosanów 
1:4, Metalowiec Łódź – Sokół Lu-
tomiersk 0:8, KS Wicher – Kolejarz 
II Łódź 1:8.

1. LKS Rosanów 26 73 143-31

2. KS Orzeł Łódź 26 56 92-33

3. AKS SMS II Łódź 26 54 92-39

4. Kolejarz II Łódź 26 50 83-47

5. AMII II Łódź 26 42 76-77

6. Start II Brzeziny 26 42 95-72

7. Sokół Lutomiersk 26 39 66-60

8. Powstaniec Dobra 26 32 59-58

9. KKS II Koluszki 26 30 55-78

10. LKS II Gałkówek 26 30 42-78

11. Milan II MSMS Łódź 26 29 52-66

12. Metalowiec Łódź 26 20 65-102

13. Victoria II Łódź 26 18 38-81

14. KS Wicher 26 9 26-162

 �30. kolejka łódzkiej B-klasy, gr. 
II: Start Szczawin – Sokół Skromni-
ca 5:0, LKS Dąbrówka – Zryw Śliw-
niki 1:1, Witonianka Witonia – GKS 
Byszew 8:1, Expom Krośniewianka 
– KP Byszewy 0:1, Huragan Swę-
dów – Iskra Góra Św. Małgorzaty 
6:2, LKS Modlna – Błękitni Ciosny 
2:6, Salos Róża Kutno – Orzeł Wró-
blew 3:0, LKS Gieczno – pauza.

1. Huragan Swędów 28 74 119-35

2. Witonianka Witonia 28 72 123-37

3. Salos Róża Kutno 28 69 147-41

4. Expom Krośniewianka 28 65 101-36

5. KP Byszewy 28 56 101-59

6. Start Szczawin 28 45 98-73

7. LKS Dąbrówka 28 40 86-90

8. Zryw Śliwniki 28 34 65-79

9. Orzeł Wróblew 28 34 82-124

10. Iskra Góra Św. Małgorzaty 28 32 53-71

11. LKS Gieczno 28 30 65-83

12. GKS Byszew 28 22 58-128

13. LKS Modlna 28 21 70-115

14. Błękitni Ciosny 28 12 39-129

15. Sokół Skromnica 28 12 37-144

 �26. kolejka skierniewickiej B-
-klasy, gr. VII: Victoria Zabostów 
– GKS Głuchów 6:1, Start Pukinin 
– Victoria Chrząszczew 3:0, Ju-
trzenka Drzewce – Muskador Wola 
Pękoszewska 2:3, Fenix Boczki 
Chełmońskie – Sierakowianka 
Sierakowice 1:4, Olimpia Oporów 
– Kopernik Kiernozia 4:2, Naprzód 
Jamno – Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów 3:3, Iskra Głowno – Ma-
covia II Maków 4:2.

1. Iskra Głowno 26 67 154-44

2. Sierakowianka Sierakowice 26 65 102-27

3. Start Pukinin 26 63 110-30

4. Muskador Wola Pękoszewska 26 59 119-37

5. Jutrzenka II Drzewce 26 53 112-58

6. Victoria Zabostów 26 41 79-83

7. GKS Głuchów 26 37 65-86

8. Fenix Boczki Chełmońskie 26 28 59-81

9. Naprzód Jamno 26 28 97-120

10. Macovia II Maków 26 28 53-91

11. Olimpia Oporów 26 24 49-101

12. Zjed. Bobrowniki Dzierzgów 26 20 50-82

13. Kopernik Kiernozia 26 15 42-114

14. Victoria Chrząszczew 26 9 30-167

Piłka nożna | A-klasa

Cele osiągnięte, Błękitni  
na podium, reszta gra dalej
Zakończono rozgrywki 
w A-klasie, które 
w tym sezonie były 
dość udane dla drużyn 
naszego regionu.

W gr. II łódzkiej na podium 
uplasowali się po raz kolejny Błę-
kitni Dmosin. Po niemrawym po-
czątku podopieczni trenera Da-
wida Ślązaka potrafili mocno 
zapunktować, a  lepsze na koniec 
były jedynie drużyny Włókniarza 
Zgierz i LZS Justynów. Odwrotna 
sytuacja dotyczy dobieszkowskiej 
Strugi pod wodzą trenera Piotra 
Pożarlika. Dobieszkowianie po 
rundzie jesiennej plasowali się na 
podium, ale potem mocno obni-
żyli loty i zakończyli rozgrywki na  
6. miejscu w tabeli.

Cel i to historyczny osiągnął ze-
spół Sokoła Popów. Drużyna pod 
wodzą trenera Tomasza Drużki po 
raz pierwszy w 47-letniej historii 
klubu jako beniaminek utrzymała 
się w A-klasie. Potrzebne było do 
tego zwycięstwo w  ostatniej ko-
lejce nad Astrą Zduny i po dwóch 
golach Przemysława Gibały oraz 
trafieniu Bartosza Kostrzewskie-
go popowianie zrealizowali plan, 
wygrywając 3:1. Sokół zajął osta-
tecznie 9. miejsce w tabeli gr. IX 
skierniewickiej, a  awans wywal-
czyła z  dużą przewagą Olimpia 
Niedźwiada.  wp

 �22. kolejka łódzkiej A-klasy, 
gr. II: LKS Kalonka – LZS Justy-
nów 2:10, Pogoń Rogów – Polonia 

Andrzejów 1:3, Błękitni Dmosin – 
Milan Club Polonia Łódź 8:0, Włók-
niarz Zgierz – MKP Boruta II Zgierz 
3:2, Struga Dobieszków – LKS 
Gałkówek 6:3, Czarni Smardzew 
– pauza.

1. Włókniarz Zgierz 20 55 89-20

2. LZS Justynów 20 49 80-26

3. Błękitni Dmosin 20 40 67-33

4. MKP Boruta II Zgierz 20 33 38-27

5. Czarni Smardzew 20 32 53-34

6. Struga Dobieszków 20 31 38-50

7. LKS Gałkówek 20 19 33-58

8. LKS Kalonka 20 19 39-66

9. Polonia Andrzejów 20 18 41-66

10. Milan Club Polonia Łódź 20 12 23-60

11. Pogoń Rogów 20 6 21-82

 �26. kolejka skierniewickiej  
A-klasy, gr. IX: Korona Stary Dwór 
– Rawka Bolimów 1:1, Sobpol Ko-
nopnica – Dar Placencja 3:3, Czar-
ni Bednary – Jutrzenka Mokra Pra-
wa 2:1, Olimpia Niedźwiada – Start 
Złaków Borowy 4:1, Sokół Popów 
– Astra Zduny 3:1, Meteor Reczyce 
– Vagat Domaniewice 6:3, Laktoza 
Łyszkowice – pauza.

1. Olimpia Niedźwiada 24 57 80-22

2. Meteor Reczyce 24 47 90-51

3. Laktoza Łyszkowice 24 45 65-35

4. Rawka Bolimów 24 42 68-49

5. Dar Placencja 24 39 68-50

6. Korona Stary Dwór 24 33 49-48

7. Jutrzenka Mokra Prawa 24 33 46-53

8. Czarni Bednary 24 29 46-68

9. Sokół Popów 24 29 36-54

10. Astra Zduny 24 27 44-55

11. Vagat Domaniewice 24 23 29-56

12. Start Złaków Borowy 24 21 37-69

13. Sobpol Konopnica 24 16 37-85

Sport niepełnosprawnych | Bieg

Marek Cłapiński  
na 2. miejscu w Radomsku
Świetny wynik osiągnął 
Marek Cłapiński. 
Reprezentujący 
Gminę Stryków 
niepełnosprawny 
sportowiec był drugi 
w biegu ulicznym na 
10 km w Radomsku.

W rozgrywanym w niedzielę, 4 
lipca VIII Memoriale im. Mariana 
Szymańskiego wzięło udział 120 
zawodników, a  więc maksimum 
według limitu. Organizatorem za-
wodów był MOSiR Radomsko 
przy współpracy grup RUNdom-
sko, Rozbiegajmy Radomsko oraz 
Kolarsko-Biegowy Klub Sporto-
wy Radomsko. 

W kategorii osób niepełno-
sprawnych na świetnym 2. miej-
scu uplasował się Marek Cła-
piński ze Swędowa, który mimo 
swoich ograniczeń od wielu lat 

aktywnie uczestniczy w  wielu 
wydarzeniach sportowych, a sam 
jest także promotorem akcji na te-
renie Gminy Stryków pod nazwą 
Rajd Bez Barier. W  nowym se-
zonie Marek Cłapiński występuje 
w barwach Strykowa nad hand bi-
ke’u i planuje kolejne aktywności 
sportowe i akcje społeczne w ra-
mach promowania żółto-niebie-
skich barw.  wp

Marek Cłapiński ze Swędowa 
od lat angażuje się w sportowe 
wydarzenia w regionie i kraju.
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Błękitni Dmosin od kilku lat prezentują stabilny poziom w A-klasie.
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Iskra Głowno grała w A-klasie w sezonie 2018/2019. Teraz zanotowała szybki powrót i zapowiada rachunki do wyrównania.
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PROGNOZA POGODY | 8.07.2021 – 14.07.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje obszar obniżonego ciśnienia. 
Napływa bardzo ciepła masa powietrza zwrotnikowego.

CZWARTEK – PIĄTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz upalnie. W piątek zachmurzenie 
umiarkowane do dużego, przelotne opady oraz burze, 
UPALNIE. Widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. Wiatr południowo-wschodni, słaby 
i umiarkowany, 3-7 m/s, w czasie burz silny i porywisty. 
Temp. max w dzień: od + 32 st. C  
w czwartek do + 28 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 20 st. C do + 18 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA: 
W sobotę i niedzielę słonecznie, zachmurzenie małe, 
lokalnie przelotny opad deszczu i burza.  
Widzialność dobra, w czasie opadów umiarkowana  
do słabej. Wiatr północno-zachodni, słaby 
i umiarkowany, 3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 28 st. C 
w sobotę do + 32 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 20 st. C do + 18 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe i bezchmurnie,  
bez opadów oraz upalnie. Widzialność dobra.  
Wiatr południowo-zachodni, słaby i umiarkowany,  
3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 28 st. C do + 30 st. C. 
Temp. min w nocy: + 20 st. C do + 18 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. 
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Kolarstwo | Tor

Erik Pacholec o błysk szprychy od triumfu
Juniorzy młodsi 
z kolarskiego klubu 
LUKS Dwójka 
Progroup Danielo 
Stryków pokazali, że 
są w krajowej czołówce 
i tylko pech pozbawił 
strykowian kolejnego 
zwycięstwa w Pucharze 
Polski.

W dniach 3-4 lipca na torze 
we Wrocławiu odbyła się dru-
ga i niestety ostatnia seria Pucha-
ru Polski, będącego eliminacją do 
Ogólnopolskiej Olimpiady Mło-
dzieży w  kolarstwie torowym. 
Tylko dwie kwalifikacje oznacza-
ły bardzo ograniczone możliwości 
zdobywania punktów i w razie de-
fektu bądź kraksy zawodnik mógł 
szybko pożegnać się z szansą wal-
ki o  medale Mistrzostw Polski. 
Po średnioudanych eliminacjach 
w  Kaliszu kolarze ze Strykowa 
zdeterminowani udali się do Wro-
cławia.

Podopieczni trenera Włady-
sława Króla z  przytupem roz-
poczęli walkę w  omnium, czyli 
kolarskim wieloboju. Strykowia-

nie w  składzie Michał Strzelec-
ki, Erik Pacholec, Jakub Gadec-
ki i Łukasz Machniewicz bez 
większych przeszkód weszli do 
Finału A, gdzie podczas czterech 
konkurencji rozpoczęła się rywali-
zacja o końcowy triumf. W pierw-
szej z nich wyścigu scratch kolarze 
LUKS Dwójki spisali się znako-
micie. Wygrał Erik Pacholec 
przed Strzeleckim, a  szósty był 
Gadecki. W kolejnej odsłonie wy-
ścigu tempowym znów na podium 
znalazł się Pacholec, który był 
drugi. Totalna dominacja strykow-
skich kolarzy nastąpiła w wyścigu 
eliminacyjnym, gdzie w pierwszej 
trójce znalazło się trzech strykow-
skich zawodników. Wygrał Pacho-
lec przed Gadeckim i  Strzelec-

kim. Ten pierwszy miał wielkie 
szanse na końcowe zwycięstwo 
w  omnium, ale niestety przegrał 
dosłownie o  włos. W  ostatniej 

konkurencji – wyścigu punkto-
wym, Pacholec jechał aktywnie, 
punktował i  zdobył w  sumie 20 
oczek. Przewaga z  poprzednich 

konkurencji nie wystarczyła, bo-
wiem o 1 pkt. więcej w końcowej 
klasyfikacji zdobył Dawid Wika-
-Czarnowski z UKS Mróz TFP 

Jedynka Kórnik. Na domiar złego 
fatalnego upadku doznał Michał 
Strzelecki, który był mocno po-
turbowany i nie był w stanie kon-
tynować rywalizacji. W  general-
ce omnium wysoko, na 7. miejscu 
sklasyfikowano Jakuba Gadec-
kiego.

Oprócz chłopców we Wrocła-
wiu na torze rywalizowały także 
juniorki młodsze, a  wśród nich 
jedyna reprezentantka Stryko-
wa Oliwia Wylazłowska. Pod-
opieczna trenera Mateusza 
Pacholca w czterech rozgrywa-
nych konkurencjach omnium była 
kolejno jedenasta, dziewiąta, siód-
ma i ósma, co dało jej ostatecznie 
9. miejsce w  klasyfikacji końco-
wej.

Strykowianie byli stawiani 
w roli faworytów do złotego me-
dalu w  wyścigu drużynowym 
i sprincie drużynowym, ale krak-
sa Strzeleckiego uniemożliwiła 
starty LUKS Dwójce w kolejnym 
dniu Pucharu Polski. Teraz kola-
rze prowadzeni przez trenerów 
Władysława Króla i Mateusza Pa-
cholca szykują się do etapowego 
wyścigu w okolicach Wrocławia, 
a  po nim już finały tegorocznej 
Ogólnopolskiej Olimpiady Mło-
dzieży na szosie i torze.  wp

To dosyć dziwne, 
że Erik nie wygrał, 
bo jako jedyny był 
na podium każdej 
z czterech konkurencji. 
Zdecydował 1 pkt.

Kolarstwo | Szosa

Dziewczęta LUKS Dwójki Stryków na medal
W dniach 4-5 lipca rozegra-

ne zostały dwa ostatnie etapy 62. 
Małego Wyścigu Pokoju, w któ-
rym w głównych rolach wystąpi-
ły strykowianki z LUKS Dwójki 
Progroup Danielo Stryków.

W tym sezonie zmagania dla 
najmłodszychodbywały się ku 
pamięci zmarłego na początku 
roku wybitnego polskiego ko-
larza Ryszarda Szurkowskiego. 
Zorganizowano w  sumie pięć 
etapów, które przeprowadzono na 
przestrzeni czerwca i lipca. Z róż-
nych względów strykowianie nie 
mogli wziąć udziału we wszyst-
kich, więc siłą rzeczy nie liczyli 
się w klasyfikacji generalnej, ale 
przynajmniej mogli namieszać 
w poszczególnych etapach i to im 
się udało.

W sobotę podczas IV etapu 
w Chrzanowie Małym na starcie 
pojawiła się 12-tka zawodników 
ze Strykowa. W  gronie żaczek 
i żaków, którzy do pokonania mie-
li 24 km młodzi zawodnicy LUKS 
Dwójki dyktowali warunki. Wśród 
dziewcząt zwyciężyła Magdalena 
Ciołek, a  druga była Kinga Pie-
trasik. Ponadto w  czołówce do 
mety dojechały Zuzanna Zelcer – 
5. miejsce i Nina Polit – 6. miej-
sce. W gronie chłopców blisko po-
dium był Miłosz Grochocki, który 
finiszował czwarty, przegrywając 
o grubość opony brązowy medal. 

Drugi z zawodników Strykowa Ja-
kub Maciak mimo kraksy zdołał 
dojechać do mety za peletonem. 
Młodzicy i  młodziczki (13-14 
lat) mieli do pokonania aż 45 km. 
Wśród dziewcząt brąz wywalczy-
ła Weronika Skrzyńska, a  wśród 
chłopców na wysokim 4. miejscu 

finiszował Bartosz Zelcer. Ponad-
to w tej kategorii LUKS Dwójkę 
reprezentowali: Martyna Pietra-
sik, Jakub Pacholec, Mateusz Cio-
łek i Jakub Maciejewski.

Dzień później podopiecz-
ni trenerów Wojciecha Pożarli-
ka i  Mateusza Pacholca ścigali 

się w  Cząstkowie Mazowieckim 
podczas finałowego V etapu. Dy-
stanse dla kategorii były podob-
ne, a strykowianie znów mieli się 
z  czego cieszyć. W  najmłodszej 
grupie żaczek na podium znów 
stanęły dwie zawodniczki Stry-
kowa. Druga była Magdalena 
Ciołek, a trzecia Kinga Pietrasik. 
Dla Magdy oznaczało to awans 
do czołówki klasyfikacji general-
nej i  zajęcie w  niej czwartej po-
zycji mimo udziału w tylko 2 z 5 
etapów. Wysoko na etapie sklay-
fikowano pozostałe zawodniczki 
Strykowa. Piąta była Zuzanna Ze-
lcer, a szósta Nina Polit. W gronie 
chłopców 14. miejsce zajął Miłosz 
Grochocki, a dwudziesty po bar-
dzo aktywnej jeździe na trasie był 
Jakub Maciak. 

W  starszej grupie młodziczek 
pechowo na 4. miejscu uplasowała 
się Weronika Skrzyńska, a wśród 
chłopców najwyżej sklasyfikowa-
ny został Bartosz Zelcer, który był 
czternasty. W  peletonie do mety 
dotarli Jakub Pacholec, Mateusz 
Ciołek i Jakub Maciejewski.

Młodsze kategorie strykow-
skiego klubu szykują się teraz 
do etapowego wyścigu w  okoli-
cach Wrocławia, a później czekają 
ich jedne z ważniejszych startów 
w sezonie w ramach Międzywo-
jewódzkich Mistrzostw Makrore-
gionu na szosie i torze.  wp

Piłka nożna | Turniej

Siedem zespołów znów 
powalczy o Puchar Wójta

Po raz kolejny Gmina Głowno 
będzie gościć zespoły piłkarskie 
walczące o główne trofeum – Pu-
char Wójta.

Rywalizacja odbędzie się 
w  najbliższą niedzielę, 11 lipca 
o godz. 9:00 na stadionie w Popo-
wie Głowieńskim. Do rozgrywek 
zgłosiło się siedem ekip, które roz-
losowano do dwóch grup. Zespoły 
z pierwszych miejsc powalczą ze 
sobą w finale o triumf w Turnieju, 
a te, które zajmą 2. miejsce w gru-
pie zmierzą się w meczu o 3. miej-
sce. Jeżeli w grupie zespoły będą 
miały tą samą ilość punktów liczy 
się mecz bezpośredni, w  drugiej 
kolejności bilans bramek strze-
lonych do straconych, a  w  przy-
padku takiego samego bilansu 
o awansie zdecydują karne między 

tymi drużynami – po 3 zawodni-
ków. W tym roku w porozumieniu 
z  kapitanami drużyn dopuszcza 
się w 16 osobowej kadrze po 3 za-
wodników spoza Gminy Głow-
no. Warunkiem jest gra amator-
ska na poziomie klas A i B. Mecz 
grupowe trwać będą 2 x 20 min., 
a spotkania finałowe 2 x 30 min.

W grupie A zagrają: Boczki 
Domaradzkie, Piaski Rudnickie, 
Wola Lubiankowska i  Vitaminer 
Głowno, a  grupę B tworzą: Do-
maradzyn, Sokół Popów i  Mą-
kolice. Meczem otwarcia Tur-
nieju będzie pojedynek Boczki 
Domaradzkie vs Piaski Rudnic-
kie. W Turnieju O Puchar Wójta 
Gminy Głowno 2021 nagrodzeni 
zostaną dodatkowo król strzelców 
oraz najlepszy bramkarz.  wp

Sokół Popów (biało-czerwone stroje) będzie chciał powalczyć o triumf.
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Strykowianki z LUKS Dwójki z medalami, od lewej: Kinga Pietrasik, 
Magdalena Ciołek i Weronika Skrzyńska po IV etapie 62. MWP.
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Strykowski kolarz LUKS Dwójki Erik Pacholec był drugi w II serii Pucharu Polski na torze we Wrocławiu.
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Sport Huragan i Iskra
awansowały
do A-klasy. str. 30

KALENDARZ
IMPREZ
SPORTOWYCH

SOBOTA, 10 LIPCA:
 �10.00 – Stadion Miejski im. Hen-

ryka Tomasza Reymana w Kutnie, 
ul. Kościuszki 26; Sparingowy 
mecz piłki nożnej: KS Sand-
-Bus Kutno (III liga) – KS Peli-
kan Łowicz;

NIEDZIELA, 11 LIPCA:
 �godz. 9:00, boisko w Popowie 

Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Boczki 
Domaradzkie – Piaski Rudnickie,

 �godz. 9:50, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Domara-
dzyn – Sokół Popów,

 �godz. 10:40, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Wola Lu-
biankowska – Vitaminer Głowno,

 �godz. 11:30, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Sokół 
Popów – Mąkolice,

 �godz. 12:20, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Boczki Do-
maradzkie – Wola Lubiankowska,

 �godz. 13:10, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Piaski 
Rudnickie – Vitaminer Głowno,

 �godz. 14:00, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Mąkolice 
– Domaradzyn,

 �godz. 14:50, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Boczki 
Domaradzkie – Vitaminer Głowno

 �godz. 15:40, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Wola Lu-
biankowska – Piaski Rudnickie,

 �godz. 16:30, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: mecz 
o 3. miejsce,

 �godz. 17:40, boisko w Popowie 
Głowieńskim, Turniej O Puchar 
Wójta Gminy Głowno: Finał.

ŚRODA, 14 LIPCA:
 �17.00 –  OSiR w Warszawie, ul. 

Generała Kazimierza Sosnkow-
skiego 3; Sparingowy mecz pił-
ki nożnej: KS Ursus Warszawa 
(III liga) – KS Pelikan Łowicz.

SOBOTA, 17 LIPCA:
 �8.00 –  Stadnina Koni w Wale-

wicach 38; Krajowe Zawody 
WKKW, czyli Wszechstronnym 
konkursie konia wierzchowe-
go; godz. 8.00: próba ujeżdżenia 
i godz. 14.00: próba skoków;

 �9.00 – boisko przy I LO im. Józe-
fa Chełmońskiego w Łowiczu, ul. 
Bonifraterska 3; II Puchar Łowi-
cza w siatkówce plażowej.

Motocross | Mistrzostwa Polski

Stryków gospodarzem mistrzów
W dniach 4-5 lipca 
tor motocrossowy im. 
Kazimierza Witczaka 
znów był areną, na 
której ścigali się 
najlepsi motocrossowcy 
w Polsce. Jako 
gospodarz Stryków 
po raz kolejny spełnił 
oczekiwania mistrzów.

W paddocku przy ul. War-
szawskiej od wczesnych godzin 
rannych w  sobotę szykowało się 
do startu ponad 150 zawodników 
i zawodniczek i co najmniej dru-
gie tyle osób z  obsługi. Zawody 
w  aż jedenastu kategoriach ru-
szyły o godz. 12:00 i wtedy na to-
rze pojawiło się też znaczne gro-
no kibiców, którzy tradycyjnie 
mogli podziwiać efektowną jaz-
dę i  skoki po świetnie przygoto-
wanym torze, w  czym zasługa 
miejscowego Klubu Motorowego 
w Strykowie oraz lokalnych władz 
i  służb. I Rundę Orlen MX MP 
Mistrzostw Polski z uwagą obser-
wował Burmistrz Strykowa Wi-
told Kosmowski, który wręczał 
puchary wraz z  Wiceprzewodni-
czącym Sejmiku Województwa 
Łódzkiego Zbigniewem Linkow-
skim, a także Prezesem ZO PZM 
w Łodzi Mirosławem Nicowskim, 
Wiceprezesem ZO PZM Bohda-
nem Łabeckim, Posłem na Sejm 
RP Markiem Matuszewskim, Za-
stępcą Burmistrza Strykowa Ta-
marą Barańską-Kiemaczyńską 
oraz Prezesem Honorowym MKS 
Zjednoczeni Stryków Grzego-
rzem Kozłowskim.

Rywalizacja jak zwykle dostar-
czyła wielu wrażeń, bowiem tor 
w  Strykowie należy do jednych 
z  najlepszych w  Polsce, a  jego 
struktura wymaga od zawodni-
ków doskonałej techniki i  umie-
jętności opanowania motoru, 

a jednocześnie umożliwia szybką 
jazdę i wysokie skakanie. Ściganie 
zdominowali zawodnicy z dwóch 
klubów CAMK Człuchów i MX 
Lipno, którzy zamieniali się na 
najwyższym stopniu podium we 
wszystkich kategoriach I Rundy 
Orlen MX MP. W  głównej im-
prezie wystartowało w sumie sze-
ściu zawodników ze Strykowa 
oraz zawodnicy zagraniczni, któ-
rzy także zdobyli kilka skalpów. 
W kategorii MX 65 dziesiąty był 
Stanisław Krul, szesnasty Kac-
per Kośmider, a  siedemnasty 
Mikołaj Kacprzak. 

W głównym wyścigu open na 
15. miejscu do mety dojechał Da-
mian Kwestarz, a zwyciężył 
Tomasz Wysocki z MX Lip-
no. W kategorii dla zawodników 
z  największym doświadczeniem 
32. miejsce zajął Krzysztof Bia-
łek, a tuż za nim był Radosław 
Zdziarski. Białek liczył się także 
w grupie Masters 50+, gdzie skla-
syfi kowany został na siódmej po-

zycji. Strykowianie mieli powody 
do świętowania podczas rozgry-
wanych równolegle Zawodów O 
PUchar Prezesa ZO PZM w Ło-
dzi. Tutaj srebrny medal w kate-
gorii MX B wywalczył Hubert 
Miśkiewicz, a na 7. miejscu upla-
sował się Przemysław Skrzy-
niarz.  wp

Klasyfi kacja I Rundy Orlen MX MP:
 �MX Kobiet:
1. Anna Stecjuka CAMK Człuchów

2. Karolina Jasińska CAMK Człuchów

3. Wiktoria Kupczyk WKM Więcbork

 �MX 65:
1. Michał Psiuk MX Lipno

2. Aliaksander Frydlender Białoruś

3. Hubert Biżek MX Lipno

...10. Stanisław Krul KM Stryków

...16. Kacper Kośmider KM Stryków

...17. Mikołaj Kacprzak KM Stryków

 �MX 85:
1. Bartosz Jaworski MX Lipno

2. Dawid Zaremba KMX Kaszuby

3. Kacper Andrzejewski WKM Wschowa

 �MX 125:
1. Aleh Makhnov CAMK Człuchów

2. Seweryn Gazda CAMK Człuchów

3. Jan Kotowicz ŁKM Łowicz

 �MX 2 Junior:
1. Vitalij Makhnov CAMK Człuchów

2. Semen Nerush MX Lipno

3. Daniel Volovich CAMK Człuchów

 �MX 2:
1. Tomasz Wysocki MX Lipno

2. Szymon Staszkiewicz CAMK Człuchów

3. Jakub Barczewski MX Lipno

 �MX Open:
1. Tomasz Wysocki MX Lipno

2. Vitalij Makhnov CAMK Człuchów

3. Szymon Staszkiewicz CAMK Człuchów

...15. Damian Kwestarz KM Stryków

 �MX Masters:
1. Karol Kędzierski MX Lipno

2. Maciej Zdunek CAMK Człuchów

3. Paweł Wizgier ŁKM Łowicz

...32. Krzysztof Białek KM Stryków

...33. Radosław Zdziarski KM Stryków

 �MX Masters 50+:
1. Mariusz Bukowski CAMK Człuchów

2. Andrzej Szalbierz MKS Nekla

3. Janusz Śpiewok MTR Osielec

...7. Krzyszof Białek KM Stryków

 �MX B:
1. Daniel Tarasiewicz ŁKM Łowicz

2. Hubert Miśkiewicz KM Stryków

3. Kamil Wojciechowski Motopower Kleszczów

...7. Przemysław Skrzyniarz KM Stryków

 �MX C:
1. Mateusz Sobierski Motopower Kleszczów

2. Wojciech Borkowski MKS Nekla

3. Wojciech Skrodzki MKS Nekla

Lekkoatletyka | Stadion

Błyskawica z sukcesami w królowej sportu w Sieradzu i Łodzi
Młodzi zawodnicy klubu z Domaniewic kolejny 
raz pokazali się z dobrej strony na różnych 
scenach lekkoatletycznych w regionie.

Pod koniec czerwca na stadio-
nie MOSiR w Sieradzu odbyły się 
Ogólnopolskie Zawody Lekko-
atletyka Dla Każdego. W  repre-
zentacji województwa łódzkiego 
znaleźli się zawodnicy i  zawod-
niczki UKS Błyskawicy Doma-
niewice, którzy wywalczyli łącz-
nie trzy srebrne medale. Jako 
pierwsza na podium stanęła Ali-
cja Młodzińska, która w kategorii 
dziewcząt U-12 w  rzucie piłecz-
ką palantową uzyskała 32 m i była 
druga. Na tej samej pozycji upla-
sowała się Małgorzata Jakóbiec, 
która w gronie 16-latek w skoku 
wzwyż uzyskała 160 cm. Kolej-

ne srebro uzyskała Ines Sobczak, 
walcząc w  kategorii do lat 12 
w biegu na 60 m. Sobczak w eli-
minacjach pobiła rekord życiowy 
i uzyskała czas 8,70 sek. (wiatr + 
0,6 m/s). W fi nale pobiegła jesz-
cze szybciej, bo 8,52 sek., ale ze 
względu na przekroczoną normę 
wiatru (+ 2,1 m/s) ten wynik nie 
będzie jej nową życiówką.

Pozostali zawodnicy Błyskawi-
cy również spisali się dobrze. Bli-
sko medalu był Jakub Tkacz, któ-
ry w  rzucie piłeczką palantową 
150 g z wynikiem 41 m uzyskał 
czwartą lokatę. Siódma w skoku 
wzwyż U-14 była Hanna Kobacka 

z wynikiem 140 cm, a w pchnię-
ciu kulą 2 kg Patrycja Gajda 
w gronie dziewcząt U-12 z wyni-
kiem 9,62 m była jedenasta.

– Występ szóstki naszych za-
wodników należy uznać za suk-
ces. Dla piątki z  nich zawody 
w Sieradzu obok Finału Ogólno-
polskiego Czwartków, który odbył 
się w  Łodzi, były najważniejszą 
imprezą w tym sezonie. Dla Mał-
gorzaty Jakóbiec główną imprezą 
w tym roku są Mistrzostwa Polski 
U-16, które odbędą się we wrze-
śniu w  Karpaczu. Tam będzie 
startowała w skoku o tyczce. Będą 
wtedy duże emocje, bo w tym sa-
mym dniu, co Gosia o medal Mi-
strzostw Polski w  skoku w  dal 
walczył będzie również zawod-
nik Jedynki Łowicz Szymon Ko-

smowski – powiedział prezes i tre-
ner Mieczysław Szymajda.

Z kolei na początku lipca w Ło-
dzi na stadionie AZS-u odbyły się 
zawody lekkoatletyczne upamięt-
niające Marię Kwaśniewską. Na 
starcie stanęła zawodniczka UKS 
Błyskawicy Domaniewice Sylwia 
Masłowska. Podopieczna trenera 
Stanisława Znyka wygrała bieg na 
60 m z wynikiem 8,78 sek., a na-
stępnie powtórzyła ten wyczyn 
w  biegu na 300 m, gdzie osią-
gnęła czas 47,05 sek. Mieszkan-
ka Wierznowic w Gminie Zduny 
może być zatem zadowolona ze 
swojego występu.

– Sylwia to sympatyczna i pra-
cowita dziewczyna. Fajnie, że wy-
grała, a nasi lekkoatleci są w ostat-
nim czasie tak bardzo aktywni. 

Z każdej części powiatu łowickie-
go ja czy trener Mieczysław Szy-
majda mamy do czynienia z  za-
wodnikami, którzy przychodzą 
na treningi lub są zainteresowa-
ni rozpoczęciem treningów lek-
koatletycznych. Nie było chyba 
jeszcze takiej sytuacji, aby w klu-
bach UKS Błyskawica i  UKS 
GOK Zduny trenowali jedno-
cześnie zawodnicy z  większości 
gmin naszego powiatu. Przykła-
dem są choćby ostatnio lekkoatle-
ci z gminy Kocierzew Południowy 
i Gminy Nieborów. Wiem, że za-
interesowanie pojawiło się nawet 
w  Kiernozi i  Chąśnie. To chyba 
dobrze, że się tak dzieje, bo lek-
koatletyka to ciekawy sport i każ-
dy znajdzie coś dla siebie – zakoń-
czył trener Stanisław Znyk.  wp

Stryków i tor im. K. Witczaka. postrzegany jest jako świetny gospodarz imprez motocrossowych od wielu lat.
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Hubert Miśkiewicz świetnie zaprezentował się w Strykowie podczas 
rozgrywanych dodatkowo zawodów MX B o Puchar Prezesa ZO PZM.
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Erik Pacholec
o błysk szprychy
od triumfu w Pucharze Polski. str. 31


